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Godba Dobrepolje je v 
prazničnih dneh pripravila 
tradicionalni koncert
(slika zgoraj).

Januarsko vreme je 
omogočalo začetek 
sanacije gozdov po 
decembrskem vetrolomu
(slika levo).
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Si želite prenoviti kopalnico, ali le zamenjati obstoječe  
kopalniške elemente in armature? Renovirate stanovanje  
oz. si urejate mansardo in želite prestaviti oz. 
zamenjati ogrevalno in vodovodno napeljavo? 
Potrebujete vzdrževalca vašega objekta?

Odgovor na vaše želje je:

Domen – DHS hišne storitve s.p.  
  mojster za vodovodne in ogrevalne instalacije  

ter ostala manjša hišna popravila.
POKLIČITE na tel. št. 051/864-601 in ne bo vam žal,
saj pridem točno, naredim hitro in natančno.

GOZDARSTVO 
BLATNIK

Tone Blatnik s.p.
Zdenska vas 2C

1312 Videm Dobrepolje
Tel.: 041 714 882                   

E-naslov: tone.blatnik5@gmail.com

Rok plačila za les največ 7 dni.

SEČNJA IN SPRAVILO LESA•	
ODKUP LESA•	
PROMET Z LESOM•	
ODKUP GOZDOV•	

www.zlatoruno.com
Pozdravljeni! 

Z veseljem vas obveščamo, da vam v tem letu, poleg 
sadik balkonskih in drugih rožic, po katerih nas že 

poznate, lahko ponudimo tudi materiale in pripomočke 
za ročna dela. 

V naši spletni trgovini je na voljo velika izbira volne, 
prej, sukancev za šivanje, vezenje in klekljanje. Dobite 
lahko tudi pripomočke za ustvarjanje: pletilke, kvačke, 

igle za tatting, pribor za klekljanje …

Naslov spletne trgovine je www.zlatoruno.com. 
Pokukajte tudi na naš živahni Facebook profil: Elanda − 
vse za ročna dela. Vso ponudbo si lahko po predhodni 

najavi ogledate in potipate tudi v našem skladišču. 

Elanda d.o.o., 
Plosovo 2, 1315 Velike Lašče, 

041 753 031 (Danica Rojc)
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Naslednja številka 

Naslednja številka izide v petek, 23. februarja.  
Rok za oddajo prispevkov je 13. februar 2018.

včasih bi rekli, da opazovanje sneženja 
skozi okno med pisanjem januarskega 
uvodnika ni nič posebnega. A letos je 
sneženje v januarju prava redkost, še 
več, že temperature okrog ledišča so bile 
v prvi polovici meseca prej izjema kot 
pravilo. Lastniki gozdov, ki jih je opu-
stošil orkanski decembrski veter, so bili 
takšnega vremena seveda veseli. Stekle 
so akcije po številnih gozdovih in veliko 
smrekovega lesa so kamioni že odpeljali. 
Tudi v januarski številki še ne moremo 
mimo naravne ujme. Direktor elektrodi-
stribucijske enote iz Kočevja je pojasnil, 
koliko škode je utrpela električna nape-
ljava in kako so se lotili sanacije. 

V prazničnem novoletnem času je bilo 
veliko prireditev in vtise z njih boste našli 
na naslednjih straneh. Poleg tega pripo-
ročam v branje nekaj prispevkov. Vsem 
bo lahko v inspiracijo neverjetna zgodba 
o človeku, ki se do 35. leta ni ukvarjal s 
športom, 15 let kasneje pa ima za seboj 
tri najtežje ultramaratonske tekaške pri-
reditve na svetu (Špartatlon), pretečenih 
ogromno maratonov in toliko kilometrov, 
da se jih kak avtomobil ne bi sramoval. 
Gre za Mirka Mikliča, po rodu iz Strug, 

zdaj pa že nekaj časa živi v Ljubljani. Z 
železno voljo je marsikaj mogoče. 

Tisti, ki se pogosteje vozimo proti Ra-
šici, ne moremo spregledati, da dela v 
obrtni coni vsakodnevno napredujejo. 
Z glavnim investitorjem Primožem Pu-
ciharjem sva spregovorila o načrtih in o 
podrobnostih v zvezi z obrtno cono.  

Želja vsakega župana je, da občinski 
svet sprejme proračun že pred novim 
letom, saj je potem precej lažje vstopiti 
v novo leto. Proračun naše občine je bil 
sprejet na seji 19. 12., v posebnem pri-
spevku pa sem osvetlil nekaj področij. 
Na omenjeni seji so svetniki obravnava-
li tudi nekaj drugih pomembnih zadev, 
poročilo o seji pa prav tako najdete na 
naslednjih straneh.

Utrip občine sem tokrat preverjal v 
središču Dobrepoljske doline, v Bruha-
nji vasi. Vas ima nekaj posebnosti, pred-
vsem pa zagnane vaščane, ki jim s tru-
dom marsikaj uspe. 

Vse starše otrok, ki ne obiskujejo vrt-
ca, opozarjam, da je v številki objavljen 
razpis za vpis otrok v vrtec Ringaraja. Kot 
kaže, bo vrtec kljub številnim prilagodi-
tvam in težavam dokončan pravočasno, 

da bo jeseni vanj vstopila prva generacija 
naših najmlajših občanov. 

Čas, ki je pred nami, bo v veliki meri 
obarvan s športom. Februarja bodo oči 
ljubiteljev športa uprte v daljno Južno 
Korejo, kjer bodo potekale zimske olim-
pijske igre. Nekaj podrobnosti o igrah 
sem zbral tudi za bralce Našega kraja. 
Podobno velja za eno največjih športnih 
prireditev leta pri nas – evropsko prven-
stvo v futsalu, ki ga bo prvič gostila naša 
država. Izkoristil sem priložnost in po-
klepetal s selektorjem slovenske repre-
zentance, ki vas vse vabi v Ljubljano v 
dvorano Stožice, kjer naj bi se Slovenija 
borila za najboljšo uvrstitev na velikih 
tekmovanjih doslej.

Tudi kultura ima v februarju tradicio-
nalno posebno mesto. Ponovno se bomo 
ob kulturnem prazniku spraševali, koliko 
naredimo za razvoj kulture. Koliko sami 
pri sebi, koliko v vasi, kraju, občini … 
Dramska skupina Scena vas ob prazniku 
vabi na premiero nove predstave. Zago-
tovo nas mladi igralci, ki nadaljujejo tra-
dicijo skupine, ne bodo razočarali.   

Ob vseh drugih informacijah, vabilih 
in obvestilih vam ob branju januarske 
številke zagotovo ne bo dolgčas. Tako 
kot ni dolgčas šolarjem, za katerimi je že 
polovica šolskega leta in po napornem 
januarskem ritmu zagotovo že težko pri-
čakujejo zimske počitnice. 

Želim vam prijetno branje in lepe 
zimske dni. ■

Spoštovani bralci Našega kraja,
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Mirno smo stopili v novo leto, čas pa kar 
hitro teče. Zahvaliti se vam moram za 
poslana voščila, za vse dobre želje, za vse 
spodbudne besede za leto 2018, posla-
ne prek voščilnic in elektronskih sporo-
čil. Dokazujejo vašo pozornost in hkrati 
hvaležnost za vse, kar naredimo za boljši 
jutri, po drugi strani pa nam vlivajo do-
datno energijo, ki jo v teh stresnih časih, 
v času, ko vrednote niso več v ospredju, 
še kako potrebujemo. Hvala tudi vsem, ki 
ste izrazili pohvalo za prijetno božično-
novoletno okrasitev v naši občini, ki nam 
popestri praznično vzdušje. 

V novo leto smo vstopili z že spreje-
tim proračunom za leto 2018, ki ga je 
decembra potrdil Občinski svet Občine 
Dobrepolje. Naj poudarim, da je država 
oziroma ta vlada spet vzela slabega pol 
milijona evrov sredstev v primerjavi s 
sredstvi izpred petih let, saj noče povišati 
glavarine oziroma povprečnine. Občina 
in prek nje občani smo v preteklih letih 
že prispevali k varčevanju države z var-
čevalnimi ukrepi, vendar trenutno pre-
dlagano financiranje občin pomeni, da 
bomo težko zmogli financirati vse zakon-
sko predpisane naloge, kaj šele zagotoviti 
skladen razvoj. Takega primanjkljaja ne 
bo občutila občina kot institucija, pač pa 
občanke in občani. To je nesprejemlji-
vo, saj gre za sredstva, ki so namenjena 
investicijam in posledično tudi razvoju 
občine. Z zmanjševanjem tega vira naj-
več izgubljamo najšibkejše občine, kar je 
gotovo v neskladju z ustavnim načelom 
sorazmernosti.

Intenzivno se odvijajo vsa dela v zve-
zi z izgradnjo vrtca na Vidmu. Objekt je 
zaprt in trenutno se izvajajo dela na več 
segmentih: polaganje vseh instalacij, po-
laganje talne toplotne izolacije, izdelava 
estrihov. Narejeni so že vsi notranji ome-
ti. Skratka dela potekajo po terminskem 
planu in tudi letošnja zima prispeva k 
temu, da dela lepo napredujejo in se že 
veselimo dokončanja vseh del, pridobi-
tve uporabnega dovoljenja ter končno, 
da predamo objekt za izvajanje kakovo-
stne predšolske vzgoje. 

Z vso vnemo pa pripravljamo razpi-
sno dokumentacijo za izgradnjo več-
namenske športne dvorane na Vidmu. 
Poleg tega pripravljamo vlogo za razpis 
za sofinanciranje športne dvorane Fun-
dacije za šport in prijavo za razpis za 
nepovratna sredstva Eko sklada, saj bo 
naša športna dvorana nizkoenergijska. 
Namen javnega poziva Eko sklada sta 
spodbujanje gradnje novih stavb splo-
šnega družbenega pomena z visoko 
energijsko učinkovitostjo in zmanjšanje 
količine potrebne energije za njihovo de-
lovanje, pri čemer je potrebna energija 
v veliki meri proizvedena iz obnovljivih 
virov na kraju samem ali v bližini. Skoraj 
ničenergijske stavbe dolgoročno zagota-
vljajo nizke stroške obratovanja ter višjo 
kakovost bivalnega in delovnega okolja.

Nadaljujemo z največjo investicijo v 
občini, to je izgradnja Suhokranjskega 
vodovoda. Dela potekajo od Brezij proti 
Kompoljam. Letos bomo ta projekt uspe-
šno zaključili, zanj smo pridobili 2,4 mio 
€ EU sredstev, kar predstavlja enoletni 
občinski proračun. Istočasno se bo ob 
vodovodu položila TK-kanalizacija za 
optiko in javno razsvetljavo. Za kanali-
zacijo pa se pripravlja elaborat, v kate-
rem bodo prikazani vsi stroški izgradnje 
malih čistilnih naprav ter stroški izgra-
dnje podtlačne kanalizacije in izračun 
njihovega razmerja. Elaborat bo najprej 
obravnaval odbor za gospodarstvo, po-
tem pa bo predstavljen tudi svetnikom 
oziroma na seji občinskega sveta.

Lepo napreduje izgradnja optičnega 
omrežja v naši občini s strani Telekoma. 
Trenutno se izvajajo gradbena dela v vasi 
Zagorica. Gradbena dela so bila že izve-
dena od Vidma do Zagorice, v vasi Kom-
polje ter prostozračni potek optičnega 
kabla do vasi Tisovec. S predstavniki Te-
lekoma se konec tega meseca dobimo na 
sestanku in določimo nadaljnje korake 
izgradnje tega omrežja. 

Elektro Kočevje je pridobil gradbeno 
dovoljenje za prestavitev transformator-
ske postaje v vasi Cesta, tako da bo mo-
žno hkrati izvajati rekonstrukcijo lokalne 

Piše: župan Janez Pavlin

Spoštovane občanke, dragi občani,  
cenjeni bralci našega glasila.

ceste in tudi nadomestne poti ob žele-
znici. Predvidevamo, da bodo vsa dela 
zaključena do vaškega praznika.

Za vas Vodice je v zaključni fazi pro-
jektiranje vodovoda oziroma izdelava 
dokumentacije za pridobitev gradbene-
ga dovoljenja. Projekt bo v naslednjem 
mesecu predstavljen vsem vaščanom, 
polovico sredstev za samo izgradnjo pa 
je zagotovljenih v letošnjem proračunu.

Za izgradnjo kanalizacije v Mali vasi 
se ureja potrebna dokumentacija, sledijo 
služnostne pogodbe ter pridobitev grad-
benega dovoljenja. Kanalizacija Mala vas 
se priključi na čistilno napravo v Zdenski 
vasi, ki je že sprojektirana za kapaciteto 
obeh vasi.

Ko bo primerno vreme oziroma ko 
bodo spet temperature primerne za po-
laganje asfalta, bomo takoj dokončali 
križišče na Vidmu in asfaltiranje javne 
poti v Predstrugah. Izvajalec teh del ne bi 
podal garancije za asfaltiranje pri nižjih 
temperaturah, zato moramo s temi deli 
počakati. ■

 »Živé naj vsi naródi,
ki hrepené dočakat' dan,
da koder sonce hodi,
prepir iz svéta bo pregnan,
da rojak
prost bo vsak,
ne vrag, le sosed bo mejak!«

Drage občanke, spoštovani občani.
Slovenci smo eden redkih narodov 
na svetu, ki imamo kulturni dan za 
državni praznik. Zato ob slovenskem 
kulturnem prazniku ponosno izobesi-
mo zastave. Ob tem prazniku izrekam 
vsem iskreno voščilo in priporočam, 
da preberemo Prešernovo poezijo, da 
bi se naučili posnemati Prešernovo do-
moljubnost, dobrohotnost, pravičnost. 
Želim, da bi bili zvesti sebi, slovenstvu 
in domovini, da bi bili veseli in pono-
sni v raju pod Triglavom in da bi se 
tega, da resnično živimo v raju pod Tri-
glavom, vsak dan bolj zavedali. Veselo 
in ponosno praznujmo svoj praznik 
kulture in naj postane kultura praznik 
našega vsakdanjega življenja.

Drage občanke, spoštovani občani.
Ob slovenskem kulturnem prazniku, 
Prešernovem dnevu, ki ga praznujemo 
8. februarja, vam iskreno čestitam in 
vam želim, da bi spoštovali in negovali 
slovenski jezik, kulturo in zgodovino. 
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Bojan Novak

Tokratna seja se je začela nekoliko dru-
gače kot običajno, saj sta predstavnika 
skavtov svetnikom, županu in občinski 
upravi prinesla betlehemsko luč in jim 
zaželela lepe praznike.

Po dokončnem oblikovanju dnevnega 
reda so svetniki najprej sprejeli zapisnik 
prejšnje seje, nato pa so se seznanili s 
končnim poročilom hidrološke raziska-
ve na območju zadrževalnika »Logi«. 
Poročilo je predstavil hidrolog Jože Ja-
než. Severozahodni in zahodni del naše 
doline prekriva glina, zato je slabo pre-
pusten za vodo, medtem ko je vzhodni 
del bolj kraški (apnenčast) in zato bolje 
prepusten. V sklopu analize so bile zvr-
tane tri vrtine (Bruhanja vas, Zagorica, 
Kompolje), s pomočjo katerih so merili 
višino podzemne vode. Globina vrtin je 
bila 25 metrov. Vrtini v Bruhanji vasi in v 
Zagorici nista kazali na obstoj podzemne 
vode, medtem ko je vrtina v Kompoljah 
prikazala značilno naraščanje gladine v 
padavinskem obdobju. Izvedeni so bili 
tudi nalivalni poskusi v vrtačah. Najbolj-
šo propustnost kažejo vrtače in sonda-
žni izkopi. Zaključki poročila kažejo, da 
zadrževalnik vode v Logih ne bi nega-
tivno vplival na poplavno varnost nase-
lij Bruhanja vas, Zagorica in Kompolje. 
Strokovnjaki pa menijo, da bo treba ne 
glede na to zgraditi nekaj umetnih po-
nikovalnih objektov (ponikovalni kanal, 
ponikovalne vrtače). Ob tem pa bi bilo 
treba zgraditi tudi varovalni objekt (npr. 
nasip), ki bi varoval Zagorico pred visoko 
gladino vode. Svetniki, ki so sodelovali v 
razpravi, so se strinjali, da je hidrološka 
raziskava dober temelj za nadaljnje na-
črte.

Nato so se svetniki seznanili z novost-
mi pri izgradnji vrtca. Zaradi transparen-
tnosti izgradnje bo seznanitev z gradnjo 
na dnevnem redu vseh prihodnjih sej 
občinskega sveta. Močan vihar, ki je v 
noči na 12. december zajel naše kraje, je 
poškodoval tudi nastajajoči vrtec. Veter 
je odkril približno 300 m2 strehe v izgra-

dnji in poškodoval šest svetlobnih teles 
na strehi. Po novem letu naj bi se začelo 
polaganje estrihov. Glavni nadzornik, g. 
Pajer, je občinski svet seznanil s tem, da 
na arhitekturni zbornici potekajo pogo-
vori oziroma mediacija med projektanti 
in naročnikom (Občino Dobrepolje), da 
se poskuša razrešiti nesoglasja in najti 
način, ki bo omogočil uspešno in pravo-
časno dokončanje izgradnje. 

Predstavnik JKP Grosuplje je predsta-
vil študijo, s katero so preverili, ali je za 
vas Kompolje bolj ekonomična gradnja 
podtlačnega kanalizacijskega omrežja 
s čistilno napravo v Bruhanji vasi ali je 
bolj ekonomično zadevo urediti z mali-
mi čistilnimi napravami. JKP Grosuplje 
predlaga kot bolj smiselno gradnjo kana-
lizacijskega omrežja, ki bi bilo povezano 
s centralno čistilno napravo v Bruhanji 
vasi. Nekaj svetnikov je imelo pomisle-
ke glede predstavljenih izračunov, zato 
je bil sprejet dogovor, da se v roku enega 
meseca pripravi natančen izračun in se 
predstavi svetnikom. 

Župan je svetnikom predstavil poro-
čilo o izvedenih in načrtovanih delih v 
občini. Novo križišče na Vidmu bo s fino 
plastjo asfalta prevlečeno, ko bo vreme 
za to ugodnejše. Po občini potekajo dela, 
povezana z razvodom optičnega omrež-
ja. Ob koncu razprave je Alojzij Palčar 
izrazil svoje pripombe glede poročila o 
vzdrževanju občinskih cest.

Gospod Olaf Grbec, pripravljavec 
predloga odloka o postopku financira-
nja letnega programa športa v naši ob-
čini, je najprej predstavil pravno osnovo 
in razloge, zakaj je novi predlog nastal. 
Predlog odloka vsebuje pravne podlage, 
prepisane iz zakona, nekaj pa je tudi spe-
cifičnih določb. Judita Oblak je povedala, 
kako je potekala razprava na odboru za 
družbene dejavnosti in poudarila dileme 
glede sodelovanja zunanjega izvajalca 
ter glede prepisovanja zakonskih določb 
v odlok. 

Alojzij Palčar je v imenu statutarno-
pravne komisije povedal, da je sporno 
poimenovanje odbor za šport. Predlaga, 

da se organ poimenuje drugače. Olaf 
Grbec je odgovarjal na vprašanja in iz-
postavljene dileme. Največ razprave je 
bilo glede pristojnosti nadzora nad po-
rabo proračunskih sredstev, razdeljenih 
na javnem razpisu. Odlok je bil po raz-
pravi sprejet v prvi obravnavi, do druge 
obravnave pa bo treba razrešiti še nekaj 
dilem. 

Na začetku glavne točke dnevnega 
reda – predloga proračuna za leto 2018 
– je župan predstavil spremembe glede 
na sprejeti predlog v prvi obravnavi. Nato 
je predstavil pet amandmajev, ki so bili 
vsi soglasno sprejeti. Po tem glasovanju 
je bil sprejet tudi Odlok o proračunu za 
leto 2018 v celoti – z vsemi pripadajočimi 
dokumenti.

Podžupanja Nevenka Dolgan je pred-
stavila Predlog Pravilnika o priznanjih 
Občine Dobrepolje. Svetniki so imeli na 
predlog nekaj pomislekov, predlogov in 
vprašanj. Dogovorili so se, da bodo zbrali 
pisne pripombe, pomisleke in predloge 
ter o njih ponovno razpravljali na eni od 
naslednjih sej.

Svetniki so se seznanili s programom 
dela in finančnim načrtom Nadzornega 
odbora Občine Dobrepolje za leto 2018. 
Predstavnik NO, Peter Žnidaršič, je pove-
dal, da bodo v letu 2018 pregledali: 

• financiranje projekta izgradnje ko-
tlovnice pri osnovni šoli,

• finančni del projekta izgradnje novega 
vrtca,

• odzivno poročilo na pripombe notra-
njega nadzora (revizije) za leto 2016, 

• odprte terjatve Občine na dan 31. 12. 
2017,

• prihodke in odhodke v zvezi z občin-
skim glasilom Naš kraj,

• pregled realizacije priporočil s prej-
šnjih letnih pregledov.

Predstavil je tudi finančni načrt. Na-
črtujejo spremembo poslovnika o delu 
NO, ker se je spremenil status občinske-
ga sveta. V razpravi so sodelovali Marko 
Marolt, Alojzij Palčar in Jože Prijatelj, 

Poročilo z 21. redne seje občinskega sveta
Tako kot zadnja leta je tudi letos nekaj dni pred božičem (19. 12. 2017) v sejni sobi Občine potekala redna seja 
občinskega sveta, na kateri je potekala druga obravnava predloga proračuna za leto 2018. Proračun je bil sprejet, tako 
da bo financiranje v letu 2018 potekalo brez težav.
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predsednik NO pa je odgovoril na vsa 
njihova vprašanja. Razprava je bila za-
ključena s seznanitvenim sklepom. 

Občinski svet je razpravljal tudi o pre-
dlogu sklepa o začetku postopka prodaje 
deleža Veterine Dobro. Vodstvo podjetja 
hoče odkupiti občinski delež (v višini pri-
bl. 22.000 evrov). Tako odbor za gospo-
darstvo kot občinski svet sta se s prodajo 
deleža strinjala, zato je bil sklep soglasno 
sprejet.

Pred koncem seje sta bila svetnikom 
predstavljena poročilo o uresničevanju 
programske politike glasila Naš kraj v 
letu 2017 ter predlog terminskega plana 
sej občinskega sveta v letu 2018. 

Seja se je končala s pobudami in vpra-
šanji svetnikov. Nada Pavšer je predlaga-
la finančno pomoč vaščanu Vodic, ki mu 
je orkanski veter odkril del strehe. Mira 
Grm je spraševala, če se je kaj prema-
knilo po sprejemu sklepa, da se finančno 
pomaga dvema študentoma iz Kompolj. 

Alojzij Palčar je imel več vprašanj. Na 
vprašanje glede županovega poslovnega 
potovanja v Bruselj je dobil odgovor, da 
s potovanjem ni bilo stroškov, saj so jih 
pokrili v Bruslju. Pred odhodom je s po-
veljnikom gasilske zveze dorekel ravna-
nja ob vetrolomu, v času gostovanja pa je 

bil tudi dosegljiv na telefon. Župan je še 
povedal, da ne more oceniti morebitnih 
pozitivnih učinkov obiska, je pa izvedel 
nekaj koristnih informacij in pridobil ne-
kaj novih stikov.

Istega svetnika je zanimalo še, zakaj je 
predsednik Borut Pahor prejel občinsko 
priznanje, kolikšna je škoda v občinskih 
gozdovih po vetrolomu, koliko bo stala 
obnova prostora, kjer je bila pošta, po 
katerem ceniku Občina zaračunava na-
jemnino banki ter v kateri fazi je objava 
sklepa o izdelavi OPPN-ja Predstruge. Na 
vsa zastavljena vprašanja je župan oblju-
bil pisni odgovor. 

Zadnje vprašanje je bilo, ali je imeno-
vana inventurna komisija za popis sred-
stev na Občini. Tajnik občinske uprave 
je povedal, da se inventura izvaja in bo 
opravljena. 

Judita Oblak je povedala, da ozvoče-
nje v Jakličevem domu ni najboljše, ker 
je to v osnovi kino dvorana. Menila je, da 
bo v prihodnje treba izboljšati akustiko 
in ozvočenje. 

Video zapis seje si lahko pogle-
date na kanalu YouTube na pove-
zavi  https ://www.youtube.com/
watch?v=ObZrZ4kKnhE. ■

Sprejeti sklepi na  
21. redni seji občinskega 
sveta Občine Dobrepolje:

Občinski svet Občine Dobrepo-
lje sprejme:
• Predlog Odloka o postopku fi-

nanciranja letnega programa 
športa v občini Dobrepolje v prvi 
obravnavi;

• Predlog Odloka o proračunu 
Občine Dobrepolje za leto 2018 
z načrtom razvojnih programov 
za obdobje 2018–2020 v drugi 
obravnavi;

• Predlog Sklepa o letnem načrtu 
ravnanja z nepremičnim pre-
moženjem Občine Dobrepolje 
za leto 2018;

• Predlog Sklepa o letnem načrtu 
ravnanja s premičnim premože-
njem Občine Dobrepolje za leto 
2018;

• Kadrovski načrt Občine Dobre-
polje za leto 2018.

Bojan Novak

V proračun občine se bo v letu 2018 
steklo predvidoma 6.006.938,04 €, torej 
dobrih šest milijonov. Od tega približno 
polovico predstavljajo tekoči (davčni in 
nedavčni) in transferni prihodki. V letu 
2018 se predvideva za slabih 9 milijonov 
odhodkov. Načrtuje se zadolževanje v vi-
šini 430.000 € za izgradnjo čistilne napra-
ve Bruhanja vas in 850.000 € za izgradnjo 
športne dvorane. 850.000 € predstavlja 
polovico načrtovanega zneska za dvora-
no, saj je pridobljena ocena primerljivih 
objektov, da se strošek izgradnje giblje 
nekje okrog 3 milijonov evrov. Občina 
računa na nepovratna sredstva Eko skla-
da, Fundacije za šport in Ministrstva RS 

za izobraževanje. Končna višina kredita 
bo tako odvisna od pridobljenih nepo-
vratnih sredstev.

Veliko odhodkov iz proračuna pred-
stavlja financiranje zakonsko določenih 
nalog, le manjši del pa predstavljajo 
sredstva za nove investicije. Zaradi tega 
se proračunske postavke skozi leta prav 
močno ne spreminjajo. Prvi del poseb-
nega dela proračuna torej predstavljajo 
izdatki za delovanje občinskih organov 
in občinske uprave. Ker je leto 2018 volil-
no leto, ko bomo volili župana in občin-
ske svetnike, je treba v tem delu glede na 
prejšnja leta zagotoviti sredstva za delo-
vanje občinske volilne komisije, sicer pa 
odstopanj glede na pretekla leta ni.

Na področju obrambe in ukrepov ob 

izrednih dogodkih prav tako ni večjih 
razlik glede na prejšnja leta. Opaznejše 
povečanje sredstev je na področju kme-
tijstva, gozdarstva in ribištva, kjer je gle-
de na prejšnje leto največje povečanje 
sredstev za investicijsko vzdrževanje in 
obnove komasacijskih poti in agrome-
lioracij (povečanje za dobrih 300.000 
€) – če bomo na razpisu Ministrstva RS 
za kmetijstvo, ki se obeta v prvi polovi-
ci letošnjega leta, pridobili nepovratna 
sredstva. 

Na področju prometa so v proračunu 
sredstva za pripravo dokumentacije za 
rekonstrukcijo državne ceste R3 od vasi 
Lipa do Kompolj. Za dograditev javne 
razsvetljave je predvidenih 18.000 €. 

Za gospodarstvo je predvidenih do-

Proračun Občine Dobrepolje za leto 2018
Konec decembra (19. 12. 2017) je bil sprejet proračun Občine Dobrepolje za leto 2018. Gre za najpomembnejši predpis, 
ki določa višino in vire sredstev na prihodkovni in odhodkovni strani. K proračunskim dokumentom spada še precej 
povezanih dokumentov, v prispevku pa osvetljujemo predvsem finančni del.
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brih 56.000 €, glede na prejšnje leto pa 
je nova postavka za nadzor pri izvedbi 
komunalne infrastrukture v obrtni coni 
v Predstrugah. Na področju varovanja 
okolja je nekaj več sredstev namenjenih 
za investicijska dela v komunalni depo-
niji Špaja dolina ter za zamenjavo male 
čistilne naprave in kanalizacije v Poti-
skavcu. Za čistilno napravo Bruhanja vas 
je v proračunu rezerviranih 640.000 €, od 
tega manjši del za projektno dokumen-
tacijo, večji pa za prvo fazo izgradnje. 
Pri prostorskem planiranju je 30.000 € 
namenjenih za pripravo sprememb za-
zidalnega načrta v Predstrugah ter pri-
pravo občinskega podrobnega prostor-
skega načrta za stanovanjsko cono in 
kamnolom v Predstrugah. Za prvo fazo 
izvedbe projekta vodovod na Vodicah je 
predvidenih 77.000 €.

20.000 € je v proračunu namenjenih 

vzdrževalnim delom v zdravstvenih do-
movih na Vidmu in v Strugah. Največje 
povečanje višine sredstev je v letu 2018 v 
poglavju Kultura, šport in nevladne orga-
nizacije. Razlog za to je seveda načrtova-
na gradnja športne dvorane. Na področju 
osnovnošolskega izobraževanja je treba 
omeniti povečanje sredstev za dodatne 
dejavnosti v osnovni šoli (20 samostojnih 
ur angleščine, naravoslovja in matema-
tike na PŠ Struge in 2 uri angleščine na 
PŠ Kompolje), 40 tisočakov pa je name-
njenih za izgradnjo povezovalne ceste na 
severnem delu šole na Vidmu.

V pregledu niso zajeta vsa načrtovana 
dela v letu 2018, osvetljene so samo po-
stavke, kjer je prišlo do večjih razlik gle-
de na pretekla leta. Celoten proračunski 
dokument si sicer lahko pogledate na 
spletni strani Občine Dobrepolje (www.
dobrepolje.si). ■

OBVESTILO

Občina Dobrepolje, Videm 35,  
1312 Videm - Dobrepolje, objavlja 
Javni razpis za sofinanciranje 
aktivnosti trajnostnega 
gospodarjenja z divjadjo v Občini 
Dobrepolje za obdobje 2016–2017.

Rok za oddajo prijav je  
16. marec 2018.

Javni razpis in razpisna 
dokumentacija sta dostopna na 
spletni strani Občine
http://www.dobrepolje.si/ 
Razpisi, Aktualni razpisi in objave.

Obrtna cona Predstruge dobiva končno podobo
Vsi, ki se vozite po cesti od Predstrug proti Ponikvam, lahko spremljate napredek del v obrtni coni Predstruge. Od 
sečnje dreves do zdaj se je že veliko spremenilo in izgradnja cone se je prevesila v zadnjo fazo. Predstavnik Konzorcija 
Predstruge je predstavil, kako potekajo dela in kako bo obrtna cona videti.

Bojan Novak

G. Pucihar, lahko za začetek pribli-
žno ocenite, v kateri fazi je izgradnja 
obrtne cone v tem trenutku?

Recimo, da je narejenega že precej 
več kot polovico predvidenega dela. Za-
čeli smo seveda posek lesa in ravnanje 
podlage. Bilo je veliko kamna (kar 90 
odstotkov, zato ni šlo brez miniranja), 
teren pa je precej razgiban, tako da je 

ta faza trajala kar precej časa. Sledila je 
komunalna opremljenost, zdaj pa pri-
pravljamo vse potrebno za prestavitev 
daljnovoda. Vzporedno pripravljamo 
cestni priključek z mostom ter podlago 
za asfaltiranje. 

Kdaj naj bi bila ta dela končana?
Predvidoma konec maja naj bi bila 

obrtna cona asfaltirana, vse pa je pripra-
vljeno za gradnjo prvih objektov. Sicer bi 

investitorji lahko gradili že sedaj, ker je 
teren v večini poravnan in utrjen, ampak 
je dogovor med trenutnimi lastniki tak, 
da se z gradbenimi deli počaka, dokler 
ne bo vse pripravljeno. 

Omenili ste investitorje. Govorice o 
njih so različne. Lahko poveste, koliko 
parcel imate dejansko že prodanih in 
kakšne dejavnosti naj bi se odvijale v 
obrtni coni?
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Ja, tudi sam sem slišal že veliko raznih 
govoric in marsikomu sem tudi že poja-
snjeval kaj v zvezi s tem. Rekel bom, da 
imamo še približno eno četrtino prostih 
parcel, kamor lahko pridejo investitorji. 
Vse drugo pa je prodano. Razna okoljska 
dovoljenja, ki smo jih morali v preteklih 
letih pridobiti, opredeljujejo, da bodo 
v obrtni coni Predstruge prostori pred-
vsem za proizvodna podjetja (npr. kovin-
ska, lesna …), za obrtne in servisne sto-
ritve, skladišča, distribucijo in logistiko 
ter za trgovino in gostinstvo. Trenutno pa 
kaže, da se bo v coni odvijala predvsem 
kovinarska obrt.

V preteklih letih je bilo veliko govora 
o mostu, ki naj bi povezoval cesto proti 
Rašici in obrtno cono. Bo tu res most?

Da, res. Vemo, da je Dobrepolje na 
žalost zelo izpostavljeno poplavam. Tudi 
mimo obrtne cone je že kdaj tekla voda, 
zato je bil pogoj za pridobitev gradbene 
dokumentacije, da preko potencialne 
struge postavimo most. Najprej so bile 
zahteve res neverjetne, saj so zahtevali 
ogromen most, zdaj pa smo nekako našli 
ustreznejšo rešitev. Priprave na gradnjo 
mostu so že v teku in v enem mesecu 
pričakujem, da bo most postavljen, po 
njem pa se bo odvijal ves promet v cono 
in iz nje.

Bo potrebna tudi razširitev sedanje 
ceste proti Ponikvam?

Da. Zgradil se bo še en pas, s katerega 
se bo zavijalo v obrtno cono. Zraven bo 
tudi kolesarska cesta, ki jo lahko kasneje 
podaljšajo do Predstrug. A to ni več del 
tega projekta. Lahko pa še povem, da 
bo tudi v sami coni prometna ureditev 
zelo komfortna. Notri bodo dve krožišči 
in skoraj 2000 metrov pločnikov. Dovolj 
bo tudi parkirišč in zelenja, cona pa bo 
osvetljena z veliko lučmi.

Omenili ste, da je bilo kar nekaj te-
žav pri pridobivanju dokumentacije. Za 
tak projekt to verjetno traja več let …

Seveda. Tu je potrebne največ ener-
gije. Na vsakem koraku je veliko omeji-
tev in težav, ki jih potem na raznoraznih 
uradih poskušaš odpravljati. Veliko časa 
preteče za vsako najmanjšo spremembo, 
zato se potem čas, ki ga porabiš za doku-
mentacijo, meri v letih, celo desetletjih. 
Za primer lahko povem, da smo hoteli 
začeti gradnjo leta 2008, zdaj pa smo 
leta 2018.

Kakšna pa je pri projektu vloga ozi-
roma povezava z Občino Dobrepolje?

Občina Dobrepolje ima v coni dve tr-
žni parceli, ki ju je za potrebe infrastruk-
ture (cesta, pločniki, transformatorska 
postaja, čistilna naprava …) kupila takoj, 
ko se je začelo snovati obrtno cono, torej 
pred približno 25 leti. Z Občino Dobre-
polje korektno sodelujemo, saj drugače 
niti ne gre. Menim, da mora biti vsaka 
občina zainteresirana za podobne pro-
jekte, saj vsak gospodarski objekt v kraj 
prinese nova delovna mesta in precej 
svežega kapitala. Obrtna cona Predstru-
ge je velik in koristen projekt, saj imate 
v občini veliko manjših podjetij in vsaj 
nekaj od njih nima pravega in ustreznega 
prostora za delovanje ali širitev. 

G. Pucihar, hvala za pogovor.

Za odgovor na zadnje vprašanje sem 
povprašal tudi župana Janeza Pavlina, 
ki je povedal naslednje:

Obrtna cona bo po dolgem času zaži-
vela. Občina izvaja nadzor nad gradnjo 
infrastrukture, Konzorcij pa bo izvedel 
vso potrebno infrastrukturo in jo predal 
v upravljanje Občini, s tem pa je komu-
nalni prispevek poravnan. To je za in-
vestitorje ugodneje. Zadovoljni smo, da 
se dela intenzivno nadaljujejo, letos se 
pričakujeta uporabno dovoljenje in po-
stavitev prvega objekta. Podjetja predsta-
vljajo donatorsko priložnost za društva, 
odpirala pa se bodo tudi nova delovna 
mesta. ■
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Glede na dejstvo, da smo v zvezi z izved-
bo teh del v naši službi že prejeli večje 
število obvestil o spolzkih voziščih jav-
nih cest zaradi vnosa blata in zemlje, ki 
je posledica spravila lesa s traktorji ali 
nakladanja lesa in njegovega prevoza s 
tovornimi vozili, ki les nakladajo tudi ne-
posredno na voziščih javnih cest, o po-
škodovanju cestnih bankin vzdolž javnih 
cest, ki zaradi tega ne odvajajo več mete-
orne vode vzdolž ceste, ampak se ta razli-
va po cestah, pa tudi o sečnji, ki se izvaja 

neposredno ob cesti in brez ustreznega 
zavarovanja del s predpisano prometno 
signalizacijo, opozarjamo vse lastnike 
gozdov, da 27. člen Zakona o cestah (Ur. 
l. RS št. 109/10, 48/12, 36/14, 46/15; v 
nadaljevanju ZCes-1) določa, da je za 
podiranje dreves, spravilo lesa in opra-
vljanje vseh drugih del na zemljiščih na 
območju javne ceste, ki bi lahko ovirala 
ali ogrožala promet, poškodovala cesto 
ali povečala stroške njenega vzdrževanja, 
treba pridobiti soglasje upravljavca jav-
ne ceste, s katerim se določijo pogoji za 
opravljanje teh del. Posameznik, ki brez 
soglasja upravljavca javne ceste opra-
vlja dela, ki bi lahko ovirala ali ogrožala 
promet, poškodovala cesto ali povečala 
stroške njenega vzdrževanja, se za pre-

kršek lahko kaznuje z globo 2000 evrov, 
pravna oseba, samostojni podjetnik po-
sameznik in posameznik, ki samostojno 
opravlja dejavnost, pa se lahko za prekr-
šek kaznuje z globo 6000 evrov, njihova 
odgovorna oseba pa z globo 2000 evrov.

Vse, ki vas čaka sanacija nastale ško-
de v gozdu, zato pozivamo, da pred za-
četkom izvajanja sečnje ali začasnega 
skladiščenja lesa ob cesti in njegovega 
transporta pri pristojni službi občine z 
vlogo zaprosite za pridobitev soglasja 
upravljavca ceste iz 27. člena ZCes-1. V 
primeru oddaje teh del usposobljenim 
podjetjem za sečnjo in spravilo lesa 
lahko lastniki gozdov za pridobitev na-
vedenega soglasja pooblastite tudi iz-
vajalce del. ■

Sanacija škode po vetrolomu v gozdovih in obveznost 
lastnikov gozdov ob javnih cestah
V sredini meseca decembra 2017 je močan veter povzročil veliko škode v gozdovih. Podrtega in polomljenega je veliko 
drevja, ki so ga nekateri lastniki že začeli spravljati iz gozdov, večino lastnikov pa to opravilo še čaka.

Bojan Novak

Lahko ocenite, kolikšen del električ-
ne infrastrukture je bil poškodovan?

Poškodovanega oz. nefunkcionalnega 
je bilo skoraj 20 km srednjenapetostne-
ga omrežja in skoraj 15 km nizkonape-
tostnega omrežja. Občina Dobrepolje se 
napaja preko štirih srednjenapetostnih 
daljnovodov – povezav – in vse so bile 
poškodovane z 11. 12. na 12. 12. 2017.

Po začeti sanaciji teh srednjenape-
tostnih daljnovodov je bila delu občine 
električna energija na voljo šele v sredo, 
13. 12., zvečer, zadnjim odjemalcem pa v 
soboto, 16. 12. 2017.

Katerih poškodb napeljave je bilo naj-
več (drogovi, kabel, transformatorji)?

Zaradi vetroloma sta bili v glavnem 
poškodovani prostozračno srednjena-
petostno 20-kV omrežje (ki ima nalogo 
napajanja transformatorskih postaj) in 
nizkonapetostno omrežje (ki povezuje 
transformatorske postaje in posamezne 
hiše oziroma objekte), oboje izvedeno na 
lesenih drogovih.    

Kaj so bile glavne težave, s katerimi 
so se delavci Elektra srečevali na tere-
nu?

Največ ovir in težav so delavcem pred-
stavljali dostopnost do delovišč zaradi 
podrtega drevja, veliko število delovišč, 
slabe vremenske razmere (sneg, dež), 
poleg tega pa še onemogočena komuni-
kacija zaradi izpada mobilne telefonije. 
Ponekod je drevje zaradi razmočenosti 

Posledice vetroloma na električnem omrežju
Še nekaj časa ne bomo mogli pozabiti na močno vremensko ujmo sredi decembra. Na srečo se podobne naravne 
nesreče ne zgodijo ravno pogosto, podobno velja za večdnevne izpade električne energije. Pri direktorju Elektra 
Ljubljana, distribucijske enote Kočevje, Zoranu Lebiču, sem našel odgovore na nekaj vprašanj o težavah, ki so jih imeli 
njihovi delavci na terenu.
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terena povzročalo prekinjenost dobave 
električne energije tudi na že saniranem 
omrežju. 

Pri tem je treba poudariti tudi pomoč 
gasilcev in sekačev, ki so nam pomagali 
pri čiščenju tras ter poti ter posledično 
hitrejši dostopnosti do poškodovanega 
omrežja, kakor tudi samih krajanov ob-
čine Dobrepolje. Brez njihove pomoči bi 
se sanacija lahko zavlekla tudi za kakšen 
dan več.

Koliko časa je potekala sanacija na-
peljave?

Srednjenapetostno 20 kV omrežje je 
bilo začasno (ponekod provizorično) 

sanirano v petek, 15. 12., ko so bile vse 
transformatorske postaje napajane pre-
ko tega omrežja. S tem je bilo zagoto-
vljeno osnovno napajanje postaj. Nekaj 
transformatorskih postaj je bilo še vedno 
napajanih preko agregatov (zadnji je bil 
odklopljen 16. 12. 2017).

Naslednji dan je bilo zagotovljeno 
napajanje z električno energijo tudi na 
nizkonapetostnem omrežju pri nekaj za-
dnjih odjemalcih, ki električne energije 
niso dobili že v petek.

Nizkonapetostno 0,4-kV omrežje, ki 
poteka od transformatorskih postaj do 
posameznih hiš, se je začasno ali trajno 
saniralo vse do novega leta, ponekod pa 

še vedno ni sanirano, ker vseh poškodb 
še nismo odkrili. 

Je sanirana vsa napeljava ali kak del 
nanjo še čaka?

Trajno se bo zadeva sanirala na ena-
ko stanje, kot je bilo pred vetrolomom, 
šele v tem letu. To pomeni najprej ob-
hod, pregled in popis vsega prizadetega 
omrežja, nato šele sledi sanacija.

Vse omrežje še vedno ni sanirano, 
predvsem gre tu za rezervna napajanja 
(srednjenapetostni daljnovodi), ki pote-
kajo iz sosednjih občin, trenutno je treba 
sanirati še približno 11 km srednjenape-
tostnega omrežja in začasno sanirano 
nizkonapetostno omrežje.

Srednjenapetostno prostozračno 
omrežje, izvedeno na lesenih oporiščih, 
ki poteka preko gozdnih površin, je naj-
bolje sanirati s pokablitvijo, tj. izvedbo 
položitve novih srednjenapetostnih vo-
dov (kablovodov) v zemljo. Pri tem pa 
nas v takšnih izjemnih primerih časov-
no ovira zakonodaja, saj tega ni mogoče 
urediti brez potrebne dokumentacije, tj. 
izdelave ustrezne projektne dokumen-
tacije, izjav, pridobitve izjav lastnikov 
oziroma služnosti, pridobitve gradbe-
nega dovoljenja …, skladno s trenutno 
veljavno zakonodajo, kar običajno traja 
mesece. Časovno pospešitev je izjemo-
ma v takih primerih lahko zagotoviti le s 
sprejetjem interventnega zakona, ustre-
zno uredbo … ■
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PRIHAJAJOČI DOGODKI v Domu obrtnikov v Grosuplju, več 
informacij in prijavnice na www.ooz-grosuplje.si. Vabljeni.
• Seminar »Davčni obračun 2017 in davčne novosti«: torek, 

6. 2. 2018, ob 10.00. Za podjetja iz občine Dobrepolje je zara-
di sofinanciranja Občine Dobrepolje udeležba brezplačna.

• Redno usposabljanje voznikov 2018 (KODA 95): sobota, 
10. 2. 2018, ob 7.00.

• Usposabljanje iz varstva pri delu: sreda, 21. 3. 2018, ob 
15.00.

V LETU 2017 SMO NA OOZ GROSUPLJE IZVEDLI ŠTEVILNA IZ-
OBRAŽEVANJA IN DRUGE POSLOVNE DOGODKE. V letu 2017 
smo v okviru Programa spodbujanja razvoja malega gospodar-
stva na OOZ Grosuplje, ki ga je sofinancirala tudi Občina Do-
brepolje, organizirali 14 izobraževalnih dogodkov, ki so se jih 
udeležili številni podjetniki in njihovi zaposleni iz občine Do-
brepolje. Tako smo med drugim razstavljali na Mednarodnem 
obrtnem sejmu v Celju, organizirali srečanje podjetnic, deveto-
šolcem osnovnih šol predstavili obrtniške poklice, se učili tujih 
jezikov, računalniških programov, izdelovanja spletnih strani, 
pridobivali številna specializirana podjetniška znanja ipd. Tudi 
v letu 2018 nameravamo nadaljevati organizacijo številnih do-
godkov. Vabljeni vsi podjetni in podjetne, da se nam pridružite. 
Vsi dogodki so objavljeni na naši spletni strani, www.ooz-gro-
suplje.si. Vabljeni k ogledu. 

ZA KROVCE, KLEPARJE: vabljeni na državno prvenstvo mladih 
kleparjev krovcev, 5. in 6. 4. 2018 na sejmu MEGRA v Gornji 
Radgoni.

OZS je objavila RAZPIS ZA OPRAVLJANJE MOJSTRSKIH IZPI-
TOV. Rok za oddajo vlog je 23. 2. 2018.   

ZA GRADBENIKE: državni zbor je sprejel nov Gradbeni zakon 
(GZ), nov Zakon o arhitekturni in inženirski dejavnosti (ZAID) 
ter nov Zakon o urejanju prostora (ZUREP). Novi zakoni se 
bodo začeli uporabljati s 1. 6. 2018. Pred tem bodo na mini-
strstvu morali sprejeti še podzakonske akte, ki pa bistveno ne 
bodo mogli vplivati na izvajanje zakonodaje. V zakonodaji je 
kar nekaj novosti tudi za izvajalce del. OZS je pri pripravi ome-
njenih zakonov aktivno sodelovala in bo predstavljene novosti 
preko številnih seminarjev, ki bodo potekali po vsej Sloveniji, 
predstavila zainteresirani javnosti.  

OBISK DEDKA MRAZA NA OOZ GROSUPLJE: tako kot vsako 
leto je pridne otroke članov OOZ Grosuplje in njihovih zapo-
slenih tudi letos sredi decembra obiskal Dedek Mraz. Še pred 
obdaritvijo si je Dedek Mraz skupaj z otroki ogledal simpatično 

PODJETNIŠKI KOTIČEK
predstavo Copranje pri coprnici Zofki v izvedbi mladih igralcev 
gledaliških ansamblov OŠ Louisa Adamiča in KD Teater Gro-
suplje.

Dodatna pojasnila na OOZ Grosuplje, ooz.grosuplje@ozs.si, 
01 786 51 30, www.ooz-grosuplje.si, kjer smo vam na voljo tudi 
za kakršna koli vprašanja poslovne narave. Vabljeni!

Janez Bajt, univ. dipl. oec., sekretar OOZ Grosuplje

VABILO

V četrtek, 22. 2. 2018, ob 19. uri 
bo v Družbenem domu Grosuplje (Taborska cesta 2) 

potekalo strokovno predavanje 

Spoznajmo govorico psov. 

Predavala bo strokovnjakinja za vedenje psov 
ga. Karmen Zahariaš. 

Na predavanju zainteresirani lahko pridobijo 
informacije o vpisih v spomladansko šolanje psov.

Vstop je prost. Vabljeni!

Kinološko društvo Grosuplje
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Sobota, 27. 1. gledališka predstava Niti tat ne more pošteno 
krasti (Jakličev dom, 19.00)

Torek, 30. 1. začetek evropskega prvenstva v futsalu 
(Ljubljana, Stožice)

Sreda, 31. 1. predavanje dr. Zdravka Mariča Zrelo srce  
(Zavod sv. Terezije, 18.00)

Petek, 2. 2. pravljična ura v knjižnici (Jakličev dom, 17.30)

Sobota, 3. 2. domača tekma Futsal kluba Dobrepolje U-17 
(Velike Lašče, 15.00)

Ponedeljek, 
5. 2. 

domoznanski večer – Predstavitev knjige 
Toneta Ljubiča (Knjižnica Dobrepolje, 19.00)

Ponedeljek, 
5. 2.

Beremo s tačkami (Knjižnica Dobrepolje,  
17.30 in 18.00)

Ponedeljek, 
5. 2.

Z igro do branja (Opismenjevanje z Viljenko 
Jalovec) (Knjižnica Dobrepolje, 17.30)

Torek, 6. 2. brezplačni seminar Davčni obračun 2017 in 
davčne novosti (Dom obrtnikov Grosuplje, 
10.00)

Četrtek, 8. 2. premierna izvedba predstave Ujeti trenutek  
(DS Scena) (Jakličev dom, 19.00)

Petek, 9. 2. začetek zimskih olimpijskih iger (Pjongčang)

Petek, 9. 2. pravljična ura v knjižnici (Jakličev dom, 17.30)

Sobota, 10. 2. gledališka predstava Ničesar ne obžalujem 
(King Kong teater) (Jakličev dom, 19.00)

Nedelja, 11. 2. domača tekma Futsal kluba Dobrepolje U-19 
(Velike Lašče, 17.00)

Ponedeljek, 
12. 2.

Z igro do branja (Opismenjevanje z Viljenko 
Jalovec) (Knjižnica Dobrepolje, 17.30)

Petek, 16. 2. pravljična ura v knjižnici (Jakličev dom, 17.30)

Ponedeljek, 
19. 2.

Z igro do branja (Opismenjevanje z Viljenko 
Jalovec) (Knjižnica Dobrepolje, 17.30)

Torek, 20. 2. počitniške ustvarjalnice za osnovnošolce 
(Knjižnica Dobrepolje, od 12.00 do 14.00)

Sreda, 21. 2. počitniške ustvarjalnice za osnovnošolce 
(Knjižnica Dobrepolje, od 12.00 do 14.00)

Četrtek, 22. 2. počitniške ustvarjalnice za osnovnošolce 
(Knjižnica Dobrepolje, od 12.00 do 14.00)

Četrtek, 22. 2. Ej, ti, preklopi na knjigo  
(Knjižnica Dobrepolje, 14.00)

Četrtek, 22. 2. predavanje za lastnike psov – Spoznajmo 
govorico psov (Družbeni dom Grosuplje, 19.00)

Petek, 23. 2. pravljična ura v knjižnici (Jakličev dom, 17.30)

Sobota, 24. 2. ponovitev predstave Ujeti trenutek (DC Scena) 
(Jakličev dom, 19.00)

Koledar prihajajočih dogodkov
V sklopu projekta 

»KREPIMO ŽIVLJENJE«

vas vabimo na predavanje

»ZRELO SRCE«.
Predavala bosta dr. Zdravko Marič in 

Rem Marič, študent medicine.

 Zavod svete Terezije na Vidmu

organizira predavanje za vse,  

ki jih tematika zanima.

Predavanje bo 31. januarja 2018
 ob 18. uri v pritličju doma.

Lepo vabljeni!

OGLAS

ODDAMO HIŠO v sklopu doma sv. Terezije,  
na naslovu Videm 113, Videm - Dobrepolje.

Hiša ima površino 40 m2, je kompletno opremljena  
in ima vrt.
Najemnina znaša 300 EUR in ne vključuje stroškov.
Mogoča je tudi prodaja za 80.000 EUR.

Kličite na 041 614 623. 
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Uroš Gačnik

BODIMO PRIPRAVLJENI NA ŽLED, 
VETROLOM …

Že kar nekajkrat v preteklem dese-
tletju smo doživljali težave, ki nam jih 
je povzročilo vreme. Da bi vremenske 
neprilike in z njimi pogojene težave čim 
lažje preživeli, priporočam:
• Zagotoviti si je treba ustrezen agregat, 

predvsem velja to za vse kmete, ki 
nujno potrebujejo elektriko za molžo, 
prav tako je agregat nujen za vse, ki 
elektriko potrebujete za vzdrževanje 
svojega zdravja.

• Imejte doma vsaj najnujnejše rezerve 
goriva, sveč, baterij.

• Pri gradnji objektov je treba upošteva-
ti gradbene predpise, odmike od sose-
dnjih objektov, način gradnje …

• Pravočasno zamenjajte dotrajano kri-
tino.

• Vzdržujte objekte.
• Opravite tečaj za varno delo z motor-

no žago.
• Preventivno posekajte drevesa, ki 

ogrožajo objekte.
• Elektro naj daljnovode spelje pod ze-

mljo.

NEVARNOST POTRESA

• Poučite se o tem, da Slovenija leži na 
potresno nevarnem območju.

• Poučite se o tem, kako lahko zavaru-
jete sebe, svojo družino in imetje pred 
potresi.

• Poučite družinske člane o tem, kako 
ravnati med potresom in po njem.

• Z družinskimi člani določite mesta, 
kjer se boste sestali po potresu, če do-
stop do doma ne bo mogoč in boste 
med potresom ločeni.

• Na karti potresne intenzitete preve-

rite, kakšne učinke potresov lahko 
pričakujete na območju, na katerem 
živite.

Poskrbite za varnost stavbe:
• Najboljšo zaščito med potresom omo-

goča stavba, ki je bila zgrajena po na-
čelih potresno odporne gradnje. S tako 
gradnjo se zmanjša škoda na stavbah 
in preprečijo žrtve.

• Preverite, ali je stavba, v kateri prebi-
vate, potresno odporno grajena.

• Redno pregledujte in vzdržujte stavbo, 
v kateri bivate. Z deli oziroma posegi, 
ki jih na stavbi izvajate, ne zmanjšujte 
njene potresne odpornosti. Strokov-
njak naj popravi razpoke v stropu, 
stenah ali temeljih.

• Poskrbite, da bodo električni kabli ter 
plinske cevi in napeljave brezhibni. 
Uhajanje plina lahko povzroči eksplo-
zije in požare med in po potresu.

• Preverite streho, in če je treba, pritr-
dite strešnike.

• Pritrdite anteno.

Določite varna mesta:
Doma, v šoli, na delovnem mestu ozi-

roma v stavbah, v katerih ste najpogoste-
je, določite varna mesta. Varno mesto je 
tisto, ki ga ob nevarnosti hitro in varno 
dosežete. 

Varna mesta v stavbah so:
• pod trdnimi mizami;
• med podboji vrat, če so v nosilni steni;
• ob notranjih nosilnih stenah.

Mesta v stavbah, ki se jih je treba ob 
potresu izogibati, so:
• zunanje in predelne stene;
• dimniki iz opeke;
• večje steklene površine (okna, ogleda-

la, steklene omare, police s steklenimi 
predmeti ipd.);

• velike omare;
• mesta, od koder lahko padejo stropna 

razsvetljava in težki predmeti.

Mesta na prostem, ki se jih je treba 
ob potresu izogibati, so:
• stavbe;
• zidovi;
• drevesa;
• telefonska in električna napeljava;
• ulična razsvetljava;
• prometna signalizacija;
• daljnovodi;
• nadvozi, podvozi, mostovi, predori;
• rečne brežine, morska obala, predeli 

pod klifi;
• strma pobočja, robovi previsnih sten 

ipd.

Poskrbite za varnost v domu:
• omare pritrdite na steno;
• onemogočite premikanje omaric in 

predmetov na koleščkih;
• velike in težke predmete ter predmete, 

ki se lahko razbijejo ali zlomijo, posta-
vite na nižje police;

• nad ležišča in mesta, kjer sedite, ne 
obešajte slik, ogledal ter drugih težkih 
ali ostrih predmetov;

• postelje odmaknite od oken, predel-
nih sten in visokega pohištva, ne po-
stavljajte jih pod težke lestence;

• pritrdite cvetlična korita in lončke z 
rožami na zunanjih okenskih policah, 
balkonih ali terasah;

• nezavarovane prosto stoječe plinske 
naprave (štedilnike, kotle, peči in grel-
nike) na plinovodno napeljavo stavbe 
povežite z gibkimi dovodnimi cevmi, 
daljšimi od najmanjše dolžine, po-
trebne za priklop;

• plinske jeklenke namestite tako, da ne 
bo moglo priti do poškodbe ali pretr-
ganja gibke dovodne cevi;

• zavarujete prosto stoječe peči, da se 

Dejavnosti gasilcev na področju (požarne) preventive  
v zimskih dneh
V zimskih dneh, ko se število gasilskih dejavnosti, kot so tekmovanja in vaje na prostem, zmanjša, sta idealna 
priložnost in čas, da se podučimo, obnovimo znanje na področju požarne preventive. Prav tako je tudi prav, da se 
vsaj malo dotaknemo organiziranosti v primeru žleda, vetroloma … Z ustreznimi ukrepi lahko preprečimo vsak požar, 
vsako nesrečo ali nezgodo. Pogosto je treba malo, da v domačem okolju zmanjšamo možnost za nastanek nesreče. 
Ena od pomembnih nalog gasilcev je tudi promocija požarne preventive v bivalnem in delovnem okolju. V januarski 
številki pišemo o zimskih nevarnostih (žled, vetrolom) ter o temi, ki ni vezana na letni čas – o potresih. Prispevek je 
povzet po gradivu Komisije za preventivo GZS in gradivu Uprave RS za reševanje. 
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med potresom ne bodo prevrnile in 
povzročile požara;

• prosto stoječe grelnike in zalogovnike 
tople vode namestite ob nosilne stene 
in jih nanje ustrezno pritrdite;

• v bližino vrat in na hodnike ne posta-
vljajte škatel in omar, ki bi se ob po-
tresu lahko prevrnile in onemogočile 
izhod iz stavbe;

• lahko vnetljive tekočine ter strupene 
snovi (strupe za škodljivce, pesticide, 
močna čistila ipd.) hranite v prvotni 
embalaži, če je mogoče na nižjih po-
licah zunaj stavb in vozil;

• vredne stvari hranite v trdnih in ne-
gorljivih škatlah.

 Poskrbite za nujno opremo

Ob močnejšem potresu se lahko 
zgodi, da:
• ne bo zagotovljena preskrba z elektri-

ko in zemeljskim plinom;
• bo motena oskrba z vodo oziroma 

voda ne bo pitna;
• bo poškodovan in zaradi tega neupo-

raben kanalizacijski sistem;
• sistem ogrevanja, ki ga običajno upo-

rabljate, ne bo deloval ali ne bo varen 
za uporabo;

• stacionarni in mobilni telefoni ter in-
ternet ne bodo delovali ...

• Pomembno je, da si pripravite:
• zadostno zalogo vode (vodo v plasten-

kah, dodatno tudi sredstva za razkuže-
vanje vode);

• stalno zalogo hrane za izredne razme-
re, odpirač za konzerve (v zalogi naj 
bodo pripravljene jedi, ki jih ni treba 
kuhati) (Če imate alergijo ali dieto, to 
upoštevajte pri pripravi zaloge, upo-
števajte posebne potrebe dojenčkov, 
starejših in bolnikov. Poskrbite tudi 
za zalogo hrane in vode za domače 
živali.);

• zdravila (še posebej tista, ki jih redno 
jemljete) in opremo za prvo pomoč;

• higienske pripomočke;
• plinski kuhalnik, odpirač za pločevin-

ke, žepni nož;
• trpežne pohodne čevlje, topla oblačila 

in odeje;
• baterijski radijski sprejemnik in bate-

rijsko svetilko z rezervnimi baterijski-
mi vložki;

• drugo, kar menite, da bi potrebovali.
Osebna kontaktna kartica, ICE-šte-

vilka, obrazec gospodinjstva v primeru 
naravnih in drugih nesreč

Za vse družinske člane izpolnite oseb-
ne kontaktne kartice. Vsak član naj ima 
svojo kartico vedno pri sebi. Obrazec 
osebne kontaktne kartice najdete v zgi-
banki.

V svoj mobilni telefon vpišite oznako 
ICE (In Case of Emergency) k telefonski 
številki osebe, ki jo je treba obvestiti, če 
se vam kaj zgodi.

Izpolnite tudi obrazec gospodinjstva v 
primeru naravnih in drugih nesreč. Pri-
poročljivo je, da obrazec hranite skupaj s 
fotokopijami pomembnejših dokumen-
tov v trdni in negorljivi škatli.

MED POTRESOM

Med potresom ostanite mirni! Takoj 
prekinite svoje dejavnosti, poglejte na-
okrog, hitro presodite razmere in ustre-
zno ukrepajte. Med potresom ne tecite 
iz stavbe! Ne uporabljajte dvigala ali sto-
pnic in ne skačite skozi okna!

Doma, v pisarni ali šoli:
• ostanite v prostoru, v katerem ste;
• oddaljite se od oken in drugih stekle-

nih površin;
• poiščite zaklon pod masivnimi mi-

zami in klopmi, šolskimi mizami ali 
med podboji vrat v nosilnih stenah, 
če takih možnosti nimate, pa v kotu 
ob notranjih nosilnih stenah prostora; 
zaščitite si glavo;

• na hodnikih se stisnite k notranjim 
nosilnim stenam in si zaščitite glavo;

• če ste v postelji, ki stoji na varnem me-
stu, v njej tudi ostanite, glavo si pokrij-
te z blazino.

 V objektih, v katerih se zadržuje ve-
liko ljudi:
• ostanite mirni, ne pridružite se panič-

nim ljudem;
• ne prerivajte se proti izhodnim vra-

tom, počakajte, da potres mine, in šele 
nato umirjeno zapustite objekt;

• če med potresom sedite, do konca tre-
senja ostanite na svojem sedežu in si 
zaščitite glavo;

• če ne sedite, si zaščitite glavo in se 
odmaknite od velikih steklenih po-
vršin, električnih naprav (prodajnih 
avtomatov, bankomatov, električnih 
kablov ipd.), polic s predmeti, ki lah-
ko padejo, in velikih stvari, ki se lahko 
prevrnejo.

Na invalidskem vozičku:
• umaknite se na varno mesto, zabloki-

rajte kolesa in si zaščitite glavo.

V dvigalu:
• Če ste med potresom v dvigalu in se to 

ne ustavi samodejno, takoj pritisnite 
tipko naslednjega nadstropja oziroma 
tipke vseh nadstropij.

• Ko se vrata dvigala odprejo, previdno 
izstopite, na bližnjem varnem mestu 
počakajte do konca tresenja, nato pa 
umirjeno po stopnicah zapustite stav-
bo.

• Če se vrata dvigala ne odprejo, jih ne 
poskušajte odpreti na silo. Z namen-
skim gumbom v kabini opozorite nase 
servisno službo.

Na prostem:
• pojdite na odprt prostor, proč od 

stavb, bregov rek in jezer, vodnih pre-
grad, dreves, prometnih znakov in 
reklamnih panojev, semaforjev, sve-
tilk javne razsvetljave, električnih žic, 
daljnovodov ter drugih napeljav ipd.;

• če se na strnjeno pozidanem območju 
ne morete oddaljiti od stavb, poiščite 
v bližnjih vratnih odprtinah zaščito 
pred padajočimi predmeti (strešniki, 
deli dimnikov in ometa, cvetličnimi 
koriti in lončki, razbitim steklom ipd.) 
in si zavarujte glavo.

V gorah, na strmih pobočjih ali v nji-
hovi bližini:
• se ne približujte robovom previsnih 

sten, bodite pozorni na morebitno pa-
danje skal, trganje skalnih podorov, na 
možnost plazov, udorov ipd.

• V avtomobilu, na vlaku ali avtobusu:
• Na odprtem prostoru upočasnite vo-

žnjo, varno zapeljite ob rob vozišča in 
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ustavite na kraju, kjer ne boste zmanj-
šali pretočnosti prometnice, v avto-
mobilu počakajte do konca potresa.

• Avtomobila ne ustavljajte v predorih 
in podvozih, na nadvozih ali mostovih 
oziroma v njihovi neposredni bližini.

• Izogibajte se električnim žicam in 
daljnovodom, velikim označevalnim 
tablam, stavbam in drugim stvarem, 
ki bi se lahko podrle.

• Če morate zapustiti avtomobil, ga 
umaknite z vozišča in na vidnem me-
stu pustite svoje podatke.

• Če med vožnjo na vlaku ali avtobusu 
stojite, se trdno primite, da ne padete, 
če sedite, se zavarujte pred padajočimi 
predmeti. Bodite pripravljeni tudi na 
možnost nenadne ustavitve vozila.

PO POTRESU

Ostanite mirni!
Potresu lahko sledijo tudi močnejši 

popotresni sunki. Ob njih ravnajte enako 
kot ob potresu.

Če ste ujeti v ruševinah:
• Ostanite mirni, skušajte ugotoviti, od 

kod prihaja zrak.
• Če se praši, uporabite priročno zašči-

tno sredstvo (robec, krpo, del oblačila) 
in si z njim prekrijte usta in nos.

• Če niste poškodovani, skušajte od-
stranjevati ruševine v smeri, iz katere 
prihaja zrak, pri tem varčujte s svojimi 
močmi.

• Če ruševin ne morete odstraniti in ste 
poškodovani, se premikajte čim manj, 
da ne boste dvigovali prahu. V enako-
mernih presledkih udarjajte s pred-
metom po kovinski napeljavi ali zidu.

• Če imate pri sebi mobilni telefon, ga 
uporabite, čeprav ni nujno, da bodo 
po potresu telefonska omrežja delo-
vala. Občasno ga ugašajte in skušajte 
čim dlje ohraniti energijo baterije.

Če ste nepoškodovani in niste ujeti 
v ruševinah:
• Pomagajte sebi, svojim bližjim in ti-

stim, ki potrebujejo posebno pomoč.

• Če zaznate vonj po plinu, poskusite 
odpreti okna.

• Po potresu lahko tudi zagori! Poskrbi-
te za varnostne ukrepe, da ne pride do 
požara. Če zagori, poskušajte pogasiti 
ogenj, sicer pokličite številko za klic v 
sili 112.

• Uporabljajte baterijske svetilke ali 
kemične svetilne palice, ne prižigajte 
vžigalic, sveč in ne uporabljajte odpr-
tega ognja.

• Ne kadite.
• Izklopite vse plinske in električne na-

prave ter vire gretja, katerih delovanje 
bi lahko povzročilo požar ali eksplo-
zijo.

• Zaprite glavni ventil plinovodne nape-
ljave ter izklopite glavno stikalo elek-
tričnega omrežja.

• Zaprite glavni ventil vodovodnega 
omrežja stavbe, saj je lahko po potresu 
voda zaradi poškodb cevi zunanjega 
vodovodnega omrežja onesnažena.

• Skušajte očistiti ostanke razlitih ne-
varnih snovi (čistil in kemikalij, raz-
redčil, bencina ipd.); ob možnostih 
zastrupitve obvestite pristojne organe 
in zapustite nevarno območje.

• Poškodovano stavbo zapustite po naj-
varnejši poti, s seboj vzemite najnuj-
nejšo obleko, dokumente, denar in 
nujna zdravila.

• Če ste bili med potresom ločeni od 
najbližjih, vzpostavite stik z njimi.

• Poskrbite za domače živali.
• Preglejte stanje svoje stavbe in po-

škodbe na njej:

 
• če že od zunaj opazite, da je konstruk-

cija stavbe poškodovana, v stavbo ne 
vstopajte, temveč počakajte na oceno 
usposobljenih strokovnih ekip;

• če poškodbe konstrukcije stavbe od 
zunaj niso opazne, v stavbo vstopite 
zelo previdno, previdni bodite tudi pri 
preverjanju stanja v notranjosti;

• za gibanje po stavbi se zaradi črepinj, 
razbitin in drugega porušenega mate-
riala ter nevarnih predmetov primer-
no obujte;

• poskrbite za strokovni pregled vodo-
vodne, kanalizacijske, plinske in elek-
trične napeljave ter dimnika in druge-
ga, če je treba;

• fotografirajte poškodbe stavbe, opre-
me in predmetov za prijavo škodnega 
primera.

Če ste po potresu:

V avtomobilu:
• Poslušajte radio in prometna poročila, 

saj obstaja verjetnost, da je cestna in-
frastruktura poškodovana.

• Če po potresu cestišče ni poškodova-
no, nadaljujte pot. Izogibajte se nad-
vozov, podvozov, predorov in mostov.

• Če po potresu z avtomobilom poti 
ne morete nadaljevati, umaknite av-
tomobil na varen kraj in na vidnem 
mestu pustite svoje podatke.

V gorah:
• pazite na morebitno padanje skal in 

trganje skalnih podorov;
• bodite pozorni na možnost plazov, 

udorov, zlasti na strmih pobočjih.

Na obalah jezer, vodotokov in mor-
ja:
• ne približujte se obali, saj se lahko 

brežina vdre oziroma zdrsne;
• izogibajte se predelov pod klifi;
• vodne pregrade so lahko poškodova-

ne, zato se ne zadržujte v njihovi bli-
žini.

Ob evakuaciji:
Po močnejšem potresu so lahko stav-

be tako poškodovane, da niso primerne 
za bivanje, zato se izvede evakuacija. Ob 
evakuaciji upoštevajte ukrepe in navodi-
la. S seboj vzemite le najnujnejše (oble-
ko, higienske pripomočke, dokumente, 
denar, zdravila). Poskrbite za domače 
živali. Ko boste na varnem, sorodnikom 
sporočite, kje ste.

Življenje po potresu:
• Spremljajte navodila v sredstvih obve-

ščanja.
• Upoštevajte ukrepe in navodila pri-

stojnih organov in služb.
• Pričakujete lahko motnje pri oskrbi 

s pitno vodo, zato je treba vodo pred 
uporabo prekuhati ali drugače razku-
žiti. Če je mogoče, se oskrbite z vodo 
iz plastenk.

• Racionalno uporabite živila, najprej 
porabite hitro pokvarljiva, šele nato 
živila iz zaloge za izredne razmere. ■
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Alojz Mehle, JKP Grosuplje

S tem smo izboljšali rezultat zbrane količine ločenih frakcij iz 
leta 2016 za 1,57 %. Skupaj smo tako zbrali že 67,43 % ločenih 
frakcij, kar je razvidno na spodnjem grafu. 

 Graf 1: Graf prikazuje v odstotkih razmerje med količino ločeno zbranih frakcij – 
modra barva – in količino ostankov odpadkov v črnem zabojniku – rdeča barva.

Vse mešane komunalne odpadke, ki jih zberemo v črnem 
(kovinskem) zabojniku, odpeljemo v RCERO Ljubljana na 
mehansko biološko obdelavo. Na Grafu 2 je prikazana količi-
na odpeljanih odpadkov za leti 2016 in 2017. V letu 2017 smo 
zmanjšali količine odpeljanih odpadkov za 5,9 % glede na leto 
poprej.

Graf 2: Mesečni prikaz zbranih ostankov komunalnih odpadkov v letih 2016 in 
2017, ki jih odpeljemo v RCERO Ljubljana na mehansko biološko obdelavo.

V preteklem letu smo povečali količine zbranega papirja in 
kartona, mešane embalaže, steklene embalaže, nevarnih od-
padkov, odpadne električne in elektronske opreme in odpa-
dnega lesa, nekoliko manj kot v preteklih letih pa smo zbrali 

biološko razgradljivih odpadkov, predvsem zaradi suhega po-
letja.

 
Graf 3: Prikaz količine zbranih ločenih frakcij od leta 2005, ko smo postavili nove 
ekološke otoke, do vključno leta 2017.

Cilj Javnega komunalnega podjetja Grosuplje v letu 2018 
je količino ločeno zbranih frakcij glede na zbrane odpadke še 
povečati na način, da bomo nadaljevali ozaveščanje uporabni-
kov o pravilnem ločevanju odpadkov in pogosteje tudi izvajali 
kontrolo. Uporabnike bomo sprva opozorili na nepravilno lo-
čevanje, v primeru ponavljajočega se neupoštevanja opozoril 
in nasvetov pa bomo v reševanje tovrstnih zadev vključili tudi 
medobčinski inšpektorat.

V letu 2018 prav tako načrtujemo izvedbo zbirnih akcij, in 
sicer dve zbirni akciji nevarnih odpadkov, zbirno akcijo za 
odpadno električno in elektronsko opremo ter akcije zbiranja 
starega, odpadnega papirja v sodelovanju z osnovnimi šolami 
z območja vseh treh občin.

Vse informacije o ločevanju odpadkov lahko najdete tudi na 
naši spletni strani odpadki.jkpg.si. ■

Kako uspešni smo bili pri zbiranju komunalnih 
odpadkov v letu 2017
V letu 2017 smo na območju občin Dobrepolje, Grosuplje in Ivančna Gorica zbrali skupaj 10.942 ton komunalnih 
odpadkov, od tega 7378 ton ločenih frakcij ter 3564 ton mešanih komunalnih odpadkov (črni zabojnik). 
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Jože Globokar, Društvo paraplegikov 
ljubljanske pokrajine

Strelci bi morali prvi krog strelske lige 
ZPS odstreljati že na začetku lanskega 
decembra, a jim je tekmovanje prepreči-
lo močno sneženje. In tako je prestavljen 
krog, ki so ga strelci posvetili prazniku 
Občine Dobrepolje, v soboto, 6. januarja 
2018, v organizaciji Zveze paraplegikov 
Slovenije in s sodelovanjem Strelskega 
društva Bukovec ponovno pripravilo 
Društvo paraplegikov ljubljanske regije. 

Tekmovanje na strelišču v Jakličevem 
domu na Vidmu sta vodila sodnika Jože 
Kaplan in Janez Kaplan.

Tekmovanje so odprli bližnji strelci 
organizatorja, za njimi nekoliko bolj od-
daljeni Gorenjci in Štajerci, nazadnje pa 
so se pomerili še Primorci in Prekmurci. 
Nastopilo je le 16 strelcev, ki so tekmova-
li s serijskimi zračnimi puškami. Izostale 
so ekipe DP Novo mesto, DP Nova Gori-
ca in DP Maribor.

V ekipni konkurenci je prvo mesto 
nekoliko presenetljivo osvojila ekipa 

našega društva (1054), ki je premagala 
prekmurske strelce le za dva kroga. To 
je našim strelcem uspelo sploh prvič. 
Na tretje mesto se je uvrstilo DP Koper 
(1001), na četrto pa DP Celje (945).

V posamični konkurenci v skupini 
SH1, kjer strelci streljajo brez naslona, 
je bil najuspešnejši strelec Srečko Pet-
kovšek – DPKP (352), na drugo in tretje 
mesto pa sta se zavihtela naša strelca 
Robert Žerovnik (343) in Štefan Glavan 
(327).

Težje gibalno ovirani strelci tetraple-
giki tekmujejo z naslonom v skupini 
SH2. Najboljši rezultat je dosegel Leon 
Jurkovič – DPMS (367), drugi je bil Franc 
Baum – DPMS (362), tretji pa Mladen 
Fabjan – DPKP (344).

Med strelci je nastopila tudi parao-
limpijka Veselka Pevec, ki je s 369 kro-
gi ugnala celotno moško konkurenco, 
z zračno pištolo pa je tekmoval Robert 
Žerovnik in dosegel 212 krogov.

Športnike so nagovorili: športni re-
ferent Robert Žerovnik, predsednica 
našega društva Mirjam Kanalec ter žu-
pan občine Dobrepolje Janez Pavlin, ki 
je najboljšim ekipam ter najboljšim po-
sameznikom podelil pokale in knjižne 
nagrade Občine Dobrepolje. ■

Strelsko tekmovanje na Vidmu
V soboto, 6. 1. 2018, je na strelišču SD Bukovec potekalo strelsko tekmovanje Zveze paraplegikov Slovenije (prvi krog 
strelske lige). Najboljša je bila ekipa Društva paraplegikov ljubljanske pokrajine.
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Zbral Bojan Novak 

Po podatkih Zveze potrošnikov Slovenije 
so slovenska gospodinjstva lani porabila 
približno 48.000 terajoulov energije, od 
tega največ (65 odstotkov) za ogrevanje 
prostorov. Stroški ogrevanja posledič-
no bremenijo družinske proračune. Ni 
skrivnost, da kar nekaj gospodinjstev v 
zimskem času ob drugih stroških in polo-
žnicah težko plačuje stroške ogrevanja.  

Kurilna sezona je od decembra do 
marca v polnem teku in pritisk na denar-
nice se veča. Za izrazito in dolgoročno 
zmanjšanje so potrebne večje naložbe, 
kot nakup boljše kurilne naprave na pri-
mernejši energent in vgradnja toplotne 
izolacije. 

Ker si kratkoročno težko privoščimo 
večje posege v svoje stavbe, si lažje po-
magamo z nekaj preprostimi ukrepi v 
vsakodnevnem življenju (vir: Zveza po-
trošnikov Slovenije in Eko sklad): 

Niso vse sobe enake
Temperaturo posameznega prostora 
prilagodite dnevni rabi. Hodnik je lahko 
hladnejši od kuhinje in podobno velja 
za druge sobe, ki so bolj prehodne na-
rave oziroma jih uporabljate redkeje. 
Toda pozor – načeloma ni priporočljivo 
ogrevanja popolnoma izključiti. Dobro je 
ohranjati vsaj minimalno stopnjo, tudi v 
izogib poškodbam sistema zaradi more-
bitnega ledenenja.

Ogrevajmo tudi ponoči
Bivalni prostori se v zimskih nočeh 
močno ohladijo predvsem v hišah ali 
večstanovanjskih stavbah brez toplotno-
izolativne fasade. Vendar pa ogrevalnega 
sistema ponoči ni priporočljivo izklopi-
ti že zaradi samega udobja. Veliko bolj 
smiselno je temperaturo le znižati.

Znižanje temperature
Je res treba sredi zime nositi kratke roka-
ve, in to ob termostatu, naravnanem na 
24 stopinj Celzija? Nastavi se ga lahko na 
manj, za občutek toplega poskrbijo pulo-
ver, debelejše nogavice, stroški pa pade-
jo. Eko sklad in številni drugi energetski 
strokovnjaki namreč navajajo izračun, da 
vsaka dodatna stopinja temperature za 
šest odstotkov dvigne porabo energije. 
Eko sklad priporoča ohranjanje bivalnih 
prostorov na temperaturi med 20 in 21 
stopinjami Celzija, v spalnici pa med 17 
in 18 stopinjami.

Namestitev termostatskih ventilov
Pri uravnavanju temperature so nepo-
grešljivi termostatski ventili. Če jih še ni-
mate, jih je priporočljivo namestiti.

Ne zastirajmo grelnih teles
Radiatorji bodo učinkoviti le, če bo lah-
ko od njih puhteč topel zrak neovirano 

krožil po prostoru. Ne zastirajmo jih. 
Sedežno garnituro in drugo pohištvo je 
priporočljivo odmakniti, prav tako jih ne 
zastirajmo s predolgimi zavesami, ki ovi-
rajo kroženje zraka.

Zrak v radiatorjih
Če se iz radiatorja razlegajo nenavadni 
zvoki ali pa kljub popolnoma odprtem 
ventilu ni popolnoma topel, potem je 
morda v sistemu zrak. Ta ovira pretok 
tople vode. Radiatorje je zato treba od-
zračiti.

Smiselno prezračevanje
Zima pomeni bitko med ohranjanjem 
svežine in toplote zraka v hiši. Prezra-
čevati je treba, sicer se nabereta vlaga in 
ogljikov dioksid, s časom pa lahko vzni-
kne zalega v obliki plesni. Slednja je lah-
ko zdravju škodljiva in zelo trdovratna. 
Prezračevati je torej treba, veliki izgubi 
toplote navkljub, a premišljeno. Ogreva-

              EKOLOŠKI KOTIČEK

Kurjava
Čeprav se je letošnje koledarsko leto začelo z nenavadno visokimi 
temperaturami, zime vsekakor še ne moremo odpisati. V naslednjem 
prispevku predstavljam nekaj nasvetov za zmanjšanje stroškov za kurjavo.  
Vir nasvetov sta Zveza potrošnikov Slovenije in Eko sklad.
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Zbral Bojan Novak

V primeru prometne nesreče na avtoce-
sti se moramo razvrstiti tako, da pustimo 
dovolj prostora za intervencijska vozila. 
Zadnja leta je bil na slovenskih cestah 
dosežen pomemben premik v miselno-
sti in tudi mediji so pogosto poročali o 
izboljšanju zavesti voznikov. Do zadnje 
uredbe smo se vozniki v skladu s pravili 
na desnem (voznem) pasu lahko uma-
knili skrajno desno, vendar le do mejne 
črte z odstavnim pasom. Taka ureditev bi 
ob doslednem upoštevanju onemogoča-
la vzpostavitev reševalnega pasa. 

Tako je nova uredba spremenila dve 
stvari, in sicer:
• Reševalni pas je treba ustvariti takoj, 

ko se promet začne upočasnjevati, 
in ne šele, ko pride do zastoja. To je 
pomembno predvsem zaradi vozni-

kov tovornjakov, ki v stoječi koloni ne 
morejo premakniti svojih vozil in tako 
vzpostaviti reševalnega pasa.

• Za vzpostavitev reševalnega pasa se 
je treba postaviti skrajno levo ali de-
sno, tudi čez robne črte, kar v praksi 

pomeni, da se vozila z desnega pasa 
postavijo na ODSTAVNI PAS, vozila z 
levega pa skrajno levo. Po sredini bo 
tako širši reševalni pas za intervencij-
ska vozila.
Še besedilo spremenjenega člena:
V Zakonu o pravilih v cestnem pro-

metu (Uradni list RS, št. 82/13 – uradno 
prečiščeno besedilo in 68/16) se štirinajsti 
odstavek 30. člena spremeni tako, da se 
glasi: (14) V primeru ustavljanja ali za-
stoja prometa na avtocesti ali hitri cesti z 
dvema ali več prometnimi pasovi za vo-
žnjo v eno smer morajo vozniki med kolo-
nama vozil vzpostaviti reševalni pas, ki je 
dovolj širok za varno vožnjo intervencij-
skih vozil. Vozila, ki se ustavljajo ali sto-
jijo na skrajnem levem prometnem pasu, 
se morajo razvrstiti čim bolj levo, tudi čez 
robno črto smernega vozišča. Vozila, ki se 
ustavljajo ali stojijo na ostalih prometnih 

nje s polno paro in nenehno odprta okna 
ni dobra kombinacija. Eko sklad sporoča, 
da je bolje zračiti krajši čas z na stežaj od-
prtimi okni kot z dalj časa priprtimi in to 
početi v najtoplejšem delu dneva. Ener-
getski strokovnjak Bojan Žnidaršič pri-
poroča slednji vzorec: trikrat dnevno se 
odprejo vsa okna za dve do štiri minute.

Eko sklad priporoča ohranjanje vla-
žnosti med 40 in 60 odstotki.

Kupovanje energentov izven sezone
Na splošno velja, da je najugodnejši čas 
za nakup energentov po koncu kurilne 
sezone, ko je ponudba večja, povpraše-
vanje pa manjše. Lesno biomaso, na pri-
mer, je najbolje kupiti tik pred poletjem, 
najpozneje do avgusta. Spomladi in po-
leti so za polena, sekance in pelete pogo-
sti popusti, saj se cene oblikujejo glede 
na povpraševanje in ponudbo na doma-
čem trgu. Nasprotno na ceno kurilnega 
olja bolj vplivajo ekonomski, politični in 
drugi razlogi. Ponudnikov je veliko, zato 
se pred nakupom vsekakor splača pre-
veriti cene.

Spremljanje cene energentov
Vsem potrošnikom na Zvezi potrošnikov 
Slovenije svetujejo, da preverijo cene 
oziroma tarife, ki jih plačujejo za ener-
gente. S primerjavo ponudb drugih do-
baviteljev in zamenjavo lahko namreč 
občutno zmanjšajo izdatke za energijo.

Okna in vrata, veliki izgubarji
Okna in vrata spadajo med največje iz-
gubarje, saj skozi steklo in špranje uhaja 
največ toplote. Kaj storiti? Poskrbeti je 
treba za boljše tesnjenje, kar lahko pri-
hrani med 5 in 20 odstotkov energije 
za ogrevanje. Na meter slabega okna se 
namreč lahko izgubi do 40 kilovatnih ur 
energije na ogrevalno sezono. Pred kuril-
no sezono preverimo tesnjenje oken. Na 
netesna okna nalepimo samolepilni trak 
za tesnjenje, bolje gumijast kot iz pene. 
Nameščen naj bo po celi stični površini, 
v nasprotnem primeru bo ravno tako 
puščalo, le drugje. Pred namestitvijo je 
treba okvir tudi dobro očistiti in obrisati 
s suho krpo. 

V zimskih mesecih ponoči okna za-

stiramo s polkni, roletami ali debelimi 
zavesami, da zmanjšamo toplotne izgu-
be, ki so ob nizkih nočnih temperaturah 
največje. 

Eko sklad (Slovenski okoljski javni 
sklad) ponuja številne subvencije za iz-
boljšanje energetske slike objektov. Tre-
nutno sta odprta naslednja razpisa:

Javni poziv 54SUB-OB17 – Nepovratne 
finančne spodbude občanom za nove 
naložbe rabe obnovljivih virov energije 
in večje energijske učinkovitosti stano-
vanjskih stavb.

Javni poziv za kreditiranje okoljskih 
naložb občanov (59OB17).

Občani, ki so redni prejemniki soci-
alne pomoči, se lahko pri strokovnem 
delavcu na centru za socialno delo pri-
javijo za brezplačni obisk energetskega 
svetovalca na domu. Ta izvede meritve 
in izračune, na podlagi katerih svetuje, 
kako zmanjšati porabo energije in vode 
ter s tem povezane stroške. ■

Varno in odgovorno na cesto
V veljavo je stopila uredba, ki nekoliko spreminja način razvrščanja vozil na avtocesti v primeru prometne nesreče. Za 
vzpostavitev reševalnega pasu se je po novem dovoljeno oziroma treba razvrstiti na prehitevalni in odstavni pas, vmes 
pa moramo pustiti prostor za reševalce, gasilce in policiste. Agencija za varnost prometa je ponovno poudarila težavo 
uporabe mobitela med vožnjo.
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Pinkijeva dobrodelna akcija  
se bliža koncu

Bojan Novak

Veseli december je tudi letos popestrila dobrodelna akcija 
v središču Vidma, kjer je Pinki kuhal tople napitke, mi-
moidoči pa so s prostovoljnimi prispevki polnili sklad, iz 
katerega bodo pomoči deležni socialno ogroženi občani. 

Po Pinkijevih besedah je akcija potekala nekako v po-
dobnem obsegu kot prejšnje leto. Podaljšana je bila tudi 
v januar, zaključila pa se bo na kulturni praznik, 8. febru-
arja, ko bo v Jakličevem domu premiera predstave DS 
Scena. Skozi posamezna druženja ob toplem napitku se 
je nabralo 1200 evrov prostovoljnih prispevkov, o predaji 
denarnih pomoči pa si boste lahko prebrali v eni izmed 
naslednjih številk. ■

pasovih, pa se morajo razvrstiti čim bolj 
desno, tudi čez robno črt smernega vozi-
šča, kar vključuje tudi odstavni pas.

Ne uporabljajte telefona med vožnjo

Javna agencija RS za varnost prometa 
je na začetku januarja pripravila tiskovno 
konferenco o začetku preventivne akcije, 
s katero želi vplivati na zavedanje vozni-
kov, da je uporaba telefona med vožnjo 
zelo nevarna. Verjamem, da se boste 
bralci strinjali, da je zadnja leta precej 
porasla uporaba telefona med vožnjo. 
Mogoče smo tudi sami med tistimi, ki 
opravijo med vožnjo nekaj klicev, celo 
preberemo in napišemo kako kratko 
(SMS) sporočilo. Gotovo pa smo vsaj 
srečali koga takega …

Podatki iz raziskave agencije kažejo, 
da mobilni telefon med vožnjo občasno 
uporablja kar 75 % voznikov, kar je zago-

tovo skrb vzbujajoče. Trenutno je globa 
za ta prekršek 120 evrov. 

Strokovnjaki so ugotovili, da voznik, 
ki telefonira med vožnjo, kaže enake po-
manjkljivosti vozniških sposobnosti kot 
nekdo, ki ima v krvi 0,8 promila alkohola. 
Med pisanjem SMS-sporočila pa voznik 
štirikrat več časa ne gleda na vozišče kot 
pri normalni vožnji.

V lanskem letu je policija izdala 26.391 
plačilnih nalogov zaradi uporabe mobil-
nih telefonov med vožnjo ter 3161 opo-
zoril voznikom, kar je enkrat več kot v 
letu 2016 (skupaj 14.496, od tega 10.473 
plačilnih nalogov in 4023 opozoril) (vir: 
www.avp-rs.si). Zavedati se moramo, da 
je predvsem v našem okolju, na pode-
želju, policija relativno malo prisotna, 

tako da bi bile lahko številke še bistveno 
višje.

Ob koncu prispevka navajam še poziv 
mag. Igorja Velova, direktorja Agencije za 
varnost prometa, ki pravi takole:

»Ključno sporočilo, ki ga želimo po-
sredovati voznikom in voznicam, je, naj 
med vožnjo ne uporabljajo mobilnega 
telefona, ampak naj se varno ustavijo na 
primernem mestu in opravijo telefonski 
klic ali pošljejo SMS-sporočilo. Če upo-
rabljamo mobilni telefon med vožnjo, je 
naša pozornost na cesto zmanjšana in 
tako ogrožamo sebe in druge, saj kljub 
temu da gledamo, naši možgani ne vidi-
jo« (www.avp-rs.si)."

Bodimo pametni, ni nujno, da dobi-
mo popravni izpit! ■
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Bojan Novak

Vlogo povezovalca so godbeniki tudi 
letos zaupali nepogrešljivemu Igorju 
Ahačevčiču, ki je povezoval skoraj vse 
dosedanje godbene koncerte. V prvem 
delu koncerta, ko so bile na sporedu re-
snejše pesmi, povečini ameriških avtor-
jev, je bila tudi vmesna beseda nekoliko 
resnejša. Člani godbe so pod vodstvom 
kapelnika Romana Gačnika dokazali, 
da znajo zaigrati tudi težje skladbe in 
ne samo poslušalcem bolj znanih ko-
račnic. Izpostavilo se je tudi kar nekaj 
mladih solistov, ki so virtuozno odigrali 

svoj solo. Župan Janez Pavlin je v krajšem 
pozdravnem nagovoru poudaril pomen 
praznikov, godbenikom in obiskovalcem 
koncerta pa zaželel vse lepo v prazničnih 
dneh in v letu 2018. 

V premoru so na odru igrali mladi 
harmonikarji iz nam bližnje Račne in z 
izborom skladb ter njihovo interpretaci-
jo obdržali prijetno ozračje v dvorani. To 
se je v drugem delu koncerta še stopnje-
valo, saj so bile na sporedu bolj poznane 
pesmi. Omeniti velja skladbo Anton, ki 
jo je napisal član godbe Tomaž Grintal. 
Še večjo vrednost ima skladba zato, ker 
je bila napisana v čast dolgoletnemu čla-

nu godbe Tonetu Gačniku. Sledile so še 
skladbe Po pameti ga pij (Primož Kosec), 
Ružo crvena (v aranžmaju Iztoka Štru-
clja) in Avsenikova Na svidenje. Vmes 
niso manjkale niti humorne domislice 
Igorja Ahačevčiča. 

V dodatku so godbeniki zaigrali še tri 
skladbe, med katerimi pa seveda ni mo-
gla manjkati Radetzkyjeva koračnica. Po 
koncu so gostitelji vse obiskovalce pova-
bili pred dvorano, kjer se je nadaljevalo 
prijetno praznično druženje ob kozarčku 
toplega napitka.  

Predsednica Godbe Dobrepolje, Ka-
tjuša Gognjavec, je po izpeljanih koncer-
tih za bralce Našega kraja strnila nekaj 
vtisov:

»Celo leto pridno vadimo in se ude-
ležujemo vaj, ki so včasih zelo naporne, 
zato je lepo videti, da naš trud ni zaman. 
Dejstvo, da imamo vsako leto zahtevnejše 
skladbe, večje število poslušalcev in bolj 
polne dvorane, nam daje motivacijo za 
nadaljnje delovanje. 

Kot godbenica se zavedam, koliko od-
rekanj je potrebnih za uspešno delovanje, 
zato bi se rada zahvalila vsem članom 
godbe, ki so svoj prosti čas v letu 2017 na-
menili godbi. Hvala našim podpornikom 
in vsem, ki nam na kakršen koli način po-
magate. Največja zahvala pa gre našim 
poslušalcem. Največje darilo godbenikom 
so vaši nasmejani obrazi in pogosto slišan 

Tradicionalna božično-novoletna koncerta  
Godbe Dobrepolje
Koncert Godbe Dobrepolje je že vrsto let eden od nepogrešljivih dogodkov v prazničnih decembrskih dneh. Tudi letos 
so v Jakličevem domu izvedli dva koncerta (23. in 26. 12. 2017) in obakrat zapolnili skoraj vse sedeže. V koncertni 
repertoar so vključili 11 skladb, po njih pa poskrbeli še za nekaj tradicionalnega dodatka.
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stavek: 'Se vidimo prihodnje leto!'
Želim vam mirno, lepo in predvsem 

glasbeno obarvano leto 2018!«

PROGRAM KONCERTOV 2017:
1. RUDOLPH THE RED NOSED REIN-

DEER (Johnny Marks),
2. BENNY GOODMAN MEMORIES  

(arr. Naohiro Iwai),
3. MOON RIVER (Henry Mancini,  

arr. Tomaž Grintal),
4. SIR DUKE (Stevie Wonder),
5. SOUL BOSSA NOVA (Quincy Jones),
6. SEVEN NATION ARMY (John 

Anthony White, arr. Jay Dawson),
7. CONCERTO D`AMORE  

(Jacob de Haan),

8. ANTON (Tomaž Grintal),
9. PO PAMETI GA PIJMO (Primož 

Kosec),
10. RUŽO CRVENA (arr. Iztok Štrucelj),
11. NA SVIDENJE (V. in S. Avsenik).

SEZNAM NASTOPAJOČIH:
FLAVTE: Maja Šušteršič, Klara Perhaj, 

Gregor Škrlj, Nera Bekonjić, Marija Bra-
dač, Maja Marolt.

KLARINETI: Dušan Cimperman, 
Barbara Cimerman, Neža Grm, Ožbej 
Rebolj, Mateja Zajc, Mateja Lohkar, Jan 
Gačnik, Klemen Babič.

SAKSOFONI: Jelka Škrlj, Špela Božič, 
Romana Škantelj, Katjuša Gognjavec, 
Tinkara Perhaj, Julija Ilič, Alenka Šuštar, 

Mojca Babič, Sandi Matjašič.
TROBENTE: Tomaž Grintal, Franci 

Vodičar, Matej Samec, Tadej Cimerman, 
Jože Krašovec, Darko Matjašič, Matic 
Klun.

NIZKA TROBILA: Jože Samec, Andrej 
Škantelj, Matic Vodičar, Klemen Škrlj, 
Tomaž Francelj, Martin Cingerle, Matija 
Cingerle, Katarina Jakopič.

BASI: Darko Škrlj, Marko Babič, Jernej 
Oblak, Aleš Mlakar.

TOLKALA: Žiga Perhaj, Andrej Mu-
star, Maks Mustar, Franci Zrnec, Aleks 
Črtalič, Edi Lenarčič.

DIRIGENT: Roman Gačnik.
POVEZOVALEC PROGRAMA: Igor 

Ahačevčič. ■

Knjižnica Dobrepolje 
obvešča vse svoje uporabnike, 
da je z novim letom spremenjen 
obratovalni čas. Knjižnico lahko 
obiščete v naslednjih terminih. 

Ponedeljek, sreda, petek:  
od 12.30 do 19.00.
Torek: od 9.00 do 15.00.
Četrtek: od 10.00 do 15.00.

Knjižnica vam poleg knjig ponuja 
tudi zanimive in pestre dogodke 
tako za otroke kot tudi odrasle. 

Za mesec februar 
NAPOVEDUJEMO:

OTROCI:
• Pravljično-igralna ura  

(od 2. do 4. leta):  
sreda, 28. februar 2018, ob 17.30.

• Pravljične ure (od 4 do 9 let): 
vsak petek ob 17.30.

• Beremo s tačkami: ponedeljek, 
5. februar 2018,  
ob 17.30 in 18.00  
(potrebna je predhodna prijava).

• Z igro do branja, začetno 
opismenjevanje z Viljenko 
Jalovec: vsak ponedeljek ob 
17.30 (5 srečanj), začetek 5. 
februarja 2018.   

MLADINA: 
• Počitniške ustvarjalnice za 

osnovnošolce:  
torek, sreda, četrtek, od 20. do 
22. februarja 2018,  
od 12. do 14. ure.

• Ej, ti, preklopi se na knjigo: 
pogovor o knjigi Johna Greena: 
Zima, zima bela: četrtek, 22. 
februar 2018,  
ob 14. uri.  

ODRASLI:
• Domoznanski večer: 

ponedeljek, 5. februar 2018,  
ob 19. uri:
Predstavitev knjige Toneta 
Ljubiča – dobrepoljskega 
učitelja, etnologa, slikarja, 
fotografa in zbiratelja kulturne 
dediščine.

• Srečanje bralnega kluba 
Dobrevoljci,  
sreda, 28. februar 2018,  
ob 19. uri.   

Prijazno vabljeni v našo družbo. 

Naj bodo med nami sami lepe 
besede. 

Videm 34, 1312 Videm Dobrepolje l tel.: 01/786 71 40
Obratovalni čas: 
Ponedeljek, sreda, petek: od 12.30 do 19.00.
Torek: od 9.00 do 15.00.
Četrtek: od 10.00 do 15.00.

5. februar 2018, ob 19. uri:

Predstavitev knjige Toneta Ljubiča 
– dobrepoljskega učitelja, etnologa, 
slikarja, fotografa in zbiratelja 
kulturne dediščine.
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ZASEDBA:

• Nevesta – Barbara  Volek
•	 Ženin	– Jurij Ahačevčič
•	 Tašča	–	Lucija Lenarčič                                                    
•	 Svakinja	–	Eva Rajar
• Mama  – Nea Bekonjič
•								Oče	–	Nejc Omahen
•	 Priča	–	Leila Bekonjič
• Fotograf  – Miha Zabukovec

•	 Režija:	Katarina Hekič in Eva Žnidaršič
•	 Organizacija:	Katarina Hekič in Eva Žnidaršič
•	 Pomoč	pri	režiji,organizaciji	in	scenografiji: Ana Hekič
•	 Scenografija: Hana Černivec
•	 Scenarij:	Nika Švab
•	 Tehnična	pomoč:	SoundLight

Kulturno	društvo	Dobrepolje																																																																							
Dramska	skupina	SCENA                                          

            VABI
                na	ogled	gledališke	predstave	

 

          Nika Švab

        U J E T i   T R E N U T E K
              Premiera bo v četrtek, 8. 2. 2018 	ob	19.00,

													ponovitev	bo	v soboto, 24. 2. 2018	ob	19.00

                    v dvorani Jakličevega doma.

Vstopnine	ni.	Dobrodošli	prostovoljni	prispevki.
Vljudno vabljeni!

VABILO

Gledališka predstava 

NIČESAR NE OBŽALUJEM
10. 2. 2018 ob 19.00 
v Jakličevem domu na Vidmu

Igra Metka Pavšič

Vstopnina: 10,00 €

Predstava, ki je deležna ovacij občinstva!

Ganljiva, zanimiva in s humorjem ter petjem obarvana 
monodrama avtorja Vinka Möderndorferja. Edith Piaf, 
rovtarsko narečje, knjižna slovenščina, južnjaški naglas … 
Sedem žensk, ena Metka!
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Bojan Novak

Sogovorniki:  
Mateja Lohkar in Alojz Kuplenk

PREDSEDNICA VAŠKEGA ODBORA: 
Mateja Lohkar

POVEZANOST VAŠČANOV:
Društva in organizacije, v katerih se 

vaščani združujejo:  
Trenutno smo vaščani najbolj po-

vezani preko športa in gasilstva. V obe 
dejavnosti je vpetih precej vaščanov v 
najaktivnejšem življenjskem obdobju. 
Nekoliko manj so vključene in povezane 
ženske, a vseeno iščejo načine za pove-
zovanje. Sicer pa tudi vaščane Bruhanje 
vasi pestijo iste težave kot druge – ljudje 
smo bolj samozadostni, kot smo bili ne-
koč. Včasih je bilo več sosedske in vaške 
pomoči, zdaj pa zaradi pomankanja časa 
in obilice dela hitimo vsak k sebi in pre-
prosto zmanjka časa in volje za druženje. 
A v vasi menimo, da je treba iskati druge 
poti in možnosti, preko katerih bi oživeli 
druženje in tudi medsebojno pomoč. 

Prostori, kjer se vaščani združujejo: 
Trenutno je Rekreacijski center Gmaj-

na tisti prostor, kjer se srečujemo prijate-
lji, znanci, vaščani. Prostor je namenjen 
športno-rekreativni dejavnosti in tudi 
občasnim piknikom, praznovanjem. Od 
spomladi do jeseni Gmajna živi, dogaja-
nje pa je celovito. V poletnem času, ko se 
začne dan prevešati v mrak, je najlepše 
opazovati naše male nadobudneže, ki 
z žogo na prtljažniku kolesa odvrtijo v 
Gmajno, kjer igrajo nogomet ali odboj-
ko na mivki, kasneje pa se jim pridruži-
jo tudi nekateri vaščani in v prijetnem 
hladu poletnih večerov klepetamo in 
ustvarjamo nove ideje za skupno dobro. 
Gmajna je center oddiha, center povezo-
vanja, center rekreacije, ne samo za va-
ščane, ampak tudi za druge obiskovalce. 
DE Ciciban iz Kompolj v juniju izvaja v 
Gmajni celodnevno bivanje v naravi, po 

dogovoru pa prostor uporabljajo vrtec, 
šola in druge organizacije. Veseli smo 
vsakogar, ki pride in najde nekaj miru ali 
izkoristi možnost za rekreacijo. Pri tem 
nam je v pomoč tudi ulični fitnes, ki smo 
ga postavili lani. 

V zimskem času take možnosti zdru-
ževanja nimamo. Nimamo nekega va-
škega prostora, zato je druženja bistveno 
manj. Vsak se zadržuje v prijetno toplem 
domu, se pa medsebojno družimo z obi-
ski. 

Omeniti moramo še vaško kapelico, 
kjer se v velikem številu udeležimo sv. 
maše na prvo nedeljo v avgustu ob že-
gnanju in pri blagoslovu jedi na veliko 
soboto.  

Interesi, ki združujejo vaščane: 
Prej smo že omenili, da prevladujeta 

ljubezen do gibanja in športne rekreacije 
ter gasilstvo. Povezujejo pa nas tudi de-
lovne akcije. Gre za odlično kombinacijo 
dela in medgeneracijskega druženja. De-
lovne akcije imamo kar pogosto, bodisi 
v Gmajni, bodisi na poteh, ki vodijo do 
gozda, bodisi pri urejanju luže. 

V delovne akcije vključujemo tudi 
otroke, saj jim hočemo tako privzgojiti 
zavedanje, da je treba za skupne inte-
rese vasi skrbeti, ne pa samo čakati na 
pomoč od drugod. K sreči je okolica vasi 
spodbudno in učno okolje, oddaljeno 
od vrveža in gostega motornega prome-
ta. Lani smo po dolgem času postavljali 

                       Utrip občine – Bruhanja vas
V tokratni številki Našega kraja sem preveril utrip Bruhanje vasi. Zanimiva vas, nekoliko umaknjena od glavne 
prometne žile, a polna življenja, idej in načrtov. Vas, katere ime je treba na kakem uradu ponoviti dvakrat, vas z edinim 
travnatim nogometnim igriščem v občini in vas, kjer bo stala centralna čistilna naprava. To in še veliko več … 



Naš kraj ■ januar 2018 25••• Utrip občine •••

tudi mlaje (ta običaj si v bodoče želimo 
čim večkrat ponoviti), kjer se je vključila 
cela vas. 

ZNANI, POMEMBNI VAŠČANI  
(zadnjih 50 let): 

Tako kot v vsaki vasi je bilo tudi v 
zgodovini Bruhanje vasi veliko posa-
meznikov, ki so skrbeli za razvoj vasi ter 
za živahno dogajanje v njej. Ne želimo 
pa nikogar poimensko izpostavljati, ker 
lahko vsak posameznik v vasi prispeva k 
izboljšanju in pridobitvi za dobrobit vseh 
vaščanov.

DEJAVNOST VAŠKEGA ODBORA:

S čim se je vaški odbor Bruhanje 
vasi ukvarjal v zadnjih letih? 

Uvodoma moramo povedati, da vaški 
odbor deluje tako, da si zastavimo cilje 
in jih poskušamo realizirati. Nekateri žal 
tudi po nekaj letih še niso realizirani. A to 
nas ne ustavi, ker hočemo delati, se tudi 
pokazati, in zato večkrat, da je neka stvar 
realizirana, prispevamo svoje finance. 
Včasih seveda potrebujemo tudi pomoč 
Občine in tukaj se včasih prepočasi odvi-
ja. Uredili smo Gmajno, zadnja leta smo 
hoteli urediti lužo na začetku vasi, ki so 
jo včasih uporabljali za napajanje živine, 
ženske pa so pri njej prale perilo, marsik-
do iz vasi se je v luži tudi naučil plavanja. 
Takrat smo z delovno akcijo vaščanov 
posekali kar nekaj drevesne goščave in 
očistili okolico ob luži. Zdaj pa že nekaj 
časa nestrpno čakamo, da na Občini do-
bijo idejno zasnovo za ureditev. Prijavili 
smo se tudi na uresničevanje Strategije 
lokalnega razvoja (SLR) LAS Po poteh 
dediščine od Turjaka do Kolpe preko pro-
jektov. Pripravljeni smo veliko dela nare-
diti sami z delovno akcijo, potrebujemo 
pa strokovno utemeljeno rešitev. Upa-
mo, da bo v letošnjem letu to izvedljivo. 
V spominu imamo svoja šolska leta, ko 
smo z učiteljem Tonetom Steklaso hodi-
li k luži in raziskovali življenje ob njej in 
v luži. Želimo to obnoviti, postaviti tudi 
nekaj izobraževalnih tabel, da se tako ne 
pozabi naša naravna dediščina. 

Druga izmed perečih zadev, s kate-
rimi se zadnja leta ukvarja vaški odbor, 
je kolovozna pot, ki pelje od konca vasi 
proti logom (do gozda). Že dolgo to pot 
urejamo vaščani sami, z delovnimi ak-
cijami, Občina pa nam zagotovi nasipni 
material. Zdaj, ko zaradi sanacije po-
sledic vetroloma po tej poti vozijo večji 

kamioni, se pot zelo uničuje in treba jo 
bo sanirati. Večkrat smo prosili Občino 
in Kmetijsko gozdarski zavod Ljubljana, 
izpostava Kočevje, da se prekategorizira 
pot, ki ima zdaj značaj javno dobro, v 
gozdno cesto in se jo temu primerno tudi 
vzdržuje, a žal do realizacije še ni prišlo.  
Upamo, da bo zdaj po močnem vetrolo-
mu, ki je zelo zdesetkal drevesa v naših 
gozdovih, le prišlo do realizacije. Ne gre 
pa le za pot, ki bi bila pomembna z vi-
dika nekaj vaščanov, ki imamo v tistem 
delu gozd. To je pot, ki je pomembna za 
celo dolino, saj jo uporabljajo športniki, 
sprehajalci, kolesarji, kmetje, lovci … 
Jeseni smo pot tudi obsekali, z lastnimi 
sredstvi in z lastnim delom jo tako vsako 
leto negujemo in ohranjamo v čim boljši 
kondiciji , drugače že zdavnaj ne bi mogli 
priti mimo. Seveda ob tem obnavljamo 
tudi gozdne vlake, da dobijo vsi lastniki 
dostop do svojih gozdov, v to pa vlagamo 
lastne finance. 

Veliko smo se pretekla leta ukvarjali 
tudi z načrtovano centralno čistilno na-
pravo. Na začetku nas niso vključili v po-
stopek, kasneje smo videli v dokumenta-
ciji možnost zbirnega centra za odpadke, 

s čimer se nismo strinjali in smo se uprli. 
Veseli smo, da so nas upoštevali, saj tak 
center res ne spada v idilično pokrajino.

Po uspešno izvedeni komasaciji še 
nimamo izgrajenih vseh komasacijskih 
poti. Te poti ne omogočajo le dostopa do 
njiv, po njih potekajo hoja, tek, spreho-
di …  

Najtrdovratnejša tema zadnjih mese-
cev in let pa je vsekakor nova avtobusna 
postaja za šolarje. Že sredi septembra 
smo bili dogovorjeni z županom, da se 
preusmeri smer vožnje šolskega avtobu-
sa na mesto nove postaje, ki bi bila na 
bistveno varnejšem mestu, kot je seda-
nja (ob odseku ceste Videm–Kompolje, 
ki je najbolj črna cesta v naši občini). A 
tudi danes smo očitno na ničelni točki, 
saj šolski avtobusi še vedno vozijo ne-
spremenjeno. Vloženih je bilo res veliko 
časa in volje, a napredka preprosto ni. Iz 
vasi uporablja šolske prevoze 16 učen-
cev. Pri tem imamo velikansko podporo 
tudi Sveta staršev JVIZ OŠ Dobrepolje. 
Resnično si ne želimo, da se prometna 
nesreča zgodi v času, ko otroci čakajo 
na prevoz na zelo nevarnem postajali-
šču (hitrost nekaterih vozil presega tudi 
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čez 100km/h). Varnost otrok bi res morala biti prva prioriteta 
Občine in vsakega posameznika. Zato pozivamo Občino, da se 
takoj (kot je bilo dogovorjeno z županom) preusmeri avtobus 
na mesto oz. traso nove postaje.

Katere cilje in načrte ima vaški odbor Bruhanje vasi za 
naprej?

Tisti, ki sodelujemo v vaškem odboru, bomo tudi v priho-
dnje pozorni na gradnjo osrednje čistilne naprave. Želimo si 
povezovanja z izvajalci ter korektnost in konstruktiven dialog. 

Želimo si, da v letu 2018 uredimo vaško lužo, predvsem pa 
avtobusno postajo. Seveda pa ne bomo pozabili tudi na ureja-
nje poljskih poti in izgradnjo manjkajočih komasacijskih poti. 

Imamo jasno zastavljene cilje, ki jih poskušamo s skupnimi 
močmi in složnostjo realizirati. Smatramo, da smo med aktiv-
nejšimi vaškimi odbori v občini. Sestava odbora je pisana, v 
njem so predstavniki različnih generacij in spolov.

Za kateri cilj si želite, da se najprej realizira?
Vsekakor prestavitev in ureditev avtobusne postaje za šo-

larje. 

KATERE SO GLAVNE TEŽAVE, KI PESTIJO VAŠO VAS?
Včasih, ko še nismo imeli urejene kanalizacije, so vas ogro-

žali bruhalniki vode. Ko smo uredili kanalizacijsko omrežje, 
se je stanje izboljšalo. S tega vidika je zdaj vas urejena. Kake 
posebne ogroženosti ne čutimo.  

KAJ BI V SVOJI VASI POKAZALI TURISTU, KI PRIDE K VAM? 
Bruhanja vas arhitekturno spada med tipične slovenske 

vasi, kar bi utegnilo zanimati ljudi, ki sta jim blizu zgodovina in 
krajinska arhitektura. Turiste bi vsekakor peljali v Rekreacijski 
center Gmajna. Ob večjih športnih prireditvah že zdaj prihaja 
veliko ljudi od drugod in povečini so navdušeni. V okolici vasi 
so številne poti, primerne za miren in sproščujoč tek ali spre-
hod. Pozimi pripravimo tudi proge za smučarski tek. Turiste bi 
poskusili prepričati tudi s prijaznostjo, meščanom pa bi poka-
zali delo na kmetiji.   

VAS KAKŠNA ZNAČILNOST LOČI OD VAŠČANOV DRUGIH 
VASI? PO ČEM STE vaščani Bruhanje vasi ZNANI?

Še enkrat moramo omeniti naš rekreacijski center, na ka-
terega smo res ponosni, ker smo iz zasebnega zemljišča sami 
naredili s prostovoljnim delom in z lastnimi sredstvi prostor, ki 
je namenjen vaščanom in tudi širši okolici obiskovalcev. Ima-
mo še kar nekaj načrtov za prihodnja leta. Znani smo po trmi in 
delu, ki nam omogočata, da uresničujemo, kar si zadamo. Kot 
vas smo ravno tako majhni, da nimamo velikih težav. Vaščani se 
dobro poznamo, smo povezani in delavni. Pravijo, da je v slogi 
moč, in tega se zavedamo in pridno uresničujemo zastavljene 
cilje. Vključeni smo v športne dejavnosti, godbo, gasilce, delo 
v župniji …

Mogoče je bila vas v preteklosti malce zapostavljena, saj ni 
imela pomembnejših političnih veljakov. A z menjavo gene-
racij so se vaščani povezali v prizadevanjih za skupno dobro. 
Kot primer dobre prakse lahko omenimo uspešno izvedbo 
komasacije. Da je proces uspel, je velika zasluga strpnosti in 
pripravljenosti vaščanov. To je bil velik projekt, ki mnogokje 
ne uspe. ■

OSNOVNA ŠOLA
DOBREPOLJE

VIDEM 80,
1312 VIDEM - DOBREPOLJE

Tel: (01) 7807-210, faks: 7807-210
Elektronska pošta: o-dobrepolje.lj@guest.arnes.si

VPIS OTROK V VRTEC RINGARAJA
ZA ŠOLSKO LETO 2018/2019

V vrtcu Ringaraja izvajamo program v jasličnih oddelkih in v 
oddelkih od 3. do 6. leta starosti.
Ker pričakujemo, da bo 1. 9. 2018 novi vrtec na Vidmu že 
zgrajen, bomo po predvidevanjih lahko sprejeli vse otroke 
1. in 2. starostnega obdobja. 
Na osnovi prijav poizkušamo v skladu z normativi in stan-
dardi, ki veljajo za vrtce, oblikovati oddelke. 
Vsi sprejeti otroci bodo vpisani v vrtec z dnem 1. 9. 2018. Ker 
bodo nekateri malčki primerni za vstop v jaslični oddelek 
šele v zimskih mesecih 2018/19, naj omenim, da je prav, da 
so vpisani že 
1. 9. 2018, ker si le na tak način zagotovijo mesto v oddelku.

POSTOPEK VPISA: 
• Na spletni strani vrtca Ringaraja dobijo starši obra-

zec Prošnja za sprejem otroka v JVIZ OŠ DOBRE-
POLJE. Obrazec najdete na povezavi: http://www.
osdobrepolje.si/vrtec/dokumenti/.

• Starši vlogo ustrezno izpolnijo in vrnejo v tajništvo do 
31. 3. 2018. 

• Če je prijav več, kot je prostih mest, mora Komisija za 
vpis otrok v vrtec sklepati o otrocih, ki bodo sprejeti v 
vrtec.

• Po sprejemu v vrtec dobijo starši domov obvestilo o 
sprejemu in povabilo k vpisu. Pred vstopom v vrtec 
morajo starši pridobiti zdravniško potrdilo o zdravstve-
nem stanju otroka, o morebitnih dietah in otrokovih 
posebnostih.

• Ko starši pridobijo pozitivno mnenje zdravnika, je otrok 
dokončno sprejet v vrtec. Vzgojiteljica sprejme otroka v 
varstvo, ko ji starši dostavijo zdravniško potrdilo.

• Starši takoj po sprejemu obvestila o sprejemu otroka 
v vrtec oddajo na CSD Grosuplje vlogo za znižanje 
plačila oskrbnine v vrtcu. Iz CSD Grosuplje sporočijo 
staršem in tajništvu, kolikšen delež ekonomske cene 
plačujejo starši in kolikšen delež občina. 

• Staršem, ki ste oddali Prošnjo za sprejem otroka v vrtec 
po 1. 4. 2017, ni treba ponovno oddati prošnje. 

VSE STARŠE, KI NAMERAVATE VPISATI SVOJEGA OTRO-
KA V VRTEC, PROSIM, DA TO STORITE ODGOVORNO. V 
PRETEKLIH LETIH SMO KAR NEKAJ OTROK SPREJELI V 
VRTEC, JIH RAZPOREDILI V ODDELKE, DODATNO ZA-
POSLILI DELAVKO, NATO PA SO JIH STARŠI ODJAVILI. 

Lepo pozdravljeni.    Ravnatelj:  
    Ivan Grandovec
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Martina Pugelj in Tatjana Usenik

Dobrepoljska dolina je znana po lepih 
pesmih in dobrih pevcih, kjer pogosto 
odmeva pesem. Da bi ohranjali tradicijo 
v kraju, se trudimo tudi pri Ježkih v vrtcu 
Ringaraja. 

Petje je sestavni del življenja in igre v 
vrtcu vsak dan. Poleg načrtovanih glas-
benih vsebin, ki jih vodiva vzgojiteljica in 
pomočnica vzgojiteljice, imamo v okviru 
obogatitvene dejavnosti pevski zbor Rin-
garajček, ki ga vodi ga. Petra Jerič. Vklju-
čenih je 26 predšolskih otrok iz skupin 
Ježki in Čebelice. Pevska vzgoja poteka 
enkrat tedensko. 

December je čas, ko radi razveseljuje-
mo, zato smo se še posebej pripravili kar 
na tri pevske nastope. Vaje so bile bolj 
intenzivne in strnjene. Otroci so z vso 
odgovornostjo in resnostjo sodelovali. 
Počutili so se pomembne člane v sku-
pnosti in želeli prispevati svoj del.

Ob dnevu samostojnosti in enotnosti 
smo pripravili kratko prireditev za otro-
ke iz drugih skupin v vrtcu. Po uvodnem 

nagovoru smo zapeli himno Zdravljica 
in nadaljevali s pevskim programom. 
Otroci mlajših skupin so z zanimanjem 
poslušali in z iskricami v očeh opazovali 
svoje starejše prijatelje ter jim ob koncu 
navdušeno zaploskali. Mladi pevci so s 
ponosom uživali v aplavzu. 

Popoldne nas je že čakal nastop na 
prireditvi v Jakličevem domu, na kateri so 
sodelovali pevski zbori OŠ Dobrepolje s 
podružnicami. Lepo je bilo videti otroke, 
ki so navdušeno prihajali in se veselili pe-
tja. Vsa pohvala in zahvala staršem, ki so 
otrokom omogočili udeležbo na proslavi. 
Sledile so še zadnje priprave in napočil je 
trenutek. Pod vodstvom zborovodkinje 
ge. Petre Jerič je zbor Ringarajček zapel 
tri pesmi: Mali muzikanti, Cici himna in 
Snežinke. Nežni otroški glaski so toplo 
pobožali dušo in telo. V zahvalo so pevci 
prejeli močan aplavz občinstva. Sledile 
so pohvale za uspešen nastop, ki so se jih 
otroci zelo razveselili.

Že naslednji dan smo se odpravili v 
dom sv. Terezije, kjer smo skupaj z varo-
vanci razgibali telo z jutranjo telovadbo. 
Prijetno druženje smo zaključili z nasto-
pom pevskega zbora in zapeli nekaj pe-
smi. Tako smo s pesmijo polepšali pred-
praznične dni starejšim, ki so se iskreno 
razveselili našega obiska.

Pesem in petje sta pri Ježkih še kako 
živa. Ko pojemo, smo vedri, veseli, bolj 
zdravi in dobre volje. Zato zagotovo velja 
rek: »Kdor poje, zlo ne misli.« ■

Kdor poje rad, ostaja mlad!
Petje ima blagodejne učinke na počutje in zdravje ljudi. Raziskave dokazujejo, da petje v zboru krepi imunski sistem, v 
možganih ustvarja poseben koktajl sreče z močnimi antidepresivnimi učinki in blagodejno vpliva na dušo in telo. Poleg 
dobrega počutja petje v zboru omogoča razvoj socialnih veščin, kot so sodelovanje, druženje, pomoč, potrpežljivost, 
pripadnost in podpora skupini. Petje gradi zaupanje in spoštovanje med ljudmi.
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Mateja Lohkar in Mojca Mlakar

Že konec meseca novembra smo imeli v 
skupini Zajčki adventno delavnico za starše. 
Starši so s pomočjo otrok izdelali adventni 
aranžma iz naravnega materiala. V mesec 
december smo vstopili s pohodom z lučka-
mi in dobrodelnim bazarjem. Obiskal nas je 
tudi Miklavž in za nas pustil bogata, poučna 
darila. Letos smo se prvič preizkusili v peki 
poprtnikov in sodelovali na državnem tek-
movanju v peki poprtnikov in prejeli srebr-

Praznični december v vrtcu, pri zajčkih v Kompoljah
December je najbolj čarobno-praznično obarvan mesec v celem letu. 

no priznanje. Praznično smo si okrasili 
igralnico in postavili smreko. 15. decem-
bra smo povabili v igralnico babice in z 
njihovo pomočjo pekli maslene pujske. 
Vzgojiteljice smo otrokom pripravile 
pravljično dopoldne in ob prebiranju 
pravljice Neke zimske noči ob glasbeni 
spremljavi klarineta popeljale otroke v 
prečudovit svet pravljic. Glasbena šola 
Grosuplje, podružnica Dobrepolje, pod 
mentorstvom Rezke Černač, Jake Aha-
čevčiča, Helene Potočnik, Barbare Škr-

janc, Aleksandre A. Stepančić, Mateja 
Kovačiča in Romana Gačnika nam je 
pripravila koncert učencev, ki so igrali 
različne inštrumente. 

 Spoznali smo se z običaji in prazniki 
ob božiču in novem letu. Šli smo tudi 
na izlet v Bruhanjo vas. Ogledali smo 
si jaslice, se poigrali in se sprehodili 
po vasi. Poslušali smo tudi slovensko 
himno Zdravljico in ob dnevu samo-
stojnosti in enotnosti izobesili zastavo 
v svoji igralnici. ■
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Kolektiv vrtca

Na začetku meseca decembra nas je naj-
prej obdaril Miklavž in nam prinesel nove 
igrače. Praznično smo si okrasili igralni-
ce in celoten vrtec, velik poudarek pa 
smo namenili izdelovanju eko smrečic. 
V sodelovanju s starši smo se pripravljali 
na tradicionalni pohod z lučkami in do-

brodelni predpraznični bazar. Obiskali 
so nas učenci Glasbene šole Grosuplje – 
podružnica Dobrepolje in nam pripravili 
božični koncert. Praznični čas smo izko-
ristili za medsebojno druženje, navezo-
vanje novih prijateljskih vezi in krepili 
domovinsko pripadnost s prireditvijo ob 
dnevu samostojnosti in enotnosti ter na-
stopom pevskega zbora Ringarajček. ■

Praznični december v vrtcu Ringaraja
Tudi letos je bilo v vrtcu Ringaraja decembra še posebej pestro in zabavno.

Marija Žnidaršič in Andreja Škulj

Tudi letos je bil organiziran pohod 18. 12. 2017, udeležilo se 
ga je veliko ljudi. Z lučkami, baklami in svetilkami smo se po-
dali na krožno pot od trga pred občinsko stavbo mimo šole in 
vrtca do kapelice v Podgorici in nazaj proti središču Vidma. 
Romantični pohod so spremljali gasilci PGD Videm in Zago-
rica in člani ZŠAM Grosuplje pod vodstvom Antona Vidmarja. 
Hvala vam!

K čarobnemu in prazničnemu vzdušju je prispevala tudi 
razsvetljava na Vidmu, za kar vsako leto poskrbi Občina Do-
brepolje. 

Na trgu pred občinsko stavbo smo strokovne delavke v so-
delovanju z otroki in njihovimi starši pripravile predpraznični 
dobrodelni bazar.

Pohod z lučkami in dobrodelni predpraznični bazar
V vrtcu Ringaraja si želimo povezovanja in trdnega sodelovanja v lokalni skupnosti. Zato že tradicionalno pripravljamo 
pohod z lučkami, ki se ga udeležijo otroci s svojimi starši, starimi starši in prijatelji. Na pohod pa so vabljeni vsi občani. 
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Udeleženci pohoda so imeli možnost 
izbire najrazličnejših izdelkov za prosto-
voljne prispevke.  Izkupiček bazarja gre 
v sklad vrtca za pomoč šibkejšim druži-
nam in za nadstandardne potrebe otrok 
v vrtcu. Na stojnicah so nas pričakali 
Pinki s svojim izvrstnim čajem in čla-
nice DPŽ Dobrepolje-Struge s sladkimi 
dobrotami. 

Zahvala staršem in vsem, ki ste prispe-

vali v sklad vrtca.
Posebna zahvala Pinkiju, članicam 

DPŽ Dobrepolje-Struge (ge. Mariji Nučič 
in ge. Jožici Ljubič), g. Franciju Zrnecu za 
ozvočenje in vsem staršem, ki ste prispe-
vali svoje izdelke.

Hvala Mateju Strahu in hišniku Petru 
za postavitev in pospravljanje stojnic. 
Hvala vsem za izvedbo pohoda in ba-
zarja, za obisk in podporo. ■

Dobrota je naš notranji glasnik  
in svetovalec.
Kolikor poslušamo njen nasvet,
toliko imamo notranjega miru in sreče.

(Anton Trstenjak)

Špela Bobnar, v imenu PŠ Kompolje in 
DE Ciciban; foto: Miha Tekavčič

Tudi podružnični šoli Kompolje 
so z delovno akcijo na pomoč pri-
skočili gasilci PGD Kompolje. Mo-
čan veter je namreč nevarno nagi-
bal smreki, ki stojita v neposredni 
bližini šole, zato so ju, na pobudo 
vodstva, posekali. Intervencija je 
potekala pod vodstvom Mihe Te-
kavčiča, sečnjo pa je opravil poklic-
ni sekač gospod Boštjan Nahtigal.

Svoje delo so opravili strokovno 
in temeljito, zato se ob tej priložno-
sti gasilcem PGD Kompolje in go-
spodu Boštjanu Nahtigalu iskreno 
zahvaljujemo.

NA POMOČ!
Kolektiv PŠ Kompolje  

in DE Ciciban

Zahvala gasilcem PGD Kompolje
Narava nam je sredi decembra ponovno pokazala svojo moč. Močan 
veter je povzročil nemalo nevšečnosti. Ob takih naravnih nesrečah nam 
nesebično pomagajo prostovoljni gasilci.

Potrebno senco v poletnih mesecih bodo 
nadomestila sadna drevesa, ki jih bo poklonila 
družina Mihe Tekavčiča.
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Breda Božič, profesorica nemškega jezika in 
organizatorka prireditve

Po uvodnem pozdravu učenke Natalije 
Erčulj in učenca Marka Grma nas je slav-
nostno nagovoril gospod župan Janez 
Pavlin. Sledil je pisan pevski program, 
kjer so se nam najprej predstavili otroci 
iz vrtca Ringaraja. Sledila sta dva otroška 
pevska zbora, pevski zbor Škratki iz prve-
ga razreda pod vodstvom Tine Gačnik in 
otroški pevski zbor Zvonček iz drugega 
razreda pod vodstvom Barbare Režek. 
Pridružila sta se jim še otroški pevski zbor 
z Vidma, od 3. do 5. razreda, ter mladin-
ski pevski zbor, učenci od 6. do 9. razre-
da, ki nam niso samo zapeli, ampak tudi 

zaplesali. Poleg zborov iz matične šole so 
na proslavi sodelovali tudi otroški pevski 
zbor PŠ Kompolje, kjer poje cela šola, in 
otroški pevski zbor PŠ Struge. Vse zbore, 
z izjemo Škratkov in Zvončka, vodi učite-
ljica glasbene umetnosti Petra Jerič. Na 
prireditvi nas niso očarali samo pevski 
zbori, ampak tudi dekleta, ki se že nekaj 
let trudijo in pridno trenirajo ritmično gi-
mnastiko pri Športnem društvu As iz Lju-
bljane. Ne smemo pa pozabiti na Glas-
beno šolo Grosuplje, enoto Dobrepolje. 
Pod mentorstvom Rezke Černač so se 
nam najprej predstavila tri dekleta: Mija 
Hočevar, Klara Šinkovec in Gaja Svetec 
iz komorne zasedbe»Music girls«, ki so 
nam na klavirju in cajonu zaigrale sklad-

bo Na golici, sledil pa je še nastop Mance 
Novak (mentorica: Barbara Škrjanc) na 
kitari, ki nam je zaigrala pesem Ples z du-
hovi. Celotno prireditev sta povezovala 
učenca 9. razreda OŠ Dobrepolje Natalija 
Erčulj in Mark Grm, ki jima gre posebna 
zahvala. Brez pridnih rok Vida Hekiča 
in Mihe Belaka tudi ni šlo, tako da hvala 
tudi vama. Zahvala gre Luciji Prijatelj za 
spremljavo na klavirju, prav tako pa tudi 
vsem nastopajočim, bilo jih je približno 
300, in njihovim mentorjem, zborovod-
kinjam, vzgojiteljicam, vsem učiteljem, 
ki so skrbeli za varstvo vseh nastopajo-
čih, in vsem, ki so na kakršen koli način 
pomagali, da smo proslavo uspešno iz-
peljali in pripeljali do konca. ■

Občinska prireditev ob dnevu samostojnosti in 
enotnosti ter ob prihajajočih božičnih praznikih
Decembrske predpraznične dni so v Dobrepolju popestrili naši najmlajši občani – otroci in šolarji. V četrtek, 21. 12. 
2017, so skupaj z učitelji in vzgojitelji pripravili svečano prireditev ob prihajajočem dnevu samostojnosti in enotnosti 
ter božičnih praznikih. Popeljali so nas na praznično potovanje po Dobrepolju, kjer so nam zapeli, zaigrali ter zaplesali. 
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Mojca Pugelj in Karmen Kljun,  
učiteljici na PŠ Struge

Sveče prižigamo tako, da na prvo adven-
tno nedeljo prižgemo prvo, na drugo ad-
ventno nedeljo poleg prve prižgemo tudi 
drugo – in tako naprej do četrte adventne 
nedelje, kar pomeni, da je v času, ko se 

bližamo rojstvu Jezusa Kristusa, v prosto-
ru vedno več svetlobe. V duhovnem smi-
slu to pomeni, čim bliže smo Bogu, tem 
več je svetlobe tudi v naših življenjih.

V četrtek, 30. 11. 2017, smo na PŠ Stru-
ge skupaj s starši in učenci organizirali 
popoldansko delavnico izdelovanja ad-
ventnih venčkov. Učenci so s seboj prine-

sli ves potrebni material. Vsi so bili polni 
idej, tako da so nastali čudoviti venčki, ki 
sedaj v adventnem času krasijo domove 
in poglabljajo družinske vezi. 

Ker na naši šoli deluje šolski sklad, ki 
je namenjen pomoči našim učencem, so 
se starši velikodušno odzvali in naredili 
adventne venčke tudi za prodajo. Skupaj 
z učiteljico Mojco so učenci pred cerkvijo 
sv. Avguština na prvo adventno nedeljo 
po sveti maši prodali skoraj vse adventne 
venčke. S prostovoljnimi prispevki ste v 
šolski sklad namenili 385 €. Hvala vsem, 
ki ste vzgled našim otrokom vsak dan, 
še posebej pa v času pred božičem, ki 
je najlepši družinski praznik. Hvala tudi 
Timu, Maticu, Janezu, Niki in Evi za po-
moč pri organizaciji in prodaji adventnih 
venčkov. Iskrena hvala tudi Vidovi ma-
mici Janji za topel čaj in našemu župniku 
za podporo in spodbudne besede.

Slike z adventne delavnice so objavlje-
ne na spletni strani šole pod zavihkom 
Galerija PŠ Struge. ■

Adventna delavnica na PŠ Struge
Z adventnim časom se vsako leto v Katoliški cerkvi začenja novo cerkveno leto. Adventni venec je iz rastlinja spleten 
venec s štirimi svečami, ki ponazarjajo štiri adventne nedelje. Okrogla oblika pomeni popolnost in večnost. Zimzelene 
veje govorijo o življenju, o Jezusu Kristusu, ki prihaja med nas. Štiri sveče predstavljajo štiri mejnike (stvarjenje, 
učlovečenje, odrešenje in konec sveta); predstavljajo štiri strani neba: sever, jug, vzhod in zahod; predstavljajo štiri 
letne čase …

Mojca Pugelj

»Snežinke tiho prekrijejo sledi, a čas 
naj ne zabriše dragocenih vezi, ki stkali 
smo jih do soljudi.« (Neznan avtor) 

Učence PŠ Struge je obdaroval Boži-
ček iz krajevne organizacije RDEČE-
GA KRIŽA STRUGE. Učenci so bili 
hvaležni za darila in so veseli odšli 
božiču in novemu letu naproti. 

Članice RK Struge se zahvaljujemo 
Žagi Pogorelc za denarno pomoč pri 
izpeljavi projekta.

Srečno 2018! ■

Presenečenje na PŠ Struge
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Karmen Kljun, PŠ Struge

Triatlon je športna disciplina, ki vključu-
je neprekinjeno dokončanje treh zapore-
dnih vzdržljivostnih športnih disciplin. 
Obstaja veliko variacij triatlona, najbolj 
popularna pa je sestavljena iz plavanja, 
kolesarjenja in teka. Mia Križan je posta-
la zmagovalka skupnega seštevka v kate-
goriji cicibanke in je vztrajna športnica, 
usmerjena k izbranemu cilju z vsem svo-
jim srcem in dušo.

Vendar se je njeno potovanje na poti 
k omenjenemu uspehu začelo že veliko 
prej. S štirimi leti je kot majhna punčka 
pokazala svojo prvo resno športno ljube-
zen, ljubezen do plavanja. V Plavalnem 
klubu Inles Ribnica je začela obiskovati 
začetno šolo plavanja (sedaj že tretje leto 
trenira v Triatlon klubu Inles Riko Rib-
nica), ki je temeljila na prilagoditvah na 
vodo, kjer je bila Mia zelo uspešna. Ker 
je napredovala zelo hitro, so jo starši na 
pobudo plavalnih učiteljev vpisali v na-
daljevalno šolo plavanja. Najprej je tečaj 
potekal dvakrat tedensko, nato trikrat te-
densko in sedaj že štirikrat tedensko. 

Verjetno se marsikdo vpraša, kako 
lahko 9-letna deklica poleg pouka, kjer 
je odlična učenka, dosega vrhunske re-
zultate tudi na športnem področju. Ne-

dvomno sta na prvem mestu njena lju-
bezen do športa in močna volja do dela, 
sledijo spodbudne besede njenih staršev 
in sorodnikov (Mio je za plavanje nav-
dušila njena mamica), sledita družinsko 
navijanje in stiskanje pesti na njenih 
številnih tekmovanjih … Njena družina 
jo nesebično podpira tako moralno kot 
finančno. 

V letu 2017 je bilo 13 triatlonskih te-
kem cicibank:
• duatlon Ribnica – ni nastopila,  

ker je bila bolna,
• duatlon Logatec – 2. mesto,
• akvatlon Ptuj – 1. mesto,
• akvatlon Ilirija Ljubljana – 1. mesto,
• akvatlon Portorož – 1. mesto,
• akvatlon Koper – 3. mesto,
• akvatlon Kočevje – 1. mesto,
• akvatlon Bled – 1. mesto,
• akvatlon Celje – 1. mesto,
• akvatlon Rajhenburg – 1. mesto,
• triatlon Ljubljana Kodeljevo –  

1. mesto,
• akvatlon Velenje ¬– se niso udele-

žili tekme, ker je bila maja in je bilo 
Velenjsko jezero premrzlo,

• triatlon Kamnik – odpadel zaradi 
dežja in previsoke vode.

Za skupno uvrstitev je štelo 8 najbolj-
ših rezultatov. Mia je dosegla 800 točk, 
kar pomeni vse možne točke. Deklica na 
drugem mestu je imela 590 točk, na tre-
tjem 520 točk. Na šolskem tekmovanju 
ljubljanske regije od 1. do 5. razreda je 
dosegla 11. mesto in je le za eno mesto 
zgrešila finale.

Na vse dosežke je Mia zelo ponosna 
in hvaležna staršem in trenerjem za vso 
podporo. Mia se zaveda, da je šport pot 
do zdravja, ne le telesnega, ampak tudi 
duševnega. To popotnico so Mii privzgo-
jili njeni starši, ki so ji lep vzgled. Mia, 
tudi z učiteljico Mojco sva iskreno po-
nosni, da sva tvoji učiteljici. S ponosom 
spremljava tvoje vrhunske rezultate in 
dejstvo, da kljub vsem dosežkom osta-
jaš skromna deklica. Na tvoje dosežke so 

ponosni tudi tvoji sošolci. Hvaležni smo 
ti, da si s svojim trudom in skromnostjo 
vzornica svojim vrstnikom in da si naša 
učenka. 

Z učiteljico Mojco ti želiva, da bi bila 
tudi v prihodnje uspešna tako na špor-
tnem kot šolskem področju. Kamor koli 
te bo zanesla tvoja življenjska pot, sva 
ponosni, da si jo začela ravno na PŠ 
Struge. Želiva ti, da upanje v tvojem srcu 
ne bi nikdar ugasnilo in bi vedno našla 
motivacijo za pot k uspehu. ■

Odlična sezona triatlonke Mie Križan, učenke PŠ Struge
Triatlonska zveza Slovenije je na začetku decembra podelila priznanja najboljšim tekmovalcem v skupnem seštevku v 
triatlonu, duatlonu in akvatlonu ter enotni kategoriji v cici tekmovanjih. Zmagovalka v kategoriji cicibanke je postala 
Mia Križan, učenka PŠ Struge.
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Primož Štefanc, predsednik PGD Kompolje

Tako smo 10. 7. 2017 začeli gradnjo pri-
zidka, objekt spravili pod streho ter ga 
zaprli z okni in garažnimi vrati in končali 
prvi del 23. 12. 2017. V letu 2017 smo za-
ključili prvi del gradnje, kot smo si zadali 
načrt.

V samo gradnjo smo kompoljski gasil-
ci in sovaščani vložili veliko prostovoljnih 
ur in vsa dela opravili sami v lastni režiji. 
Veseli me, da je gradnja prizidka postala 
medgeneracijski projekt, pri katerem so 
sodelovali vsi od pionirčkov, mladincev, 
pripravnikov, članov do veteranov. Kljub 
temu da smo resno pristopili k delu, nih-
če tega ni jemal kot obveznost, ampak 
smo združili prijetno s koristnim.

Seveda pa moram poudariti, da nam 
brez vaščanov Kompolj in Podgore, Ob-

čine Dobrepolje in vseh drugih donator-
jev to ne bi uspelo. Še posebej se mora-
mo zahvaliti županu Janezu Pavlinu in 
občinski upravi, da jim ni vseeno in da 
imajo posluh za nas gasilce ter da so nam 
v letu 2017 in 2018 namenili del prora-
čunskih sredstev za gradnjo in obnovo. 
Vsi nas pri naši ideji zelo podpirate in 
nam vedno stojite ob strani, zato se vsa-
kemu posebej zahvaljujemo. 

Naši načrti gradnje za leto 2018 so: 
finalizacija prizidka, adaptacija vseh 
pritličnih prostorov in izdelava nove fa-
sade. Pritlične prostore imamo namen 
tudi prenoviti, tako da bomo imeli nove 
sanitarije, sobo za poveljstvo ter muzej-
sko sobo. Radi bi imeli muzejsko sobo, 
v kateri bodo naša stara brizgalna, sta-
ra črpalka, slike, priznanja in vsa stara 
oprema naših prednikov. Zato vas vse so-

krajane prosim, če imate doma kakršne 
koli fotografije, predmete, odlikovanja 
kompoljskih gasilcev, da nam jih poso-
dite, da jih prekopiramo in fotografiramo 
za v naš muzej, oziroma nam jih podarite 
za razstavo v naši muzejski sobi.

Vem, da je PGD Kompolje zelo aktiv-
no društvo, željno izobraževanja in ve-
dno pripravljeno nesebično pomagati 
drugim. Verjamem, da nam bodo vse te 
pridobitve skupaj zelo koristile pri na-
šem delu, izobraževanju, vzpodbujanju 
mladih in naših intervencijah. 

Zavedamo se, da bo v to vloženih še 
ogromno prostovoljnih ur in finančnih 
sredstev, vendar smo prepričani, da smo 
Kompoljci vztrajni in nam bo skupaj 
uspelo.

NA POMOČ! ■

Prizidek h gasilskemu domu v Kompoljah
Po dolgem boju z birokratskimi mlini smo po letu in pol vendarle dobili bitko. Pridobili smo gradbeno dovoljenje 
za legalizacijo obstoječega gasilskega doma ter gradnjo prizidka. Pred dvema letoma smo si zadali cilj, da moramo 
zgraditi večjo garažo in večnamenski prostor nad njo. Garažo potrebujemo za gasilsko cisterno in opremo, zgoraj nad 
njo pa pridobimo večnamenski prostor, ki nam bo služil za druženja in izobraževanja. 
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TD Dobrepolje

Prvi izlet bo 7. aprila, in sicer Po po-
teh starinoslovca Jerneja Pečnika.

Za lažjo organizacijo bi vam želeli po-
dati nekaj tehničnih podatkov, ki bodo 
veljali za vse naše izlete. Trudili se bomo 
za čim boljše storitve in ugodne cene. 

Cena izleta je 15 € na osebo in vključu-
je prevoz, vodenje in organizacijo izleta. 
Prijava na izlet je možna vsako soboto 
od 9. do 11. ure v turistični pisarni na 
Vidmu (TIC). Informacije lahko dobite 
na telefonski številki 041 962 823 ali na 
elektronskem naslovu td.dobrepolje@
gmail.com. 

Pričakujemo, da se nam pridružite, 
da skupaj ponosno ovekovečimo nepo-
novljive prispevke svojih slavnih rojakov 
naši domovini in svetu.

Odhod na izlet bo ob 7.00 z avtobusne 
postaje na Vidmu in ob 7.20 iz Grosuplje-
ga (pri domu upokojencev).

Kot omenjeno, bo prvi izlet (Po poteh 
starinoslovca Jerneja Pečnika) v soboto, 
7. 4., na območje Krško-Brežiškega polja. 
Dobro jutranjo kavico bomo popili v ka-
varni Sonček v Ivančni Gorici. Od tu se 
bomo peljali po avtocesti mimo številnih 
krajev, ki jih je Jernej Pečnik v svojih 25 
letih raziskal in v katerih je izkopaval po-
dolgem in počez. 

Naš prvi postanek bo v vasi Drnovo 
(naše največje rečno pristanišče v času 
Rimljanov). V času od l. 1883 do l. 1892 se 
je Pečnik naselil v Krškem (bil je dacar za 
žgane pijače) in prav Drnovo z okolico je 
bilo zanj pomemben življenjski mejnik 
v obsežnih arheoloških izkopavanjih. Tu 
boste deležni prepotrebnih informacij o 
Pečnikovih odkritjih.

Od tu se bomo prepeljali v staro me-
stno jedro Krškega (mestne pravice od l. 
1477) in obiskali nekaj atraktivnih točk, 
ki so med drugim povezane tudi z našimi 
ljudmi in kraji (Valvasor, Martin Hočevar, 
Štoviček, Rastohar, Auerspergi …). Po 
ogledih sledi 30 minut postanka.

Krško iz Valvasorjeve Topografije Kranjske 1678–1679 

V muzeju bomo videli, zakaj Podpe-
ško jamo imenujemo tudi Valvasorjevo.

Hočevarjev mavzolej v mestnem parku starega jedra 
Krško

Martin in Josipina Hočevar sta bila 
velika dobrotnika. Martin je bil rojen v 
Podlogu (nekdanja graščina), Josipina v 
Radovljici (l. 1906 je financirala gradnjo 
vodovoda v Radovljici, oddolžili so se ji 
s postavitvijo spomenika v Radovljici – 
prvi v Sloveniji posvečen mecenki). So-
rodniki M. Hočevarja živijo v Ponikvah.

Bolnica, ljudska šola, meščanska šola, 
nove orgle v vikariatni cerkvi, reliefne ro-
zete na farni cerkvi, dela sorodnika Ivana 
Zajca (Prešernov spomenik v Ljubljani) 
je nekaj njunih prispevkov Krškemu in 
v času velikih gospodarskih korakov za-

koncev Hočevar je takrat med l. 1883 in 
l. 1892 živel in delal v Krškem naš rojak 
Jernej Pečnik, kjer je doživel veliko prelo-
mnico glede izkopavanj (veliko denarja 
in vzpodbude kustosa Dragotina Dež-
mana iz Ljubljane). Začel je preiskovati 
na desni strani ceste od mesta proti Ve-
liki vasi in odkril številne grobove, prave 
grobnice, poslikane s freskami (novost 
za takratni čas), in zanimive hišaste žare, 
obrazne čaše, žare, fibule.

Iz Krškega se bomo zapeljali do Bre-
žic, naravnost do Posavskega muzeja, ki 
je umeščen v dvonadstropni grad, zgra-
jen sredi 16. stol., na mestu, kjer je stal 
grad, ki je bil med vseslovenskim kmeč-
kim uporom l. 1515 porušen. Ogledali si 
bomo arheološko zbirko, ki je povezana 
z odkritji pri izkopavanju Jerneja Pečni-
ka, in viteško dvorano, ki s poslikavami 
predstavlja edinstven primer baročnega 
posvetnega stenskega slikarstva na Slo-
venskem.

Za vstop v brežiški grad je vstopnina 
2 €/osebo.

Brežiški grad z viteško dvorano – poslikave 
obnovljene l. 2011

Izleti Turističnega društva Dobrepolje v letu 2018
V letu 2018 bomo v TD Dobrepolje nadaljevali tradicijo izletov po poteh starinoslovca Jerneja Pečnika in vsestranskega 
likovnega ustvarjalca Toneta Kralja.
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Po ogledu gradu bomo zapustili Brežice in se peljali mimo 
sotočja Krke s Savo proti Krški vasi na desni breg Krke, kjer 
je sleherni kraj povezan z izkopavanji starinoslovca Jerneja 
Pečnika. Leta 1912 je Pečnik izdal drobno knjižico Vojvodina 
Kranjska v predzgodovinski dobi, v kateri je na kratko popisal 
arheološka najdišča na Kranjskem. Največ grobov (rimski čas) 
je našel prav v okolici Krške vasi.

Sledi postanek v Podbočju (nekdaj Sv. Križ), kjer bo naše 
prvo presenečenje za vse udeležence izleta. Ob prihodu v kraj 
bomo nazdravili s cvičkom iz Gadove Peči, spoznali znameni-
tosti kraja in se spomnili Jerneja Pečnika, ki je med letoma 1878 
in 1881 bival v tem kraju in opravljal delo občinskega tajnika, 
pisarja okrajnega šolskega sveta, bil oskrbnik mostavine in celo 
mrliški oglednik.

Drugo presenečenje bo prevoz iz Podbočja na rob nižinske-
ga Krakovskega pragozda, kjer bomo imeli kosilo. 

Tretje presenečenje bo priložnost, da se okopate v mini ter-
malnih toplicah (pri 35 °C ne glede na zunanje temperature).

Po kosilu, prijetnem druženju in kopanju se bomo poslovili 
od prijaznih gostiteljev in popeljali v Kostanjevico na Krki. Ker 
groba Jerneja Pečnika ni več, se bomo v Kostanjevici poklonili 
spominu na Toneta Kralja, ki počiva na tamkajšnjem pokopa-
lišču. 

To bo tudi uvod v drugi izlet Po poteh Toneta Kralja na Pri-
morsko, ki bo 15. septembra 2018. Hkrati je to že naše povabilo, 
da se nam pridružite, natančnejši program pa bo objavljen v 
naslednji številki Našega kraja. ■

»Čas, ta neizprosni in pravični sodnik naših dejanj in snovanj,
teče tiho in neopazno mimo nas.

Neznansko hitro minevajo v nepovrat dnevi, leta,
celo obdobja našega življenja in naše zgodovine.

Podrobnosti se zabrišejo, tonejo v pozabo in izginjajo
v mraku davnine, ostajajo bledi spomini na izlete,

ki smo jih skupaj doživeli.«

Andrej Strnad, TD Podgora

Na dnevnem pohodu iz Podgore smo s 
pohodniki imeli občutek, kot da se od-
pravljamo na pot zgodaj pomladi ali 
pozno jeseni, saj je bila narava zelena. 
Sonce nas je tisti dan močno grelo vse 
do Kamen vrha, kot da bi nam dalo ve-
deti, da se je odpravilo na pohod skupaj 
z nami. 

Dnevni pohod smo začeli ob 14. uri 
z vzponom izpred cerkve sv. Nikolaja in 
ob dveh postankih prebrali dobrepoljski 
pripovedki Ančke Lazar in se okrepčali s 
suhim sadjem in orehi. Do vrha nismo 
potrebovali veliko, kakšno urico, saj je 

bila družba generacijsko raznovrstna in 
tudi prijetno družabna. 

Na nočni pohod pa smo se s pohodniki 
opravili na Kamen vrh s prvim odhodom 
ob 18. uri in nato na vsake 15 min vse do 
19. ure. Vse odprave z vodji pohoda so se 
končale dobro in brez večjih zapletov ali 
nezgod. Seveda je koga kdaj kakšen ka-
men presenetil ali ga je listje popeljalo v 
drugo smer; pa vendarle so bili pohodni-
ki, ki so se pohoda udeležili iz Podgore, 
planinsko ozaveščeni, z ustreznimi sveti-
li, primernimi oblačili in obutvijo.

Okvirno smo našteli več kot 250 poho-
dnikov skupaj z dnevnim in nočnim po-
hodom. Zaradi naklonjenosti vremena je 

na Kamen vrh iz vseh smeri priromalo 
veliko pohodnikov iz Kompolj, Podpeči, 
Predstrug, Ponikev, Velikih Lašč in oko-
liških krajev, vse do Grosuplja, Krke, Lju-
bljane, Domžal in tudi iz Maribora, vseh 
skupaj naj bi bilo več kot 700.

Na Kamen vrhu so jih pričakali člani 
Planinskega društva Dobrepolje, ki so jih 
postregli s čajem in kuhanim vinom, da 
so se naši pohodniki malce spočili in na-
brali dovolj moči za vrnitev v dolino. 

Nočni pohod smo zaključili v Naravo-
varstvenem rekreacijskem centru koča 
pri Koritu, kjer smo ob ritmih harmonike 
Žiga Kastelica in Janija Žnidaršiča v pri-
jetnem vzdušju nadaljevali srečanje ljudi 

24. tradicionalni Pohod z baklami na Kamen vrh
Člani Turističnega društva Podgora smo s pomočjo Planinskega društva Dobrepolje v ponedeljek, 25. decembra, 
organizirali 24. tradicionalni Pohod z baklami na Kamen vrh. 
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iz vseh vetrov pozno v noč. 
Sodeč po obrazih udeležencev sta jim 

bila pohoda všeč; prav številna udeležba 
pa je tista, ki spodbuja tudi nas vodnike 
in organizatorje pohoda, da z večjim ve-
seljem pripravljamo in organiziramo tra-
dicionalni Pohod na Kamen vrh z bakla-
mi. Marsikdo izmed vas mi je omenil, da 
mu bo bakla – ogenj, luč, simbol življe-
nja, moči in upanja –, ki jo je prižgal na 

božični dan in predvečer samostojnosti 
naše države, še dolgo svetila v prijeten in 
topel spomin. Tudi meni, verjemite mi.

Hvala vsem, ki ste v dnevih priprav in 
v času pohoda ustvarjali dobro vzdušje, 
verjeli v uspeh našega tradicionalnega 
projekta in si medsebojno pomagali, da 
se je na koncu vse srečno izšlo. 

Hvala tudi Bogu, da nas vedno znova 
združuje v raznih preizkušnjah in nas 

varuje. Čas res hitro beži in kaj kmalu bo 
leto naokoli, ko se bomo, upam, v še ve-
čjem številu zopet odpravili proti Kamen 
vrhu iz Podgore. 

Na koncu bi se rad zahvalil vsem po-
hodnikom za lep in prijeten dan ter vsem 
članom TD Podgora in PD Dobrepolje, ki 
ste pripomogli, da smo uspešno izvedli 
tradicionalno prireditev, 24. Pohod z ba-
klami. Se vidimo, kmalu! ■

Andrej Strnad, TD Podgora

Njegovi najglasnejši spremljevalci, par-
klji, ki so utelešenje zla, so groznega vi-
deza. V črnih oblekah, z dolgimi rdeči-
mi jeziki, skuštrano grivo in polni verig 
v otrocih vzbujajo strah. Prav to je tudi 
njihova naloga: prestrašiti in kaznovati 
poredne otroke, da bi bili v prihodnjem 
letu čim bolj pridni. Ker pa Miklavž nima 
ob sebi samo parkljev, ampak tudi ange-
le, ti hitro ustavijo predrzne kremplje in 
umirijo strasti.

V Podgori že nekaj let pripravljamo 
miklavževanje. To je dan, ko se naša ra-
dost – najmlajši – skupaj s svojimi starši 
zbere v cerkvi sv. Miklavža. Ena izmed 
lepših noči je bila sobota, 3. decembra, ki 
je otoplila zimsko razpoloženje s pravlji-
co o Miklavžu in parkljih, ki jo je ustre-

zno priredila in interpretirala posebej 
za ta večer Saša Strnad. Maks Strnad in 
Luka Ramač sta popestrila uvod lepega 
večera z igranjem klarineta, preden nas 
je obiskal pravi sveti Miklavž.

V pozdravu vseh navzočih nam je zau-
pal tudi del svojega življenja, spregovoril 
o svoji zgodovini in nam namenil nekaj 
modrih misli. Pohvalil je otroke, ki so ga 
navdušili že med letom. Vsakemu pose-
bej se je posvetil, poklepetal z njim, dal 
nekaj napotkov tudi staršem in razdelil 
težko pričakovana darila otrokom. 

Večer smo krepili z dobro mislijo in 
nazdravili prihajajočim praznikom s to-
plim čajem ter kuhanim vinom. 

Zahvalil bi se srčni ekipi sv. Miklavža 
kakor tudi vsem članom TD Podgora, ki 
so pripomogli k prijetnemu večeru več v 
Podgori.  ■

Miklavževanje v Podgori
Nedolgo za tem, ko smo zakorakali v veseli december, že nas je obiskal prvi od treh dobrih mož – sveti Miklavž, 
zavetnik vasi Podgora. Seveda so se ga najbolj razveselili otroci, predvsem pridni ... Skupaj s svojimi spremljevalci, 
angeli in parklji, pride tudi v našo vas in obišče otroke. 
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Toni Krampelj, ŠK GROŠ

Na dan samostojnosti smo GROŠ-evci 
pripravili tretji, sedaj že tradicionalni, 
pohod z baklami na Magdalensko goro. 
Kljub nekoliko slabšemu vremenu se nas 
je na startu pred prostori kluba zbralo kar 
lepo število udeležencev vseh generacij, 
kar nas še posebej veseli. Na cilju so nas 
pričakali kuhano vino, čaj in manjši pri-
grizek, vse skupaj pa je spremljal krajši 
kulturni program ob obeleženju 27-letni-
ce samostojnosti.

Seveda pa praznični mesec ni minil 

brez GROŠ-evega silvestrovanja. Letos 
smo se v organizaciji Collegium Mondi-
ala odpravili na štiridnevni izlet k našim 
severovzhodnim sosedom, v Budim-
pešto. Ob vodenih dnevnih ogledih po 
mestu in vožnji z ladjico po Donavi smo 
dodobra spoznali praznično madžarsko 
prestolnico. Ob večerjah smo se naužili 
nacionalnih kulinaričnih dobrot, sekun-
de do novega leta pa smo skupaj odšte-
vali v enem boljših klubov v mestu tik ob 
Donavi. Na novega leta dan smo obiskali 
terme, kjer smo si s savnanjem in kopa-
njem pred odhodom domov »napolnili 

baterije«.
Po veselem decembru je pred štu-

denti izpitno obdobje in s tem en mesec 
intenzivnega učenja. GROŠ-evi aktivisti 
se zavedamo, da mnogi študenti nimajo 
ustreznega prostora za učenje. Zato smo 
se odločili, da bodo v času izpitnega ob-
dobja vsak dan od ponedeljka do petka 
od 18. do 22. ure vrata študentskega klu-
ba odprta za vse, ki potrebujete miren 
prostor za učenje (seveda ste dobrodo-
šli tudi dijaki in drugi učenjaki). Tako se 
nam lahko pridružite tudi tisti, ki bi se po 
zaprtju Mestne knjižnice Grosuplje radi 
učili še kakšno uro.

V klubu smo poskrbeli tudi za vikend 
razvedrilo v času izpitnega obdobja. V 
mesecu februarju smo namreč za vas 
pripravili akcijske cene za tri enodnevna 
smučanja, in sicer na smučiščih v Tur-
racher Höhe, Katschbergu in Bad Klein-
kirchheimu.

Več informacij v zvezi z dogodki in 
ugodnostmi boste pravočasno našli na 
naših spletni (www.klub-gros.com) in 
Facebook straneh (www.facebook.com/
sk.gros). Pričakujemo pa vas tudi na ura-
dnih urah v prostorih ŠK GROŠ na Indu-
strijski cesti 1g, in sicer vsak torek in če-
trtek med 10.00 in 12.00 ter v ponedeljek, 
sredo in petek med 18.00 in 20.00.

Z GROŠ-em ni nikoli dolgčas! ■

Po prazničnem zaključku leta priprave na izpitno 
obdobje z GROŠ-em
Veseli december se je tudi z GROŠ-em končal praznično, sedaj pa je pred vrati izpitno obdobje, na katero se boste 
študentje lahko po novem pripravljali tudi v prostorih ŠK GROŠ. Februarja pa se bomo, kot je že v navadi, spet 
odpravili na enodnevna smučanja.
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Gerta Gregorka  

V soboto, 6. januarja 2018, smo člani Dru-
štva gobarjev Štorovke Šetrumar Hočevje 
že tradicionalno organizirali pohod do 
gobarskega doma na Šentrumarju. Pri-
čakovali smo sneg, pravo hladno januar-
sko vreme. Pa ni bilo tako. Pohodnikom 
ni škripalo pod nogami. Po jutru sodeč 
bi lahko pričakovali celo dež. Zagrizenih 
pohodnikov vreme ne ustavi, pa kakršno 
koli že je. Zbor udeležencev pohoda na 
hrib Šentrumar z našim vodičem je bil 
ob 9. uri na treh lokacijah. Pri trgovini 
Krka na Krki je zbrane pohodnike po 
gozdni poti proti Šentrumarju popeljal 
Milan. Dve uri prijetne hoje mimo Ko-
tov nista bili za nikogar prenaporni. Pri 
Jakličevem domu na Vidmu je pohodni-
ke pričakal Jože in prej kot v dveh urah 
so prispeli do gobarskega doma. Izpred 
gasilskega doma v Hočevju, mimo cer-
kve sv. Jožefa, pa ste se na Šentrumar lah-
ko odpravili v družbi Gerte. Iz Hočevja 
mimo Kotov je pot do Šentrumarja naj-
krajša in nezahtevna. Pohodniki, ki jih je 
bilo približno toliko kot pretekla leta, so 

se pri gobarskem domu okrepčali, se od-
počili, pokramljali v prijetni družbi in se 
zadovoljni vrnili v dolino proti domu.  

Ko bo leto naokoli in če vas bo zami-
kalo, da naredite nekaj zase in za dobro 
počutje, se nam pridružite na enem iz-

med zbirnih mest. Tisti, ki vam je pot do 
Šentrumarja že dobro poznana, pridite 
po svoji poti, ne bo vam žal. 

Se vidimo zopet naslednje leto, prvo 
soboto v letu 2019, pri gobarskem domu 
na Šentrumarju. ■

Novoletni pohod do gobarskega doma na Šentrumarju
V prejšnji številki glasila Naš kraj smo vas vabili na novoletni pohod do gobarskega doma na Šentrumarju, ki ga gobarji 
tradicionalno organiziramo vsako leto prvo soboto v novem letu. 

"Če bi moral izbrati prizore, zvoke in vonjave, ki bi jih – od vseh radosti na svetu – najraje doživel na svoj 
zadnji dan na zemlji, bi izbral tele: vedro žvrgolenje ščinkavca ob zori, vonj bora v opoldanski vročini, 
samoten klic gosi, pogled na kačjega pastirja, ki se lesketa na soncu, glas drozga globoko v temačnem 

večernem gozdu in belo katedralo iz oblakov, ki mirno pluje po modrem nebu." 
Edwin Way Teale
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Jana Roštan, predstavnica za stike z javnostmi 
OVŠ SDS Grosuplje

Z nami so bili poslanec v državnem zboru 
mag. Andrej Šircelj, župan občine Ivanč-
na Gorica Dušan Strnad, župan občine 
Grosuplje dr. Peter Verlič, predsednik 
Občinskega odbora SDS Ivančna Gorica 
Tomaž Smole, predsednik Občinskega 
odbora SDS Grosuplje mag. Dušan Ho-
čevar in predsednik Občinskega odbora 
SDS Dobrepolje Roman Bukovec. Pose-
bej veseli pa smo bili, da se je našemu 
srečanju pridružil tudi predsednik SDS 
in poslanec državnega zbora Janez Jan-
ša.  

V uvodu so nas pozdravili in nas z ne-
kaj spodbudnimi besedami nagovorili 
predsedniki vseh treh občinskih odborov 
SDS Tomaž Smole, mag. Dušan Hočevar 
in Roman Bukovec, osrednji govornik na 
srečanju pa je bil predsednik SDS Janez 
Janša.

Predsednik SDS Janez Janša se je v 
svojem govoru osredotočil predvsem 
na državnozborske volitve, ki nas čaka-
jo meseca junija, in na lokalne volitve, 
ki jim bodo sledile v mesecu novembru 
letos.

Pri tem je poudaril, da je pomemben 
prav vsak glas. Ni pomembno, ali je ti-
sti, ki voli, univerzitetni profesor ali je to 
nekdo, ki ima podjetje s 1000 zaposleni-
mi, ali nekdo, ki pometa ceste. Vsak ima 

en glas in vsak glas enako šteje. 
V Sloveniji pa imamo skoraj polovico 

ljudi, ki ne voli. Na zadnjih državnozbor-
skih volitvah skoraj polovica ljudi ni šla 
na volitve, na zadnjih predsedniških 
volitvah pa celo nekaj več kot polovica. 
»Obuditi moramo torej upanje pri tistih, 
ki so upanje izgubili,« je dejal.

V Sloveniji se žal običajno dogaja, da 
se v tistem ključnem času pred volitvami 
zažene velik hrup o marsičem, o čemer 
koli, samo zato, da ne bi prišlo do real-
nega primerjanja programov, kadrovske 
ponudbe, vizije, ki jo imajo posamične 
stranke ali pa kandidati o tem, kako naj 
bi bilo življenje videti v prihodnje.

»Mi program imamo, imamo ekipe, 
imamo ljudi, ki so nekoč že vodili ministr-
stva, so že bili državni sekretarji, imamo 

ljudi, ki so vodili različne sestave Sveta 
Evropske unije, in imamo tudi že mlado 
generacijo, ki je od leta 2008 zrastla, šla 
čez naše akademije, prišla k nam, se pra-
vi, imamo tudi močne okrepitve osveži-
tve,« je povedal Janez Janša.

Ali bi Slovenska demokratska stranka 
znala uspešno in v dobro vseh upravljati 
našo državo, verjetno ni vprašanje, saj 
smo to že dokazali. In mi to vemo. Po-
membno pa je, da bi se tega zavedalo 
čim več ljudi, da bi se tega zavedali tudi 
drugi Slovenci.

Janez Janša je v nadaljevanju še pove-
dal, da imamo medtem, ko vsi govorimo 
o krizi, ko vidimo, kaj se dogaja v zdra-
vstvu, in ko nam s tem, ko se je v admi-
nistraciji na novo zaposlilo 8000 ljudi, 
vrtajo luknjo v proračun že vnaprej, v 
Sloveniji dva sektorja, ki v glavnem do-
bro funkcionirata. 

Eden je lokalna samouprava. Večina 
slovenskih občin, kljub temu da se jim 
znižuje sredstva itn., dobro dela. Večina 
razvoja, ki ga je Slovenija doživela po letu 
2008, je bila namreč na račun razvoja v 
občinah, na račun programov v lokalni 
sferi, na račun sposobnosti ljudi v slo-
venskih občinah, v upravah županov, da 
črpajo evropska sredstva in kljub teža-
vam in s svojim skromnim proračunom 
ustvarjajo neke naložbe, ki ljudem omo-
gočajo boljše življenje. 

Drugi sektor je malo in srednje pod-

Srečanje občinskih odborov SDS Ivančna Gorica, Grosuplje 
in Dobrepolje s predsednikom SDS Janezom Janšo
V petek, 12. januarja 2018, smo se v gostišču Pri Japu v Prapročah pri Temenici zbrali članice in člani občinskih 
odborov Slovenske demokratske stranke Ivančna Gorica, Grosuplje in Dobrepolje. 
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jetništvo v Sloveniji. 20 % ljudi v sloven-
skem gospodarstvu je zaposlenih v ma-
lih in srednjih podjetjih. Ta so najbolje 
preživela krizo, to so podjetja, ki danes v 
glavnem izvažajo, ki ustvarjajo to gospo-
darsko rast, s katero se danes vlada hvali. 
In to so podjetja, ki bi lahko ustvarjala še 
bistveno več, če bi imela bolj normalne 
pogoje. 

»Zdaj so razmere takšne, da je te po-
goje možno zagotoviti. Gre zgolj za to, da 

pametno upravljamo našo državo, vsaj 
tako kot se upravlja večino slovenskih ob-
čin. In Slovenija v nekem srednjeročnem 
obdobju dejansko lahko postane zelo 
razvita evropska država. Vse potenciale 
imamo in vemo, kako to narediti,« je še 
dejal Janez Janša.

Srečanje pa nam ni dalo le veliko 
novega delovnega navdiha, bilo je tudi 
kulturno obarvano. Zapel nam je Moški 
pevski zbor Prijatelji.

Slovenska demokratska stranka je v 
decembru začela predstavitev vladne-
ga programa za prihodnje mandatno 
obdobje. V sklopu kampanje #SDSzate 
je sprva predstavila področje zdravstva, 
tema, ki ji je sledila, pa prihaja iz resorja 
notranjih zadev: Zavarovali bomo Slo-
venijo! Lepo povabljeni k spremljanju 
naše spletne strani: https://www.sds.si/ 
in naše Facebook strani: SDS – Slovenska 
demokratska stranka. ■

Marija Tegel

Kot sem napisala že v zadnjem prispevku, v januarju naši po-
verjeniki pobirajo članarino. Razdelili so tudi »zgibanko«, v 
kateri so navedeni vsi dogodki, ki se bodo zvrstili v letu 2018. 
Ta program ni dokončen, če bo kdo od članov predlagal kaj 
dobrega in zanimivega, se bomo o tem pogovorili in zadevo 
uvrstili v naš program. Razmislite in se nam pridružite, dokler 
nam še duša in telo dasta. Med dneve, polne skrbi in težav, se 
nam vrine dan, ki je prijetnejši, vesel in topel, in tako gremo 
lažje naprej. 

Sobe za letovanje v Izoli se kar hitro polnijo. Skupina bo 
majhna, približno 25 članov se je odločilo za ta tedenski od-
klop. Fino bi bilo, da bi bili čim številčnejši, ker bi bilo lažje 
pokriti stroške prevoza. Pozivam tiste, ki odhajate na letovanje 
posamično, da se nam pridružite. V skupini je vedno lepše in 
bolj družabno. Razmislite! 

Pustovanja tudi letos ne bomo organizirali, ker je za ta do-
godek že nekaj let premalo prijavljenih.  

V zadnjih dneh veselega decembra, točneje 23. decembra, 
je praznovala svoj visoki jubilej 90 let ga. Marija ZUPANČIČ s 
Ceste. Obiskala sem jo skupaj z predsednikom Rdečega križa g. 
Koritnikom in predstavnicama Karitas go. Jožico Grandovec in 
go. Darjo Klinc. Pričakala nas je vsa nasmejana v krogu hčerke 
in sina in seveda s šopkom rož in prečudovitim aranžmajem v 
obliki srca. V pogovoru smo obdelali njena mlada leta, delo na 
kmetiji in ne nazadnje tudi njene vrstnice iz vasi. Njen spomin 
je še vedno dober, le hoja ji ponagaja. Ob pomoči domačih in 
»hodalici« lepo preživlja dneve, ki so ji še namenjeni.

Gospa Marija, še enkrat iskrene čestitke in vse dobro tudi v 
prihodnje. ■

Ne bodi sam, pridruži se nam
IZ DRUŠTVA UPOKOJENCEV DOBREPOLJE

Mesec januar je skoraj že za nami, mi starejši pa znova in znova ugotavljamo, kako hitro nam teče odmerjeni čas. 
Ob decembrskih obiskih naših starejših članov smo srečevali osamljene, bolne in veliko med njimi je tistih, ki so 
priklenjeni na bolniško posteljo. Ko se vrneš s takega obiska, se vprašaš, kaj tebe čaka v letih, ki so pred tabo. No, pa s 
črnimi mislimi kar na stran in poglejmo, kaj se dogaja v januarju.

V letu 2017 so se od nas poslovili:

Marija Novak, Videm
Anton Vodičar, Bruhanja vas
Angel Grm, Podpeč
Milan Krašna, Podpeč
Janez Novak, Mala vas
Jože Šporar, Kompolje
Pavla Hočevar, Struge
Alojz Žnidaršič, Videm
Vera Vidmar, Zagorica
Marija Volf, Ponikve
Irena Babič, Kompolje
Marija Koprivšek, Videm
Anton Grm, Mala vas
Slavka Šporar, Podpeč

Imejmo jih v lepem spominu!
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Bojan Novak

Na vsake štiri leta je na sporedu najve-
čji športni dogodek – olimpijske igre. 
Zimske igre potekajo od leta 1924, ko 
so v francoskem Chamonixu organi-

zirali igre po vzoru poletnih olimpij-
skih iger. Ker so to zimsko tekmovanje 
ocenili kot uspešno, so se v Mednaro-
dnem olimpijskem komiteju odločili, 
da jih priznajo kot prve zimske olim-
pijske igre, in s prirejanjem iger na-

SPORED ŠPORTOV, KJER NAJ BI VIDNE 
VLOGE IGRALI SLOVENSKI ŠPORTNIKI: 

ALPSKO SMUČANJE:
Smuk (moški) – nedelja, 11. 2.
Superveleslalom (moški) – četrtek, 15. 2.
Veleslalom (moški) – nedelja, 18. 2. 
Slalom (moški) – četrtek, 22. 2.
Alpska kombinacija (moški) – torek, 13. 2.
Smuk (ženske) – sreda, 21. 2.
Superveleslalom (ženske) – sobota, 17. 2.
Veleslalom (ženske) – ponedeljek, 12. 2.
Slalom (ženske) – sreda, 14. 2.
Alpska kombinacija (ženske) – petek, 23. 2.
Ekipna tekma – sobota, 24. 2.

BIATLON:
Sprint (moški) – nedelja, 11. 2.
Zasledovalna tekma (moški) – ponedeljek, 12. 2.
Individualna tekma (moški) – četrtek, 15. 2.
Skupinski start (moški) – nedelja, 18. 2. 

SMUČARSKI TEKI:
Sprint (ženske) – torek, 13. 2.

HOKEJ NA LEDU:
Slovenija : ZDA – sreda, 14. 2.
Slovenija : Rusija – petek, 16. 2.
Slovenija : Slovaška – sobota, 17. 2.

SMUČARSKI SKOKI:
Mala skakalnica (moški) – sobota, 10. 2.
Mala skakalnica (ženske) – ponedeljek, 12. 2.
Velika skakalnica (moški) – sobota, 17. 2.
Ekipna tekma (moški) – ponedeljek, 19. 2.
DESKANJE NA SNEGU:
Paralelni veleslalom (moški) – sobota, 24. 2.

SMUČARSKI KROS:
Tekma v smučarskem krosu (moški) –  
sreda, 21. 2.

SLOVENSKI DOBITNIKI MEDALJ NA ZIMSKIH OLIMPIJSKIH IGRAH: 

ZLATA MEDALJA:
ŠPORTNIK LETO (MESTO) ŠPORTNA PANOGA
Tina Maze  2014 (Soči) Alpsko smučanje – smuk
Tina Maze  2014 (Soči) Alpsko smučanje – veleslalom

SREBRNA MEDALJA:
ŠPORTNIK LETO (MESTO) ŠPORTNA PANOGA
Jure Franko 1984 (Sarajevo) Alpsko smučanje – veleslalom
Skakalna reprezentanca 
(Debelak, Tepeš, Ulaga, 
Zupan)

1988 (Calgary) Smučarski skoki – ekipna tekma

Mateja Svet 1988 (Calgary) Alpsko smučanje – veleslalom
Tina Maze 2010 (Vancouver) Alpsko smučanje – veleslalom
Tina Maze 2010 (Vancouver) Alpsko smučanje – superveleslalom 
Peter Prevc 2014 (Soči) Smučarski skoki – mala skakalnica
Žan Košir 2014 (Soči) Deskanje na snegu – paralelni slalom

BRONASTA MEDALJA:
ŠPORTNIK LETO (MESTO) ŠPORTNA PANOGA
Matjaž Debelak 1988 (Calgary) Smučarski skoki – velika skakalnica
Alenka Dovžan 1994 (Lillehammer) Alpsko smučanje – kombinacija
Jure Košir 1994 (Lillehammer) Alpsko smučanje – slalom
Katja Koren 1994 (Lillehammer) Alpsko smučanje – slalom
Skakalna reprezentanca  
(Fras, Kranjec, Peterka, 
Žonta)

2002 (Salt Lake City) Smučarski skoki – ekipna tekma

Petra Majdič 2010 (Vancouver) Tek na smučeh – sprint
Vesna Fabjan 2014 (Soči) Tek na smučeh – sprint
Teja Gregorin 2014 (Soči) Biatlon – zasledovalna tekma
Peter Prevc 2014 (Soči) Smučarski skoki – velika skakalnica
Žan Košir 2014 (Soči) Deskanje na snegu – paralelni 

veleslalom

Zimske olimpijske igre 2018 – povezana strast
Južnokorejsko mestece Pjongčang bo od 9. do 25. februarja gostilo 23. zimske olimpijske igre. Na igrah bodo 
predvidoma sodelovali športniki iz 95 držav. Precej možnosti za osvojitev medalje ima tudi Slovenija. Geslo letošnjih 
iger je: Povezana strast (Passion. Connected.).
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Futsal je zadnja leta zelo pridobil ugled. 
V naši občini je to predvsem po zaslugi 
številnih uspehov Futsal kluba Dobrepo-
lje, za prepoznavnost tega izredno dina-
mičnega športa pa skrbi tudi slovenska 
reprezentanca, ki je poskrbela že za mar-
sikateri odmeven uspeh. 

Slovenska reprezentanca ima kot go-
stiteljica prvenstva veliko željo, da se z 
dobrimi igrami izkaže pred domačimi 
gledalci. Jo pa čaka zelo zahtevno delo, 
saj je bila izžrebana v najtežjo skupino. 
V skupini A poleg Slovenije igrata še re-
prezentanci Italije in Srbije. Obe spadata 
med najboljše evropske reprezentance 
in za osvojitev vsaj drugega mesta bo po-
trebnih veliko znanja, sreče in podpore 
navijačev.

Prvo tekmo (proti Srbiji) bo Slovenija 
odigrala v torek, 30. 1., ob 18.00, tekmo 
proti Italiji pa ob isti uri v soboto, 3. fe-
bruarja. V skupini v četrtfinale napredu-
jeta najboljši dve reprezentanci.

V skupini B sodelujejo Rusija, Kazah-
stan in Poljska, v skupini C Portugalska, 
Ukrajina in Romunija, v skupini D pa 
Španija, Azerbajdžan in Francija. Skupno 
bo na prvenstvu odigranih 20 tekem.

Naslov evropskih prvakov brani repre-
zentanca Španije, ki je bila pred dvema 
letoma v Srbiji v finalu boljša od Rusije (7 
: 2). V tekmi za tretje mesto je Kazahstan 
premagal domačine Srbe. Leta 2014 je 
slavila Italija, kar na štirih prvenstvih prej 

(2012, 2010, 2017 in 2005) pa Španija.
Slovenija je doslej na evropskih pr-

venstvih sodelovala petkrat. Leta 2003 
je na evropskem prvenstvu sodelovala 
prvič in v predtekmovanju izgubila vse 
tri tekme. Leta 2010 se na Madžarskem 
igralcem ni godilo nič bolje, saj so v tež-
ki skupini izgubili obe tekmi (proti Rusiji 
in Srbiji) in izpadli iz nadaljnjega tekmo-
vanja. Tudi leta 2012 so na prvenstvu na 
Hrvaškem sicer po hudem boju izgubili 
obe tekmi v skupini (Španija, Ukrajina). 
Proti kasnejšim prvakom so prvi polčas 
odigrali izenačeno (1 : 1). Na naslednjem 
prvenstvu v Belgiji pa je prišla tudi prva 
zmaga. Najprej je Slovenija premaga-
la favorizirano Italijo (3 : 2), v infarktni 
končnici pa s 6 : 7 izgubila proti Azer-
bajdžanu. Deset minut pred koncem je 
naša ekipa vodila kar s 5 : 2, a žal se je 
morala po porazu v četrtfinalu pomeriti 

s kasnejšo zmagovalko Španijo. Realnih 
možnosti za presenečenje ni bilo, Španci 
so zmagali s 4  : 0. Na prvenstvu v Srbiji 
(2016) je ekipa spet zabeležila dva pora-
za (proti Srbiji in Portugalski). 

Pred začetkom prvenstva je selektor 
Slovenije, Andrej Dobovičnik, posebej 
za bralce Našega kraja povedal:

»Skupaj z vodstvom Nogometne zveze 
Slovenije smo si zastavili za cilj uvrstitev 
v četrtfinale. Cilj je postavljen optimistič-
no in ambiciozno, saj igramo na doma-
čem terenu. Sanjamo sicer tudi kaj več, 
a cilj je vendarle četrtfinale. Pomembno 
bo, da bodo moji igralci ravno na prven-
stvu v najboljši formi. 

Bralce Našega kraja vabim, da pridete 
v Stožice in podpirate našo reprezentan-
co, obenem pa uživate v razburljivih tek-
mah najboljših evropskih reprezentanc. 

Vabljeni, da reprezentante podprete 
v živo, saj imamo zelo redko priložnost 
spremljati najboljše evropske reprezen-
tante v svojih dvoranah.« ■

daljujejo. Vse do leta 1992 so zimske in 
poletne olimpijske igre potekale v istem 
letu. Takrat so se odločili, da naslednje 
igre organizirajo že čez 2 leti (1994) in 
tako razdelijo poletne in zimske igre. 

V zgodovini naše države so potekale 
že igre v Albertvillu (Francija), Lilleham-
merju (Norveška), Naganu (Japonska), 
Salt Lake Cityju (ZDA), Torinu (Italija), 
Vancouvru (Kanada) in Sočiju (Rusija). 
Tako bodo letošnje igre za slovenske 
športnike osme po vrsti, pred tem pa so 

seveda naši športniki zastopali barve bi-
vše države.

Doslej so naši športniki na zimskih 
olimpijskih igrah osvojili kar 19 medalj, 
od tega kar 15 za Slovenijo (od leta 1994 
naprej). Največ medalj na enih igrah je 
bilo ravno na zadnjih igrah v Sočiju (kar 
8 – 2 zlati, 2 srebrni in 4 bronaste). Mo-
goče je malo manj znano, da je Franc 
Komar leta 1984 osvojil bronasto meda-
ljo na paraolimpijskih igrah (v alpskem 
smučanju). 

Tudi na letošnjih igrah bomo zagoto-
vo stiskali pesti na naše športnike, se z 
njimi veselili in žalovali. Olimpijske igre 
vedno postrežejo z zanimivimi in ču-
stvenimi zgodbami. Dobili bomo nove 
junake in nove osmoljence. A dejstvo 
ostaja – veliko štejeta tudi sama udelež-
ba in iskanje popolnega nastopa. Zato 
bo zmagovalcev po igrah veliko več kot 
lastnikov medalj. ■

V Slovenijo prihaja poslastica za ljubitelje futsala
Sloveniji je bila zaupana organizacija evropskega prvenstva v futsalu za moške. Tekmovanje bo od 30. januarja do 10. 
februarja gostila Ljubljana, tekme pa bodo odigrane v dvorani Stožice. Sodeluje 12 evropskih reprezentanc, ki so si 
skozi kvalifikacije priborile nastop.
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Pilates – ozavestite gibanje, začnite se gibati 
kakovostno
Pilates je nežna, a učinkovita vadba, s katero lahko utrdite in oblikujete svoje telo, ga razgibate in 
sprostite. Je vadba, med katero odkrivate kakovost gibanja. Telo postane s pravilnim gibanjem 
močnejše, bolj vzdržljivo in zdravo. Ste kdaj pomislili, kaj počnejo vaše mišice, medtem ko stojite, sedite, hodite ali 
tečete? 

Dr. Janja Babič, pilates inštruktorica

Začetnik pilates tehnike Joseph Hubert 
Pilates je dejal naslednje: »Stari smo toli-
ko, kot je gibljiva naša hrbtenica.« Je vaša 
hrbtenica gibljiva?

Da bi to ugotovili, naredite predklon. 
Vajo začnite stoje, z nogami v širini kol-
kov, noge so v kolenskem sklepu izte-
gnjene, trup podaljšan preko vrha glave. 
Brado potisnite navzdol in nazaj, glavo 
upognite v vratu, ramena padejo naprej, 
upognite zgornji del trupa, da začutite 
težo rok. Nato pa se začnite spuščati z ro-
kami proti tlom, kolikor pač gre oz. vam 
dopušča vaša trenutna gibljivost. Kako 
daleč ste prišli z rokami? Vam je uspelo 
zadržati iztegnjene noge ali ste jih rahlo 
ali celo močno pokrčili? Ste prišli samo 
do kolen, mogoče gležnjev ali se vam je 
uspelo dotakniti s prsti tal oz. celo polo-
žiti dlani na podlago? Sedaj pa položaj 
rahlo zadržite in se ponovno dvignite po-
stopoma v začetni položaj. Kako je šlo? 
Iskreno lahko trdim, da v sedanjem času 
velika večina ljudi pride komaj do kolen. 
Le redno telesno aktivno posamezniki, ki 
obiskujejo pilates, vadbo zdrave hrbteni-
ce ali jogo, zmorejo narediti to vajo, ne da 
bi občutili težo zakrčenosti mišic. 

Primite se z rokami za hrbtom. Vam je 
uspelo? Je vaš ramenski obroč še gibljiv? 
Tudi tu se izkaže, da so mišice zgornjega 
dela trupa povsem toge. Še tretji test: 1 
minuto tecite aktivno na mestu, nato pa 
izvajajte jack poskoke – široko in skupaj 
(med vajo roke odročite, ko skočite nara-
zen, in jih vzročite nad glavo, ko skočite 
skupaj). Izmenjujte tek in poskoke vsaj 5 
minut. Vam je uspelo ali ste tekli na stra-
nišče? Tu bo rezultat dober pri moških, 
medtem ko bo večina žensk tekla na 
stranišče. Razlog je v globokih mišicah 
trupa, v jedru moči našega telesa, ki ne 
opravljajo svoje funkcije. Vsaka ženska 
naj bi krepila te mišice vsak dan. To po-
stane še toliko pomembnejše, ko ženska 

rodi, saj od tistega trenutka dalje ne sme 
miniti dan, da ne bi pomislila na mišice 
medeničnega dna.  

Pri gibanju je namreč pomembno 
usklajeno delovanje mišic, saj mišica ni-
koli ne deluje sama, ampak v sodelovanju 
z nasproti ležečo mišico. Pilates poskuša 
v telesu vzpostaviti naravno mišično rav-
novesje. Skrajšane mišice se med vadbo 
raztegnejo, nasproti ležeče oslabljene 
mišice pa krepijo. Vsakodnevno upora-
bljamo za gibanje mobilizatorje, to so 
površinske mišice, ki skrbijo za gibanje 
okončin (rok, nog), a žal zanemarjamo 
globoke mišične skupine, stabilizatorje 
trupa, ki so bližje središču telesa in skr-
bijo za tonus mišic trupa ter lepo, pravil-
no telesno držo. Aktivnost stabilizatorjev 
trupa med gibanjem jamči, da ima telo 
med gibanjem boljšo držo in da poteka 
gib v sklepu varno in učinkovito. Telesna 
neaktivnost vodi do pojava oslabljenih 
globokih mišic (stabilizatorjev) in po-
sledično do mišičnega neravnovesja. Ko 
nastopi to stanje, pa tudi mobilizatorji ne 
morejo več delovati optimalno, saj ne-
nehno želijo prevzemati skrb za uravno-
vešenost telesa, kar pa ni njihova glavna 
funkcija. Mišice tako postanejo preutru-
jene, trup postane šibak, mišice izgubijo 
vitalnost in sklepom grozi obraba zaradi 
nepravilne obremenitve. Pojavijo se gla-
voboli zaradi prenapetih mišic, bolečine 
v zgornjem in spodnjem delu hrbta itn. 
To pa je s sodobnim načinom življenja, 
čezmernim sedenjem za računalniki in 
doma, privedlo do tega, da ima skorajda 

že 80 % vse populacije težave z akutni-
mi bolečinami v spodnjem delu hrbta. S 
preventivo in rednim gibanjem čez celo 
leto lahko vsak povsem izniči akutne 
bolečine in prepreči nastanek kroničnih 
bolečin v hrbtu ter zniža možnost poja-
va bolezni, katerih izvor je pomanjkanje 
gibanja (srčnožilne bolezni, bolezni pre-
najedanja in debelost, inkontinenca …).

Osnovni namen pilates vadbe je, da 
se telo utrdi, da se utrdijo stabilizator-
ji – globoke mišice trupa. Celotno telo 
postane vzdržljivejše, močnejše in laž-
je prenaša obremenitve v vsakdanjem 
življenju. Pilates omogoča, da usvojite 
zaznavo o lastnem telesu, jo poglobite, 
okrepite in posledično izboljšate koor-
dinacijske sposobnosti in telesno držo. 
S pilatesom namreč okrepimo sposob-
nost, da moč za gibe črpamo iz središča 
svojega telesa, iz jedra telesa. Športniki 
(rekreativni kot tudi profesionalni) s pi-
latesom dopolnjujejo trening. Kaj pa vi? 
Opravljate za telo naporen poklic? Veliko 
presedite ob pisalni mizi ali pa stojite za 
delovnim pultom? Pilates je izredno do-
bra zdravstvena preventiva. 

Pozitivni učinki pilates vadbe so:
• Izboljšuje telesno držo.
• Izboljšuje in preprečuje nastanek in-

kontinence, saj krepimo mišice mede-
ničnega dna.

• Odpravlja diastazo rektusov po poro-
du.

• Povečuje gibljivost telesa, ravnotežje 
in koordinacijo.

• Ohranja zdravo hrbtenico, preprečuje 
ali izniči akutne bolečine v hrbtu.

• Krepi mišice in oblikuje telo, izboljša 
prekrvavljenost telesa.

• Poveča nadzor nad gibanjem telesa, 
gibanje postane pravilnejše.

• Dviguje samozavest in povečuje men-
talno koncentracijo.

• Deluje sproščujoče in antistresno.
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Leta 2013 je Slovenec Lojze Primožič 
progo od Aten do Šparte pretekel v času 
26 ur in 53 minut. Ko je Mirko leta 2016 
na svojem prvem Špartatlonu tekel 28 ur 
in 50 minut, si je postavil za cilj, da čez 
leto dni izboljša znamko ultramaraton-
skega idola Lojzeta Primožiča. Takrat je o 
svojem dolgem teku povedal naslednje: 

»Glava, ki je pri takem preizkusu zelo 
pomembna, je dobro služila, želodec in 
noge pa so štrajkali. Koleno me je začelo 
boleti že po 140 kilometrih, tako da sem 
imel kar nekaj težav. Sicer pa je bilo najtež-
je teči ponoči, svoj davek pa je terjala tudi 
temperaturna razlika. V Korintu je bilo 
tako 33 stopinj Celzija, na gori Partheni-
on pa le deset. Prav posebno vzdušje je ob 
prihodu v Šparto. Že štiri kilometre pred 
ciljem sem od gospe ob progi prejel oljčno 
vejico, otroci pa so me s kolesi spremljali 
do cilja. Mesto diha s tekmo. V cilju nisem 
čutil ne bolečin ne utrujenosti, adrenalin 
naredi svoje« (vir: www.siol.net).

Seveda Špartatlon ni edina ekstremna 
tekaška prireditev, ki se je Mirko udele-
žuje. 220 kilometrov je dolga preizku-
šnja okrog madžarskega jezera Balaton 
(Ultrabalaton) in lansko pomlad je z njo 
Mirko opravil v 21 urah, 26 minutah in 54 
sekundah. To je zadostovalo za odlično 
4. mesto, kar je bila najboljša uvrstitev 
slovenskih ultramaratoncev. Zanimivo je 

tudi to, da je tekel več kot dve uri hitreje 
kot leta 2015. 

Ultrabalaton je zelo zanimiva in na 
videz enolična ultramaratonska preiz-
kušnja. Je nekakšna generalka pred naj-
večjim ultratekaškim praznikom Šparta-
tlonom. A ne gre za kak mačji kašelj, 220 
km je le dolžina, ki jo zmorejo preteči le 
redki. Mirko ga je pretekel šele v tretjem 
poizkusu leta 2015. Prvič, leta 2012, je 
imel še premalo ultramaratonskih preiz-
kušenj in je odstopil na 150. kilometru, 
leto pozneje pa ga je po 163 kilometrih 
izdala mišična raztrganina. A kdor vztra-
ja, po definiciji napreduje in zmaguje. 
Mirko o tem pravi: »Nikoli nazaj, samo 
naprej, razen po nov elan.«

Le dober mesec kasneje, julija 2017, je 
v Avstriji (Irdning) potekala ena najbolj 
priznanih ultramaratonskih prireditev 
v Evropi – 24-urni tek. Odlično sezono 
2017 je potrdil z zmago v moški katego-
riji, pretekel pa je kar 221,6 kilometra. 
Drugouvrščeni je za njim zaostal za več 
kot 11 kilometrov.

Mirko Miklič – skoraj neverjetna zgodba o 
ultramaratoncu
Zgodba za inspiracijo. Ne samo tistim, ki imate svojo novoletno zaobljubo usmerjeno v redno športno aktivnost. Tudi 
vsem tistim, ki v poplavi slabih novic pogrešamo pozitivne zgodbe. Zgodbe ljudi, ki so sledili svojim ciljem in jih s trdim 
delom uresničujejo. Mirko Miklič, ki je iz Strug, že dlje pa živi v Ljubljani (sam se poheca, da je Ljubljančan z dolenjskim 
naglasom), se je s tekom spoznal šele pri 35 letih. Najprej seveda kot rekreativni ljubitelj teka, zdaj, dobrih petnajst let 
kasneje, pa kot najhitrejši Slovenec na najzahtevnejši in najprestižnejši ultramaratonski preizkušnji iz Aten v Šparto, t. 
i. Špartatlonu, in to leta 2016 in 2017. 

Pri pilatesu se vsaka vaja vedno začne 
z aktivacijo pasu moči (jedra) – globokih 
trebušnih mišic in hrbtnih mišic ter mi-
šic medeničnega dna – s pomočjo pra-
vilnega dihanja, šele nato sledi izvedba 
vaje – gib. Med vajo oziroma gibanjem 
ves čas ohranjamo napetost jedra. Tako 
je trup stabiliziran in gibanje se izvede 
pravilnejše in varno. Tako se trup in po-
sledično celo telo spremenita iz neak-
tivne vreče brez napetosti in življenja v 
aktivno obliko, ki je močna in zmožna 
nositi lastno težo. Pri pilatesu vzdržlji-
vost ne pomeni vzdržljivosti srca in krv-
nega obtoka, temveč vzdržljivost mišic, 
ki dajejo telesu trdnost. Cilj pilatesa je 
okrepiti mišice do te mere, da so lahko 

ves dan napete ter da zdrave in močne 
nosijo svoje telo. Pomembno je vedeti, 
da so mišice v zdravem mišičnem siste-
mu same po sebi napete (naravni tonus) 
in jih k temu ni treba zavestno spodbuja-
ti. Če smo to naravno napetost izgubili, je 
prav, da nekaj naredimo, da jo znova pri-
dobimo. Redna vadba pilatesa vam pri 
tem lahko pomaga. Če ste bili do sedaj 
neaktivni in si želite usmerjen prehod v 
aktivnega rekreativca, je odličen začetek 
kombinacija hoje in pilatesa. Če pa ste 
že aktiven rekreativec in se ukvarjate s 
tekom, nordijsko hojo, kolesarjenjem …, 
pa priporočam pilates kot dopolnilno 
vadbo za razbremenitev sklepov, hrbte-
nice in kot vadbo za gibljivost telesa. Na 

pilates vadbi začnemo na svoje telo gle-
dati z drugega zornega kota. Pomembno 
se je zavedati, da vadba pilatesa pri teža-
vah ne nadomesti obiska pri zdravniku 
ali terapevtu, lahko pa je čudovita spre-
mljevalna terapija in lahko celo prepreči 
nastanek bolečin in poškodb. Je vadba, s 
katero lahko dolgoročno samo pridobite. 
Telovadite zato, da boste zdravi, močni 
in srečnejši.

Vzemite si čas in spoznajte pilates! 
Telo vam bo hvaležno. Začutite njegov 
pozitivni učinek na telo. Nedvomno vas 
bo vadba navdušila!

SE GIBAM, SMEJIM IN ZDRAVO ŽI-
VIM. ■
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24-urni tek v krogu v Irdningu je nekaj 
posebnega. Mirko pravi, da znajo Avstrij-
ci narediti pravo vzdušje, zato je bilo raz-
igrano kot na vaški veselici. Bilo je vsega 
po malo, še največ dežja, čeprav je tudi 
sonce večkrat vmes posušilo garderobo. 
Kakšno je vzdušje udeležencev, lahko 
opišejo najbolje sami: »… polno adrena-
lina, užitek v bolečinah in istočasno ne-
popisni občutki vodilnega in borba do 
konca …« je izjavil Mirko po zmagi.

Še tretji tek, ki je bil daljši od 200 kilo-
metrov, pa je bil v napovedniku omenje-
ni Špartatlon 2017. Konec lanskega sep-
tembra je napočil čas, da nekdo premaga 
dosežek Lojzeta Primožiča na tej najtežji 
ultramaratonski preizkušnji. Odlična do-
sežka na Ultrabalatonu in 24-urnem teku 
v Irdningu sta napovedovala nov rekord 
in novo kljukico na seznamu ciljev. Kljub 
padcu in zaspanosti med tekom se je na 
koncu izšlo – padel je slovenski rekord 
(odkar imamo državo Slovenijo). Nova 
znamka je zdaj 26 ur, 18 minut in 18 se-
kund. Mirkov rekordni čas je zadostoval 
za 1. mesto v kategoriji moških nad 50 
let in za 14. mesto v absolutni kategoriji. 
Da ne bo pomote, govorimo o rekordu na 
Špartatlonu za Slovenijo, za Jugoslavijo 
je Dušan Mravlje tekel trikrat boljše in 
tudi trikrat slabše. Dušan Mravlje je le-
genda slovenskega in svetovnega ultra-
maratona. Do leta 2010 ni bilo slovenske 
junakinje in ne junaka razen njega, ki bi 
premagal Špartatlon. Leta 2010 pa so se 
našli kar trije: Lojze Primožič, Zdravko 
Čufar in Miro Režonja. Naslednje leto 
je tek pretekla kot prva Slovenka zdaj že 

pokojna Ruth Podgornik Reš. Kot šesti in 
sedmi sta ga pretekla Miha Podgornik in 
Klemen Boštar. Leta 2015 pa je Nataša 
Robnik postavila ženski slovenski rekord. 
Kot deveti Slovenec v zgodovini Šparta-
tlona pa ga je pretekel Mirko Miklič. Lani 
sta Špartatlon pretekla še Stanko Maček 
in Špela Šaus. Zanimivo je, da je Špar-
tatlon do sedaj preteklo 11 Slovencev in 
Slovenk. Od tega je bilo 7 Gorenjcev, trije 
Štajerci, Mirko je tako prvi in edini Dole-
njec (oziroma prvi Ljubljančan), ki mu je 
to uspelo. 

 Težko si predstavljamo, koliko odloč-
nosti in volje je potrebnih za premagova-
nje tako dolgih in ekstremnih preizkušenj. 
Mogoče si bomo lažje predstavljali Mir-
kove dosežke na maratonskih razdaljah 
(42 km). Maratoni so bili njegova prva 
strast, po tem, ko je pri 35 letih zdravniški 
pregled nakazal nekaj skrb vzbujajočih 
vrednosti. Po krajših rekreativnih raz-
daljah (10 km, polmaraton) se je Mirko 
posvetil maratonom. Poleg tistega, ki ga 
najbolj poznamo, ljubljanskega, se je za-
čel udeleževati tudi maratonov v tujini. 
In spet ni šlo brez zastavljanja ciljev. 

Svetovno serijo največjih maratonov 
sestavlja šest prestižnih preizkušenj (Chi-
cago, Berlin, London, New York, Boston 
in Tokio). Marsikdo od nas bi si zastavil 
kak skromen cilj, recimo udeležbo na 
katerem od teh maratonov. A to ni bilo 
dovolj za Mirka. Za cilj si je postavil, da 
vseh šest največjih maratonov preteče v 
času pod tremi urami. 

V svoji občini premoremo kar nekaj 
maratoncev, ki imajo za seboj enega ali 
več maratonov. Vsi bi znali povedati, da 
je teči pod tremi urami za rekreativca res 
nekaj težko dosegljivega. Mirko Miklič je 
svoj cilj doslej v veliki meri že izpolnil, 
saj mu manjka le še maraton v Tokiu. 
Najprej se je pod tri ure spustil v Chica-
gu in Berlinu, leta 2016 pa še v Londonu 
in New Yorku. Lani mu je uspelo tudi na 
najstarejšem maratonu v Bostonu, ko je 
s časom 2:52,55 postavil tudi osebni re-
kord na maratonski razdalji. Tako je ostal 
le še maraton v Tokiu, ki pa se naglo pri-
bližuje, saj je na sporedu 25. februarja. 
Letos s Tokiom ne bo nič, ker mu zdravje 
ne omogoča nastopa, zato bo moral po-
čakati do leta 2019. 

Tudi če bo Mirku uspelo zadnji mara-
ton velike šesterice premagati v želenem 
času, se zagotovo pri postavljanju ciljev 
in njihovi realizaciji ne bo ustavil. Goto-
vo sledijo novi, verjetno še bolj nori. Vsaj 

za nas, navadne smrtnike. 
Mirko Miklič svoje ekstremne podvige 

komentira takole:
»Upati si in iti do konca, nič ni nedose-

gljivega, če si dnevno gradiš voljo in treni-
raš ter delaš na fizični in psihični moči.«

Ne smemo pa zanemariti tudi tega, 
da je ob vseh teh podvigih v letu 2016, le 
štiri dni pred prvim Špartatlonom, dok-
toriral na teološki fakulteti. Pripravlja pa 
tudi doktorat na pravni fakulteti. Svojo 
prihodnost vidi takole: 

»Ohranjati, vzdrževati in izboljševati 
ravnovesje na treh osnovnih ravneh: in-
telektualni, fizični in psihični.« 

Zgodba, ki ste jo prebrali, je resnična, 
čeprav je težko verjetna in še težje pono-
vljiva. Tako kot smo se v letu 2016 čudili 
srčnosti in uspehu Veselke Pevec, imamo 
novo priložnost za čudenje. In ne samo 
to – tudi za posnemanje. Ne pretečenih 
kilometrov – tega se seveda ne da posne-
mati –, ampak volje, predanosti svojim 
ciljem. Osredotočenosti. Mirko je pre-
pričan, da je tudi v naši občini ogromno 
tekaškega potenciala. Kot izkušen mara-
tonec in ultramaratonec je pripravljen 
vsakomur pomagati in brezplačno pre-
našati svoje znanje in bogate izkušnje. 

Naj bodo naslednje Mirkove besede še 
dodatna spodbuda: 

»Za druge lahko narediš največ, če skr-
biš za svoje ravnovesje telesa in duha.«

Boston 2017
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Terezija Zupančič

Naši letošnji koledniki so bili: Danijel 
Lohkar, Matic Miklič, Martina in Maša 
Struna, Zala Ferkulj, Andraž in Anže No-
vak ter Martin Pugelj.

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste 
nas sprejeli, nas poslušali in nam daro-
vali. Vaše darove smo že nakazali v Misi-
jonsko središče Slovenije v Ljubljani. Od 
tam smo prejeli naslednji zapis: 

Koledniki tudi letos prinašajo sporoči-
lo, da se je ljubezen znova rodila, da je v 
sredo naših noči prinesla mir in pogum, 
da je mogoče v novem letu priklicati nazaj 
razumevanje, spoštovanje, medsebojno 
pomoč, ljubezen … celo tja, kjer so vojna, 
lakota, begunstvo, bolezen, nepismenost, 
brezpotje, revščina.

Pri vas so se oglasili koledniki, ki v tri-
kraljevski akciji sporočajo, da Bog pošilja 
rešitev vsem ljudem, da želi vse ogreti s 
svojo ljubeznijo, ki naj bi jo tudi mi živeli 
med seboj. Hvala vam, ker ste tudi letos 
pomagali našim misijonarjem uresničiti 
upanje otrok in mladih.

V imenu svojih misijonarjev se vam 
iskreno zahvaljujemo, da ste naše kole-
dnike sprejeli, jim prisluhnili in ste bili 
pripravljeni nameniti svoj dar za pomoč 
otrokom v misijonskih deželah.

Geslo letošnje akcije »Česar se mi ve-
selimo – radi z drugimi delimo« naj tudi 

vam prinaša zadovoljstvo, uspeh in bla-
goslov v novem letu 2018.

Vsi si želimo, da bi naši darovi prišli v 
prave roke in do ljudi, ki našo pomoč res 
potrebujejo. Zato bi rada dodala še ko-
mentar g. Staneta Kerina, ki ga je napisal 
v drugi številki letošnje Družine: 

»Kdo?« ... »Otroci iz Slovenije!«
Majhni darovi spreminjajo svet – ne 

lepe besede.
Prebiranje, poslušanje in gledanje ra-

znih poročil z vsega sveta v človeku po-
rajajo brezup, strah pred prihodnostjo. V 
nas se počasi naseli črnogledost.

Dovolj je razlogov, da postanemo 
brezbrižni. Ali je sploh treba kaj storiti, 
saj vse storijo drugi, organizacije, države, 

Evropska skupnost in drugi? To je odlična 
pot do izgube človečnosti. Družba počasi 
ostaja brez duše.

Dambisa Moyo, žena, rojena v Zambi-
ji, ekonomistka, je napisala knjigo Dead 
Aid, kar bi lahko prevedli Mrtva (smrto-
nosna) pomoč ali Pogubna pomoč, ki je 
vznemirila ekonomiste po svetu. V njej si 
postavlja vprašanja o velikih donacijah, 
ki ne prinašajo izboljšanja. 

Malokrat pa slišimo, kaj se dogaja po 
svetu med preprostimi ljudmi. Na Mada-
gaskarju v naselju Befotaka sem doživel 
nekaj ravno nasprotnega. Vas je od ve-
čjega mesta oddaljena okoli 200 km. Pot 
do tja je blatna in uničena cesta. Cel dan, 
včasih tudi več dni potrebuješ do Befota-
ke. In tam sem videl, kako majhni daro-
vi delajo čudeže. Obiskali smo šolo, ki je 
bila zgrajena z darovi, ki so jih koledniki 
zbirali v Sloveniji. Kakšno čudenje, ko jim 
je misijonar povedal, da so vso to pomoč 
zbrali otroci. Še bolj neverjetno je bilo, da 
so to darovali ljudje, ki tudi sami nimajo 
veliko. Ob srečanju s predstavniki države 
smo povedali isto: »Otroci zbirajo daro-
ve in pomagajo graditi šolo, ne državne 
ustanove in uradi ne Evropska skupnost. 
Otroci iz Slovenije!« Njihovo vprašanje je 
bilo: »Otroci lahko naredijo nekaj take-
ga?«

To je tista luč, ki sveti tudi v današnjo 
zatemnjeno miselnost evropske politike in 

Koledniki v Strugah 2017/2018
V letošnji trikraljevski akciji smo bili za obisk vaših domov na poti 31. 12. 2017 ter 1. in 2. 1. 2018. Prva dva dni smo 
morali končati zaradi dežja, zadnji dan pa nam je uspelo in potrkali smo na vse preostale duri v struški župniji. Vreme 
nam je bilo veliko bolj naklonjeno kot prejšnja leta. 
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Lucija Petelinšek

Koncertni del je uvedla daljša orgelska 
pastorala skladatelja Stanka Premrla, 
sledil pa je nastop seksteta Sončki, ki 
so božične skladbe izvajali na koru ob 
spremljavi orgel. Kot solista sta nasto-
pila Milan Žitko in Primož Dekleva. Po 
njihovi zadnji pesmi je zazvenela mi-
kavna orgelska Žvižgajoča šaljivka ita-
lijanskega skladatelja Polija. V drugem 
delu pa je pred oltarjem ob spremljavi 
komorne zasedbe Brkinska godba 2000 
zazvenela veličastna Missa Brevis Jaco-
ba de Haana, ki jo je pod taktirko diri-
genta Mateja Penka izvedel MePZ Di-
vača. Program se je zaključil s skupnim 

Božični koncert na Vidmu
Na prvo januarsko nedeljo smo imeli v videmski cerkvi božični koncert. Glasbeno so nas razveseljevali Mešani pevski 
zbor Divača z inštrumentalisti, sekstet Sončki in prof. Tone Potočnik na orglah. Združeni glasbeniki so zapeli že 
pri večerni maši, kjer sta glasbeno izstopali dve skladbi, in sicer obhajilna Bila je noč skladatelja Ubalda Vrabca in 
zaključna Pohitimo tjakaj v Betlehem tujega skladatelja Josepha Schnabla. 

prepevanjem najlepše božične pesmi 
Sveta noč.

Posebnost tega nastopa je bilo pre-
pletanje orgelskih melodij, s katerimi 
je organist Tone Potočnik ustvaril pravo 
slovensko božično vzdušje, kjer so do 
izraza prišle različne barvne kombina-
cije naših veličastnih in skrbno vzdrže-
vanih orgel, za kar se moramo posebej 
zahvaliti organistu in zborovodji Tone-
tu Šinkovcu in župniku Francu Škulju. 
Koncert je podprla tudi Občina Dobre-
polje. ■

ekonomije. Vse to so naredili otroci (seve-
da skupaj s svojimi starši, ki imajo široko 
srce), ki ne gledajo samo na to, kaj bodo 
od tega imeli, ampak preprosto gredo od 
hiše do hiše in navdušujejo ljudi. Ti otroci 
z velikim srcem in čutom za pozabljene 
in odrinjene ljudi, tam na koncu skoraj 
neprevoznih poti, ti otroci so naši učite-
lji. To je upanje za prihodnost človeštva. 
Pomembno je tudi, da vemo, kaj se bo 
zgodilo s to pomočjo. Misijonar z veliko 
odgovornostjo in čutom uporabi denar 
za namen, za katerega so ga otroci zbi-

rali. To je logika, ki je vsa mednarodna 
skupnost ne razume ali noče razumeti. 
300.000 evrov, zbranih v lanskem letu, je 
v marsičem več vredno kot milijarde med-
narodne pomoči. 

To je nauk iz življenja. Ob vsem, kar 
prebiramo in slišimo o nasilju, vojnah, 
naravnih nesrečah, kar nam jemlje po-
gum in željo, da bi naredili nekaj do-
brega, vidimo, da je mogoče. Otroci nas 
učijo! Ob brezbrižnosti sveta imejmo 
pred očmi moč majhnih dejanj, ki spre-
minjajo svet. 

Letošnji mozaik je tako zaključen. 
Vsem, ki ste sodelovali in v mozaik pri-
spevali svoj dragulj, ki odseva hvale-
žnost, radodarnost in ljubezen do tistih, 
ki pomoč potrebujejo, se še enkrat iskre-
no zahvaljujem. ■

Koledniki radi po domovih hitijo,
blagoslov in mir vsem 
prebivalcem želijo,
obenem pa prosijo dar za ljudi,
ki v misijonih jih revščina huda teži. 
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Si kot sonce življenja sijala,
za vse svoje ljubezen razdala,
odslej boš kot zvezda svetleča,
naj ti v nebesih dana bo sreča.

ZAHVALA

Ob boleči izgubi naše drage ljubeče žene, mame,  
babice, sestre

SLAVKE ŠPORAR
(5. 7. 1950–21. 12. 2017)

iz Podpeči

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, vaščanom, 
sodelavcem, prijateljem in vsem, ki ste jo imeli radi in nam 

v težkih trenutkih izrekali sožalje in besede sočutja. Hvala za 
podarjeno cvetje, sveče, darovane svete maše in hvala vsem, 

ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti.
Iskrena zahvala g. župniku Francu Škulju za lepo opravljen 

pogrebni obred, hvala Danici Bambič za organizacijo 
pogreba, hvala moškemu pevskemu zboru za njihovo petje.

Iskrena hvala Majdi in Angeli za pomoč v vežici.
Posebna zahvala molitveni skupini Podpeč in hvala Anici 

Jakopič za molitve v vežici.

Njeni domači

OGLAS ZA DELO

Mizarstvo Jakič, 

Obrtniška cesta 1, Grosuplje,
išče nove sodelavce na področju lesarstva:

- CNC-operater, 1 delovno mesto, 

- delavec za delo v proizvodnji,  
2 delovni mesti.

Prijave z življenjepisom sprejemamo na 
elektronski naslov  info@jakic.si.

Rok za prijavo je 30 dni po objavi oglasa.

Fo
to

: 
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Operaterja na CNC stroju
 
Opis dela:
· priprava stroja in orodij po 

tehnološki dokumentaciji
· kontrola kvalitete
· priprava materiala
· skrb za urejeno delovno 

okolje
 
Pogoji:
 · poznavanje tehnologije 

rezkanja in struženja
· poznavanje meril in 

postopkov merjenja
· znanje branja tehnične 

dokumentacije
· natančnost 
· samoiniciativnost
 

Skladiščnika:
 
Opis dela:
 · prevzem in izdaja blaga
· manipulacija z viličarjem
· razrez na CNC žagi

 Pogoji:
· natančnost 
· samoiniciativnost
· izpit za viličarja (zaželjeno)
· osnovno računalniško 

znanje
 
Nudimo
 · možnost nadgrajevanja 

znanja
· stimulativno plačilo
· možnost zaposlitve za 

nedoločen čas
· delo v urejenem in 

prijetnem okolju

Zaradi širitve obsega poslovanja zaposlimo:

Več informacij na 041 723 550 (Gregor), 041 578 477 
(Gašper= oziroma info@kovinostrugarstvo-klinc.si.
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Nudimo vam montažo naslednjih izdelkov iz inox 
materiala ali železa:

• notranje in zunanje ograje
• dvoriščna vrata na motorni pogon
• nadstreški
• stopnice
• protipožarna vrata 
• in drugi kovinski izdelki

Pri 100% plačilu avansa vam nudimo  
5% popusta!

Zagotavljamo konkurenčne cene ter plačilo po dogovoru.Zagotavljamo konkurenčne cene ter plačilo po dogovoru.



WWW.BLESK2.SI

KONTAKT:

T://051-334-826
T://01-836-99-33
E://info@blesk2.si

Sebastjan Pogorelec, Bukovica 2, 1310 Ribnica

- slikopleskarska dela
- polaganje talnih oblog (parket, PVC, epoksi)
- keramičarska dela (prenova kopalnic)

Adaptacije, prenove (stanovanjski, poslovni objekti)

Gradbena in zaključna dela
- manjša zidarska dela
- ureditev okolice (tlakovci, škarpniki)
- čistilni servis (redna in generalna čiščenja)

Brezplačna 3d vizualizacija vašega objekta

Toplotno izolacijske fasade
Z nami do subvencije ekosklada (do 2.400 €)

- fasada
- izolacija podstrešja (volna, celuloza)
- dobava in montaža oken (RAL montaža)
- hidroizolacija in izolacija sten v zemlji
- sanacija kapilarne vlage (vdor vlage iz tal)

Celotna izolacija ovoja stavbe:

Z nami do subvencije ekosklada (do 7.000 €)

EKOSKLAD SUBVENCIJE 2015
- brezplačna priprava dokumentacije
- krediti + subvencije

ZAGOTAVLJAMO
- visoka kakovost storitev
- konkurenčne cene
- 100% zadovoljstvo strank

Izdelava vseh vrst ogrevalnih sistemov na 
ključ (solarni sistemi, toplotne črpalke, peleti, 
drva, plin, olje)

Izdelava vseh vrst strojnih instalacij 
(vodovod, plin, ogrevanje)

Adaptacije celotne kopalnice z vsemi 
obrtniškimi deli

ZA BREZPLAČEN OGLED IN SVETOVANJE 
pokličite 041/622-542 (Borut)  
ali 031/622-542 (Vojko).

Vojkova 58, Ljubljana

TEL:  01/568 27 29                       
GSM:  031/622 542 
        041/622 542                    
E-MAIL: info@sanitar.si

Peter Hren s.p., Gradež 14, 1311 Turjak, GSM: 031/356 668

Storitve:
l	 Brušenje stekla
l	 Fazetiranje stekla in ogledal
l		Peskanje stekla
l	 Izdelava izolacijskega termopan stekla
l	 Kaljeno steklo
l	 Tuš kabine (po meri, s tesnili)
l	 Ogledala
l	 Kopelit steklo za delavnice
l	 Izdelava taljenega stekla z vzorci (fusing tehnika)
l	 Montaža vsega navedenega
l	 Ostale steklarske storitve
l	 Intervencija 24 ur na dan

JANEZ POZNIČ s.p.

Vrvarska 3, 1310 RIBNICA
info 01 / 8360 367

Hvala za obisk – se priporočamo!

Delovni čas:

od pon. do pet.
od 9h do 19h

Sobota in
nedelja zaprto!

Krovstvo - strešno kleparstvo,

suhomontažna gradnja - knauf,

slikopleskarske storitve,

polaganje izolacije, barvanje opaža, ...

Matej     031 461 933

Stane     041 929 388

info@brata-tomsic.si 

www.brata-tomsic.si
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倀漀瀀爀愀瘀椀氀漀 琀漀ഁ攀 戀爀攀稀 氀愀欀椀爀愀渀樀愀

䬀攀洀椀ഁ渀漀 ഁ椀愁ഁ攀渀樀攀

䄀瘀琀漀瘀氀攀欀愀 ㈀㐀栀
倀漀氀椀爀愀渀樀攀 瘀漀稀椀氀

䄀瘀琀漀欀氀攀瀀愀爀猀琀瘀漀
䈀爀攀稀瀀氀愀ഁ渀愀 渀愀搀漀洀攀猀琀渀愀 瘀漀稀椀氀愀

䌀攀猀琀愀 㘀㘀Ⰰ ㌀㈀ 嘀椀搀攀洀 䐀漀戀爀攀瀀漀氀樀攀
眀眀眀⸀愀瘀琀漀氀椀挀愀爀猀琀瘀漀ⴀ戀爀甀渀搀甀氀愀⸀猀椀
椀渀昀漀䀀愀瘀琀漀氀椀挀愀爀猀琀瘀漀ⴀ戀爀甀渀搀甀氀愀⸀猀椀


